
Spravodaj c 101 
- 6. 1. 2010 o 17.00 hod. v Evanjelickom a. v. kostole Svätej Trojice sa uskutoční novoročný 
organový koncert Vladimíra Kopáčika. Srdečne pozývame!  

+++++++++++++++++++++++++++++ 

-  v Katedrale sv. Martina vylozena relikvia sv. Cyrila az do 7. januara vratane a kazdy 
den  je na tuto pocest svate omsa o 17. hodine s arcibiskupom  Zvolenskym az do 7. 
januara. Potom bude tato relikvia putovat po SLOVENSKYCH kostoloch. 

+++++++++++++++++++++++++++++ 

- 10. 1. 2011 o 18:30 hod. v Evanjelizačnom centre QUO VADIS  Farnosti Najsvätejšej 
Trojice, Hurbanovo námestie v Bratislave. Ako môže pravda oslobodzovať ?  Prednášať 
bude Mgr. Ing. Štefan Šrobár, CSc. 

+++++++++++++++++++++++++++++ 

- 12. 1. 2011 o 18:00 hod. Krízy v živote človeka - cesta k sebapochopeniu  
 na Zrínskeho ulici č. 2 v Bratislave.  Prednášať bude Mgr. Ing. Štefan Šrobár, CSc. 

+++++++++++++++++++++++++++++ 

- Štvrtok, 13. januára 2011 o 18. hodine Rakúske kultúrne fórum Bratislava  Mózartova sála  
Ventúrska 10, 811 01 Bratislava 

 Pondelok, 24. januára 2011 o 19.09 hodine Café Scherz, Partizánska 2, 811 03 Bratislava 
„Odyseus sa nevrátil“ je pravdivý príbeh o láske, morálke a vernosti. Hra je monológ pre starú 
dámu,  ktorá aj napriek mnohým osudovým ranám a jej pokročilému veku nestratila radosť zo 
života.  Rozpráva svoj príbeh o jej vzťahoch k trom mužom imaginárnej študentke 
psychológie, ktorá píše  diplomovú prácu o láske a erotike v zrelom veku.   Hra mala 
premieru v nemcine v Bonne, Nemecko, v anglictine v New Yorku, USA a  v slovencine 
v Piešťanoch. www.zdenkabecker.at 

+++++++++++++++++++++++++++++ 

- Zomrela poetka a publicistka Zlata Solivajsová 

V Banskej Bystrici zomrela v posledný deň  
roku 2010 popredná poetka, autorka diel  
pre deti a mládež, publicistka, členka Spolku slovenských spisovateľov Zlata Solivajsová (6. 
5. 1922 Nitrianska Blatnica – 31. 12. 2010 Banská Bystrica). TASR o tom informoval 
tajomník Spolku slovenských spisovateľov Pavol Janík.  
Zlata Solivajsová bola pre svoje postoje v r. 1968 diskriminovaná. Jej súbor rozprávok Kľúč 
od každých dverí (1971) zošrotovali pod zámienkou, že ide o metaforické narážky na 
normalizačný režim.  
Od roku 1960 bola redaktorkou Stredoslovenského vydavateľstva v Banskej Bystrici. 
Redaktorské miesto musela v rámci normalizácie opustiť a až do odchodu na dôchodok 



v roku 1981 pracovala ako korektorka v banskobystrickej tlačiarni. Knižne sa prvý raz 
prezentovala súborom básní Jablká plné hviezd (1962), v ktorom preukázala zrelý autorský 
a osobnostný pohľad na dianie v závere uplynulého decénia. V knižnej kolekcii veršov 
Vyhnanie z raja (1967) sugestívne rezonujú motívy lásky, prírody a detstva. Nasledovali 
knižky pre najmenších čitateľov Svietnik s holubičkou a už spomínaný titul Kľúč od každých 
dverí (1971), ktorý s odstupom času po druhý raz vyšiel v zredukovanej podobe (1990).  
Po znemožnení publikovať svoje verše sa opäť vrátila ako poetka do literárneho života v r. 
1992 básnickou zbierkou Pierko po pierku, v ktorej reflektuje prvky zložitej životnej empírie. 
Na prerušené lyrické úsilia organicky nadväzuje aj knihou  
básní Ucho uhly (2002). Je autorkou súborov veršov Naše zelené  
dažde a Listy do mŕtvej schránky. "V jej literárnej i publicistickej tvorbe je zreteľné 
vlastenecké stanovisko ku kľúčovým spoločenských udalostiam  
. Česť jej pamiatke!" uviedol Janík.  
Posledná rozlúčka s poetkou bude v piatok 7. januára 2011 o 13.00 h v banskobystrickom 
krematóriu.  

+++++++++++++++++++++++++++++ 

- VÝZVA – Dráma 2010 

Divadelný ústav Bratislava vyhlasuje už jedenásty ročník súťaže pôvodných dramatických 
textov – divadelných hier v slovenskom a českom jazyku – DRÁMA 2010. 

Súťaž Dráma je dlhoročný projekt Divadelného ústavu, ktorý sa komplexne venuje podpore 
súčasnej dramatickej tvorby, vydávaniu a uvádzaniu súčasných pôvodných textov, 
podnecuje vznik nových hier etablovaných autorov a motivuje mladých autorov a študentov 
k tvorbe dramatických textov. Pre dramaturgov slovenských divadiel je prehliadkou 
noviniek na poli pôvodnej tvorby.  
Uzávierka súťaže je 28. februára 2011.  
Autor víťazného textu získa finančnú prémiu 1 000 €. 
Partnerom súťaže je Slovenský rozhlas, ktorý udeľuje špeciálnu cenu – Rozhlasové 
naštudovanie textu v Rádiu Devín v roku 2011. Cena Slovenského rozhlasu je nezávislá od 
rozhodnutia poroty DRÁMA 2010. 
Texty finalistov súťaže budú publikované v zborníku Dráma 2010 a na internetovej stránke 
Divadelného ústavu. 
Vyhlásenie výsledkov súťaže prebehne počas záverečného ceremoniálu 7. ročníka festivalu 
NOVÁ DRÁMA / NEW DRAMA dňa 21.5.2011 spolu s verejnou prezentáciou textov 
prostredníctvom inscenovaného čítania Trojboj.  
Podmienky súťaže: 
Súťaž je anonymná. 
Text zaslaný do súťaže DRÁMA 2010 nemôže byť do vyhlásenia výsledkov nikde 
publikovaný, inscenovaný a ani inak prezentovaný.  
Text nemôže byť dramatizáciou alebo rozhlasovou hrou. 
Neoznačené dramatické texty posielajte v jednom výtlačku a v digitálnej podobe na CD 
na adresu: 
Divadelný ústav 
Jakubovo nám. 12 
813 57 Bratislava 
heslo „DRÁMA 2010“ 



Do obálky s textami vložte zalepenú obálku s vyplnenou prihláškou, ktorá je k dispozícii 
na internetovej stránke http://www.theatre.sk/sk/02/0302-drama-2010.htm. 
Texty prijaté do súťaže sa nevracajú.  
Bližšie informácie o súťaži:     Katarína Ďurčová   katarina.durcova@theatre.sk    02/2048 
7600 

+++++++++++++++++++++++++++++ 

- Japonsky filmovy festival - pozvanka od velvyslanectva Japonska 
Vážení priatelia filmu, Japonska a členovia SAKURA klubu,  
veľvyslanectvo Japonska v SR si Vás dovoľuje pozvať na podujatie  
„ Japonský filmový festival 2011 “  
Festival je organizovaný Veľvyslanectvom Japonska v SR a The Japan Foundation 
v spolupráci s kinom Mladosť. Podujatie prebehne nasledovne:  
(1)    Termín konania:              12. – 14. január 2011  
(2)    Miesto konania:                kino Mladosť, Hviezdoslavovo nám. 17, Bratislava  
(3)    Vstupné:                            vstup voľný  
Program festivalu:  
12. január  
17.00  
Scény pri mori (Ano natsu, ichiban shizukana umi)  
12. január  
19.30  
Boží meč (Kamui no ken)  
13. január  
17.00  
Zjazvení anjeli (Kizu darake no tenshi)  
13. január  
19.30  
Mladosť slečny Etsuko Kamiya (Kamiya Etsuko no seishun)  
14. január  
18.00  
Bez zábran (Kuraimazu hai) 

+++++++++++++++++++++++++++++ 

- Oznam 
Pred budovou maďarského parlamentu bude 14. januára od 18. hodiny zhromaždenie 
sympatizantov slobody tlače. Prítomní budú žiadať, aby vláda stiahla mediálny zákon účinný 
od 1. januára, ktorý nastoľuje cenzúru, a aby zaručila slobodu tlače v Maďarsku. Organizátori 
pozývajú každého, kto so zákonom nesúhlasí a je presvedčený, že tento zákon obmedzuje 
slobodu prejavu a slobodu tlače.  
Zhromaždenie bude mať občiansky charakter bez straníckych tričiek.  
Heslá zhromaždenia sú: 
Nechceme cenzúru! Nechceme opäť počúvať Slobodnú Európu! Chceme mediálny zákon 
zaručujúci slobodu prejavu a slobodu tlače! 
Vítaní sú aj slovenskí novinári, ktorí podporia maďarských kolegov a budú o priebehu 
zhromaždenia informovať. 
Prípadné ďalšie informácie a oznámenie o účasti na: addahangod@gmail.com 



Ak sa nemôžete osobne zúčastniť na zhromaždení, no chceli by ste vyjadriť podporu 
maďarským kolegom, môžete tak urobiť podpísaním petície, ktorá požaduje dodržiavanie 
základných ľudských práv v súvislosti s nedávno prijatým „náhubkovým“ zákonom 
v Maďarsku, je to možné na internetovej stránke http://szabadsajto.com/manifesto 
Petícia je zverejnená v maďarskom a anglickom jazyku. 

+++++++++++++++++++++++++++++ 

- Streda, 26. 1., 13.00 h 
SYSTEMATICKÁ OBNOVA  AUDIOVIZUÁLNEHO DEDIČSTVA SLOVENSKÉHO 

FILMOVÉHO ÚSTAVU Workshop spojený s prezentáciou informačného systému SK 
CINEMA  Prednášková sála, Ventúrska 11 Usporiadateľ: Slovenský filmový ústav Vstup na 

pozvánky 
++++++++++++++++++++++++++++++ 

- Štvrtok, 27. 1., 13.00 h HOLOKAUST Stretnutie pri príležitosti Medzinárodného dňa  
spomienky na obete holokaustu Seminárna sála, Klariská 5 

Usporiadatelia:  Univerzitná knižnica v Bratislave  
– Informačné a dokumentačné stredisko UNESCO 

Nadácia Milana Šimečku 
++++++++++++++++++++++++++++++ 

- Štvrtok, 27. 1., 18.00 h SLOVO KU KNIHE Antonello Biagini – Miroslav Musil: Milan 
Rastislav Štefánik  vo svetle talianskych archívov Prezentácia knihy za účasti autorov 

Prednášková sála, Ventúrska 11 
Usporiadatelia: 

Univerzitná knižnica v Bratislave  
Ministerstvo zahraničných vecí Slovenskej republiky 

- Diplomatické múzeum 
Veľvyslanectvo Talianskej republiky v Slovenskej republike, Taliansky kultúrny inštitút 

v Bratislave, Nadácia pre záchranu kultúrneho dedičstva 
++++++++++++++++++++++++++++++ 

- Pripravujeme  Štvrtok, 17. 2., 19.00 h SALÓN U LISZTA Tália na vidieku 
Štyridsiata tretia časť programového cyklu Ján Greššo, riaditeľ Divadla Andreja Bagara, Nitra 
Emil Nedielka, riaditeľ Divadla Jána Palárika, Trnava František Výrostko, riaditeľ 
Komorného divadla, Martin 
Hostiteľ večera: Stanislav Bachleda, publicista  
Prednášková sála, Ventúrska 11 
Usporiadatelia: 
Univerzitná knižnica v Bratislave – Multifunkčné kultúrne centrum 
Umelecká agentúra ABA 
Vstupenky sú pre verejnosť k dispozícii v utorok, 15. 2., v čase 13.00 h – 17.00 h vo 
Výstavnej sále, Michalská 1 

++++++++++++++++++++++++++++++ 
UNIVERZITNÁ KNIŽNICA V BRATISLAVE 
M u l t i f u n k č n é  k u l t ú r n e  c e n t r u m 

 J A N U Á R    2 0 1 1  

++++++++++++++++++++++++++++++ 
- Štvrtok, 13. 1., 14.00 h MICHAIL IVANOVIČ GLINKA:  RUSLAN A ĽUDMILA  (1. 
časť)      DVD prezentácia opery pre členov Klubu priateľov opery SND Seminárna sála, 
Klariská 5 



Usporiadatelia:  
Univerzitná knižnica v Bratislave – Multifunkčné kultúrne centrum, Klub priateľov opery 
Slovenského národného divadla, člen Medzinárodnej asociácie operných klubov FEDORA 

++++++++++++++++++++++++++++++ 
- Utorok, 18. 1., 19.00 h ZÁHRADA  Hovory o kultúre a kriku doby. Časť šiesta 
 Téma: Hľadanie dokonalého jazyka 
Eva Palkovičová, prekladateľka, Igor Farkaš, odborník na umelú inteligenciu a neurovedy ,  
Juraj Bándy, teológ, šéf tímu ekumenického prekladu Biblie 
Koncepcia a moderovanie: Peter Michalík, Veronika Dianišková 
Súčasťou podujatia bude ochutnávka čajov v podaní čajmajstrov z Tea4u 
Prednášková sála, Ventúrska 11 
Usporiadatelia: 
Univerzitná knižnica v Bratislave – Multifunkčné kultúrne centrum 
Umelecká agentúra Slovkoncert  
Vstupenky sú pre verejnosť k dispozícii v piatok, 14. 1.,   
v čase 13.00 h – 17.00 h vo Výstavnej sále, Michalská 1 
Rezervácia: zahrada.ulib@gmail.com 

++++++++++++++++++++++++++++++ 
- Streda, 26. 1., 13.00 h SYSTEMATICKÁ OBNOVA AUDIOVIZUÁLNEHO 
DEDIČSTVA SLOVENSKÉHO FILMOVÉHO ÚSTAVU 
Workshop spojený s prezentáciou informačného systému SK CINEMA  
Prednášková sála, Ventúrska 11 
Usporiadateľ: Slovenský filmový ústav, Vstup na pozvánky 

++++++++++++++++++++++++++++++ 
- Štvrtok, 27. 1., 13.00 h HOLOKAUST 
Stretnutie pri príležitosti Medzinárodného dňa , spomienky na obete holokaustu 
Seminárna sála, Klariská 5 
Usporiadatelia:  Univerzitná knižnica v Bratislave ,  Informačné a dokumentačné stredisko 
UNESCO, Nadácia Milana Šimečku 

++++++++++++++++++++++++++++++ 
- Štvrtok, 27. 1., 18.00 h SLOVO KU KNIHE, Antonello Biagini – Miroslav  Musil: 
Milan Rastislav Štefánik,  vo svetle talianskych archívov 
Prezentácia knihy za účasti autorov Prednášková sála, Ventúrska 11 
Usporiadatelia: 
Univerzitná knižnica v Bratislave , Ministerstvo zahraničných vecí Slovenskej republiky 
Diplomatické múzeum, Veľvyslanectvo Talianskej republiky v Slovenskej republike 

Taliansky kultúrny inštitút v Bratislave, Nadácia pre záchranu kultúrneho dedičstva 
++++++++++++++++++++++++++++++ 

- Štvrtok, 17. 2., 19.00 h 
 SALÓN U LISZTATália na vidieku 
Štyridsiata tretia časť programového cyklu Ján Greššo, riaditeľ Divadla Andreja Bagara, Nitra 
Emil Nedielka, riaditeľ Divadla Jána Palárika, Trnava, František Výrostko, riaditeľ 
Komorného divadla, Martin, Hostiteľ večera: Stanislav Bachleda, publicista                                  
Prednášková sála, Ventúrska 11 
Usporiadatelia: 
Univerzitná knižnica v Bratislave – Multifunkčné kultúrne centrum, Umelecká agentúra ABA, 
Vstupenky sú pre verejnosť k dispozícii v utorok, 15. 2.,  v čase 13.00 h – 17.00 h vo 
Výstavnej sále, Michalská 1 
––––––– 
P r o d u k c i a   M F K C 



+421 2 5980 4105, +421 2 5980 4106, 
+421 2 5980 4520, fax: +421 2 5980 4314  
produkcia.mfkc@ulib.sk  

+++++++++++++++++++++++++++++ 

Pokuty na cestach 
http://img.cas.sk/static/pdf/53/6/0/536013.pdf 

+++++++++++++++++++++++++++++ 

Diskutuj slobodne 
http://www.slobodnyweb.sk/  

+++++++++++++++++++++++++++++ 

sľub starostu pokračovanie 
http://www.youtube.com/watch?v=1c-0lEKkmQw 
 
http://www.youtube.com/watch?v=IVLFlkehGuU 
http://www.youtube.com/watch?v=GYKJuDxYr3I&feature=related 
http://www.youtube.com/watch?v=ighSddnnaPE&feature=related 
http://www.youtube.com/watch?v=tbOidAY-jWo&feature=related 
http://www.youtube.com/watch?v=Dau2_Lt8pbM&feature=related 
http://www.youtube.com/watch?v=AdKjEHfHINQ&feature=related 

+++++++++++++++++++++++++++++ 

Sedem divov socializmu 
-Kazdy mal pracu. 
-A ked mal kazdy pradu, nikto nerobil 
-A ked nikto nic nerobil, plan sa plnil na 100 percent 
-A ked sa plan plnil na 100 percent, nikde nic nebolo 
-A ked nikde nic nebolo, tak mal kazdy  vsetko 
-A ked mal kazdy vsetko, tak vsetci  kradli 
-A ked vsetci kradli, nikde nic nechybalo 

+++++++++++++++++++++++++++++ 

Diet mar Grieser – Strýko z Bratislavy  
Po rakúskych stopách na Slovensku sa vydávame s viedenským spisovateľom v jednom z 
najúspešnejších titulov literatúry faktu na rakúskom i slovenskom knižnom trhu. Grieser nám 
pripomína mnohých slávnych rodákov i osobnosti umenia, vedy a spoločenského života, ktoré 
na našom území žili a tvorili. V zaujímavých príbehoch nám predstavuje dosiaľ málo známe 
fakty. Vedeli ste napríklad, že zbierka svetoznámej galérie Albertina má pôvod v Bratislave? 
Že autor teórie stresu Jáno s Selye sa narodil v Komárne, herec z Hitchcockových filmov 
Peter Lorre v Ružomberku a vydavateľ Samuel Fischer v Liptovskom Mikuláši? Ak chcete 
vedieť, ako so Slovenskom súvisí život Beethovena, Schuberta, Newmana či Sachera, 
prečítajte si túto výbornú knižku.  
Kniha týždňa v Artfore 3. - 9. januára 2011:  



Dietmar Grieser – Strýko z Bratislavy  
(preložili T. Chmelová a J. Lizáková, Kalligram, Bratislava 2010) 

Dietmar Grieser, rozprávač, fejtonista, hľadač stôp či literárny detektív, autor úspešných 

bestsellerov, zachytil vo svojej knihe Strýko z Bratislavy mnohé pútavé historky. Kniha 

vznikla v rokoch 2008 — 2009, keď autor precestoval Slovensko a hľadal rakúske stopy 

súvisiace s naším priestorom. Navštívil okrem iného Bratislavu, Ružomberok, Liptovský 

Mikuláš, Trenčianske Teplice, Gbely i Marianku, kde sa odohrávali mnohé udalosti našej 

spoločnej histórie, ktorá bola roky vedome potláčaná. Čitatelia nájdu v knihe príbehy z 

Bratislavského hradu, kde vznikla svetoznáma viedenská galéria Albertina, z 

Grasalkovičovho paláca, kde sa začala láska následníka trónu Františka Ferdinanda a grófky 

Žofie Chotekovej, zoznámia sa s históriou rusoveckého kaštieľa, v ktorom po smrti 

následníka trónu Rudolfa začala nový život jeho manželka Štefánia, s tragédiou v Mayerlingu, 

kde zahynula baronesa Mary Vetserová, ktorej starý otec žil v v Bratislave. Defilujú pred nimi 

príslušníci chýrnych prešporských rodín ako vydavateľ novín Pressburger Zeitung Emil 

Portisch (a jeho populárny syn rakúsky reportér Hugo), slávny architekt Christian Ludwig, 

projektant Manderláku — prvého slovenského mrakodrapu — a jeho syn známy rakúsky 

maliar Christian Ludwig Attersee, preciťujú atmosféru cukrárne Cafe Mayer, kde sa stretávala 

spoločenská smotánka pri káve a preslávených bratislavských rožtekoch atď. Dietmar Grieser 

však na svojich cestách navštívil aj Liptov a priblížil rakúskym čitateľom výrobu bryndze na 

salašoch, z ktorej sa pripravovala vo viedenských viechach dodnes obľúbená nátierka 

Liptauer, milovníkom hudby predstavil Dolnú Krupú, kde Beethoven údajne skomponoval 

Sonátu mesačného svitu, Želiezovce, kde v esterházyovskom kaštieli pôsobil ako učiteľ 

hudby mladý Franz Schubert (a kde sa narodil i svetoznámy hotelier Eduard Sacher) či 

Záhorskú Ves – rodisko opernej divy Lucie Poppovej. Autor odhaľuje fascinujúce životné 

príbehy osobností z oblasti hudby, politiky a vedy, čo sa narodili v Komárne – vari 

najslávnejší z nich sú Franz Lehár a zakladateľ teórie stresu János Selye. A celkom na 

východe Slovenska prebádal i osudy vysťahovaleckých rodín Varcholovcov a Feckovcov, 

ktorých potomkovia sa preslávili na celom svete – výtvarník Andy Warhol a herec Paul 

Newman. Hádam najdojímavejší je príbeh pamätníka cisárovnej Alžbete, ktorý jej postavili 

vďační obyvatelia Bardejova po jej návšteve v kúpeľoch a ktorý prežil vďaka spoločnému 

úsiliu desiatok zainteresovaných i tie najhoršie obdobia v politických krútňavách 20. storočia. 

V úsilí priblížiť rakúskym čitateľom susednú krajinu, s ktorou ju spájalo v minulosti oveľa 

viac ako len povestná prešporská električka, odhaľuje Dietmar Grieser aj slovenským 

čitateľom veľký kus spoločnej histórie, odohrávajúcej sa na dnešnom území Slovenska. 

+++++++++++++++++++++++++++++ 

Nech sa starosť všetka zruší 
a nech vládne pokoj v duši. 



Čo bolelo nech sa zhojí, 
čo tešilo nech sa zdvojí. 
Aby boli v novom roku 
iba slzy šťastia v oku. 

+++++++++++++++++++++++++++++ 

Vážený pán Vlnka, prajem Vám , aby Nový rok splnil Vaše  priania, anjeli 
nech Vaše  cesty  chránia a problémy nech sa Vás stránia, nech Vám nadelí Pán Boh zdravia, 
šťastia, radosti a hojnosti požehnania. 

Veľká vďaka za spravodaj. Vďaka za spomienku na Jerguša Ferka. 

(Hneď som si overil, či sa mi z "Hviezdnej chvíľe Slovenka" nevytratil jeho vzácny podpis, 
našťastie bol tam, tak som ho odskenoval a pripájam na pozretie - som rád, že sme sa priatelili, 
a ja aj teraz spoznávam jeho priateľov.) 

+++++++++++++++++++++++++++++ 

Ked je niekto neschopny viest jednu instituciu, dame mu aj druhu! Uz sme zabudli, ako 
postavila rozhlad na hlavu? (Niektori ludia prestali pocuvat rozhlas, lebo si nevedia preladit 
vysielanie alebo svoje relacie uz nevysielaju v terminoch, ktore boli vysielane cele desatrocia). 
Zrusila orchester? Absolutna neinformovanost o akciach, ktore prebiehaju v priestoroch 
rohlasovej budovy? Je tam vystava, alebo koncert a nik o tom nevie, mozno pani riaditelka. 
Uz  sme zabudli,  ako pani riaditelka znizila vykony vysielacov, takze je problem chytit 
vysielanie SRo na Slovensku! (Vysielanie madarskej televizie a rozhlasu mozno chytit aj 
v Ziline.) Vie pani riaditelka, ze vysielanie SRo Slovensko –Regina sa neda pocuvat ani na 
Vilovej, Jiraskovej, Tupolevovej a v inych castiach Petrzalky, tak ako mozno chytit niekde 
v udoliach Slovenska? Uz sme zabudli, ze z najdoverihodnejsiej institucie sa stala 
nedefinovana priemerna  institucia? Ze boli povyhadzovani kvalitni dlhorocni redaktori? Ze 
pani riaditelka zrusila autodopravu SRo? Ze sa z priestorov SRo sa povyhadzovali do zberu 
funkcne nahradne diely? 
––––––––––––––––––––––– 

RTS už funguje, povedie ho Zemková 

Slovenská televízia (STV) a Slovenský rozhlas (SRo) fungujú oddnes spoločne v rámci 
jednej verejnoprávnej inštitúcie. Určil to Zákon o Rozhlase a televízii Slovenska (RTS) 
z  dielne ministra kultúry Daniela Krajcera.  

Novú verejnoprávnu inštitúciu Rozhlas a televízia Slovenska (RTS), ktorá vznikla dnes, 
povedie Miloslava Zemková, ktorá bola doteraz na čele Slovenského rozhlasu (SRo). Tento 
post jej určil predseda parlamentu Richard Sulík. TASR to potvrdila jeho osobná tajomníčka 
Tatiana Tóthová. Sulík si vyberal medzi ňou a šéfom Slovenskej televízie (STV) Štefanom 
Nižňanským. "Pani Zemková viedla Slovenský rozhlas rozhodne lepšie ako viedol pán 
Nižňanský Slovenskú televíziu," dôvodil podľa Tóthovej šéf parlamentu.  

M. Zemková rozhodla o rozpočtovom provizóriu a menovala svojich zástupcov   



Rozpočtové provizórium a  menovanie zástupcov sú prvými krokmi dočasnej šéfky Rozhlasu 
a televízie Slovenska (RTS) Miloslavy Zemkovej vo funkcii po dnešnom menovaní. 
"Zástupca pre Slovenský rozhlas (SRo) je Daniela Vašinová (riaditeľka sekcie ekonomiky 
SRo) a zástupca pre Slovenskú televíziu (STV) je Ľuboš Machaj (riaditeľ sekcie programu 
SRo)," uviedla pre TASR Alexandra Štullerová Koreňová, hovorkyňa Zemkovej.   

Riadneho riaditeľa RTS by parlament mohol zvoliť približne do troch mesiacov. Rezort 
dôvodil, že  šéfa RTS budú poslanci voliť preto, aby sa posilnila jeho vážnosť, tiež podpora 
a význam novej inštitúcie. Dohliadať na RTS má deväťčlenná rada v zastúpení odborníkov 
z oblasti práva, ekonómie, rozhlasového a televízneho vysielania. Doteraz kontrolovali 
televíziu a  rozhlas dve samostatné rady a dozorné komisie. Členov novej rady budú na  šesť 
rokov voliť a odvolávať takisto poslanci.        

Prezident zákon o RTS vrátil, nepáčil sa mu  

Prezidentovi Ivanovi Gašparovičovi sa zákon o RTS nepáčil, parlamentu ho vrátil s 15 
pripomienkami. Najdiskutovanejšou bola výška platu šéfa RTS. Podľa hlavy štátu bol 
deväťnásobok priemernej mesačnej mzdy privysoký, preto navrhol, aby mal iba štvornásobok. 
Poslanci s touto akceptovanou pripomienkou prelomili jeho veto a legislatívu definitívne 
schválili.    

SRo a STV sa zlúčili pre zlú ekonomickú situáciu    

Minister Krajcer chcel zlúčiť SRo a STV najmä pre zlú ekonomickú situáciu v  televízii. Pri 
predkladaní návrhu zákona upozorňoval, že STV počíta v  budúcom roku s deficitom 37 
miliónov eur. Prijatím zákona sa predpokladajú úspory v minimálnej výške 1.653.725 eur 
najmä v  administratívnej a ekonomickej agende, ako aj v oblasti techniky a  technológie, 
výroby programu a v obchodnej činnosti. Legislatíva vymedzuje postavenie a poslanie RTS 
ako verejnoprávnej inštitúcie s  ponechaním všetkých atribútov súčasných verejnoprávnych 
vysielateľov, t. j. ako národnej, nezávislej, kultúrnej, informačnej a vzdelávacej inštitúcie.       

 Plány v RTS 

Ministerstvo plánuje v nasledujúcom období zmeniť systém financovania RTS a zadefinovať 
pojem služba verejnosti. Neskôr má riešiť aj spoločné priestory STV a SRo. Zákon o zlúčenej 
inštitúcii RTS prijali v skrátenom legislatívnom konaní poslanci prvýkrát koncom novembra. 
Legislatívu potvrdili zákonodarcovia až  prelomením prezidentovho veta v polovici decembra. 

+++++++++++++++++++++++++++++ 

Berényi požiada o maďarské občianstvo 

Predseda SMK József Berényi si požiada začiatkom januára o maďarské občianstvo. 

 „Myslím si, že ako predseda jedinej maďarskej strany na Slovensku, to je moja psia 
povinnosť, aby som to urobil,“ povedal v rozhovore pre agentúru SITA. Priznal však, že  má 



určité obavy. „Programové vyhlásenie vlády obsahuje zmeny slovenského protizákona, ale tie 
zmeny sme očakávali do konca decembra. Žiaľ sa to tak nestalo. Viem, že niektorí Maďari 
chcú popri slovenskom občianstve získať aj maďarské občianstvo. Keď sa prihlásia začiatkom 
januára a  slovenský parlament neprijme zmeny v existujúcom zákone, tak môžu stratiť 
slovenské občianstvo a to nie je našim cieľom,“ vyhlásil šéf SMK. 

Berényi tvrdí, že on musí ísť do tohto rizika, ako predseda maďarskej strany nemám inú 
možnosť. Maďarské občianstvo má pre neho len symbolický význam. „Mám dvojakú identitu, 
tak mohol by som to mať aj potvrdené papierovo. So Slovenskom a slovenským občianstvom 
ma spája politika, kultúra, územie, legislatíva a mohol by som pokračovať. S Maďarskou 
republikou ma spája spoločná kultúra, spoločná história a  materinský jazyk,“ uviedol.  

Podľa Berényiho je žiaľ v tejto republike ešte stále dosť ľudí aj politikov, ktorí vnímajú 
maďarskú menšinu ako určitý zdroj nebezpečenstva a ohrozenia SR. A to je veľká chyba. 
„Keď my presadzujeme národnostné práva, väčšie možnosti v školstve a kultúre, to nie je 
protislovenský akt alebo protislovenský čin. Treba prekonať túto myšlienku, že maďarská 
menšina predstavuje ohrozenie pre Slovákov a pre slovenský štát. Nie je to tak. SR, Maďarská 
republika sú spolu členmi EÚ, Severoatlantickej aliancie,“ vyhlásil. Podľa neho je úplný 
nezmysel, čo  pripravuje jedna vládna strana kvôli dvojakému občianstvu, keď vymenováva 
niektoré okruhy, v ktorých nemôžu pracovať ľudia, ktorí majú aj občianstvo inej republiky 
a zároveň sme súčasťou jednej vojenskej aliancie. „To je neúprimná politika, potom ako 
môžme byť súčasťou jednej vojenskej aliancie,“ opýtal sa.  Zdroj: SITA, 
––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––– 
Berényi odovzdal svoju žiadosť o maďarské občianstvo v pondelok 3. januára. Tvrdí, že 
obavy zo straty slovenského občianstva nemá, keďže vládna koalícia prisľúbila čo najskôr 
zmenu  
slovenského protizákona. Dodal, že podľa informácií konzulátu majú maďarské úrady tri-štyri 
mesiace na spracovanie údajov a následne na to môže získať maďarské občianstvo. "Na 
základe toho, a ak koalícia dodrží svoje sľuby, by som nemal stratiť slovenské občianstvo," 
podčiarkol.  
Berényi považuje dvojaké občianstvo za významnú ponuku maďarského parlamentu a 
maďarskej verejnosti. "Mám dvojakú identitu, niekoľkokrát som zdôraznil, že so Slovenskou 
republikou ma spája politika, miesto môjho bydliska a zákony. S Maďarskou republikou ma 
spája materinský jazyk , kultúra, spoločná história, a preto takúto ponuku Maďarska treba 
akceptovať," uzavrel Berényi. 

+++++++++++++++++++++++++++++ 

Rozhovor s ekonómom - prognostikom Stanekom v najnovšom Extra plus. 

Cena prežitia 

Peter Staněk: Počet krajín eurozóny sa zníži, Slovensko zostane 

Ľudovít Števko, Pavel Kapusta  



Mnohí ho považujú za pesimistického prognostika. On však tvrdí, že je len informovaný 
optimista. 

Už dávnejšie ním vyslovená obava, že celosvetová hospodárska kríza môže vyústiť do 
vojenského konfliktu - čo je, žiaľ, jedným z reálnych riešení ako krízu potlačiť - vyplýva z 
historického poznania takýchto katastrofických scenárov. Zdá sa, že ľudstvo je nepoučiteľné, 
že technologický vývoj civilizácie vysoko predbehol mravný vývoj ľudstva, že kríza, ktorú 
zažívame, je dôsledkom nielen zlých ekonomických rozhodnutí, ale aj krízy hodnôt. Jeho 
znepokojivé slová, reflektujúce holú realitu bez falošných ilúzií, to len potvrdzujú. Je 
originálne mysliacim vedcom, ktorého názory niektorých politikov i novinárov iritujú, iní im 
však aplaudujú, lebo výstižne pomenúvajú to, čo ostatní iba tušia. Predseda vedeckej rady 
Ekonomického ústavu Slovenskej akadémie vied, profesor Peter Staněk. 

Pred piatimi rokmi ste v profilovom rozhovore pre náš časopis povedali, že Západ o pár 
rokov čaká ekonomický kolaps. Vtedy sa touto možnosťou nikto nezaoberal, ale o tri 
roky svet zachvátila kríza, o akej sa mnohým nositeľom Nobelových cien za ekonomiku 
ani nesnívalo. Ako hodnotíte situáciu dnes? 
Bohužiaľ, musím povedať na rovinu, že sme nevyriešili nijakú zo skutočných príčin krízy. Jej 
základnou príčinou je virtualizácia finančného sektora, ktorý sa odtrhol od reálnej ekonomiky. 
Nič sa s tým nerobí, napriek regulácii hedgeových fondov, napriek snahám o reguláciu 
bankového sektora a podobným opatreniam. Neriešime zásadný problém, ktorý môžeme 
nazvať príjmovou polarizáciou bohatstva vo svete. Uvediem to na príklade: Za posledných 30 
rokov sa objem bohatstva Spojených štátov amerických zväčšil o jeden trilión dolárov. Ale 95 
percent z toho bohatstva získalo 5 percent domácností a 5 percent bohatstva získalo 95 
percent domácností. 

Veľká polarizácia bohatstva znamená, že na jednej strane si hŕstka superboháčov žije 
ako v rozprávke a na druhej strane 95 percent domácností žije na dlh. Čo z toho 
vyplýva? 
Táto spoločnosť, keďže je založená na spotrebe, aby mohla spotrebúvať, musí brať úvery na 
všetko možné - úvery spotrebné, hypotekárne, úvery na dovolenky, na štúdium detí atď. atď. 
Až sa jedného dňa ľudia dostanú do stavu, že už nedokážu splácať úvery. Keď sa to prejaví 
plošne, teda keď ľudia žijú nad pomery, štát žije nad pomery, aj firmy, ktoré financovali svoju 
expanziu emitovaním podnikových dlhopisov a nesplácajú ich - je jasné, že musí nasledovať 
kríza. 

Svetová hospodárska kríza sa začala v Spojených štátoch. Aký podiel viny má na tomto 
vývoji Európa? A ako dlho si ešte budeme musieť uťahovať opasky? 
Za posledných šesť rokov európske podniky emitovali 3,6 bilióna eur podnikových dlhopisov, 
ktorých ročná dlhová služba predstavuje 800 miliárd. Podniky ju nesplácajú a my sa tvárime, 
že tento problém neexistuje. Preto musím súhlasiť s malou skupinkou odborníkov tvrdiacich, 
že kríza potrvá ešte roky - možno päť, možno sedem a možno aj desať rokov. 

Domnievate sa, že svet po kríze bude iný ako pred krízou, najmä pokiaľ ide o 
ekonomické postavenie Západu?  
Kríza je katalyzátorom globálnych zmien, to znamená, že skutočné ekonomické mocenské 
centrá sa presúvajú z euroatlantického priestoru na východ do Číny a Indie a na juh do 
Brazílie a Argentíny. Zásadný posun moci sa prejavuje v tom, že kým západné krajiny majú 
virtuálne aktíva, napísané na papieri bez reálnej hodnoty, tak Čína, India, Brazília a Rusko 
disponujú reálnymi kapitálovými zdrojmi, reálnymi kapitálovými rezervami. To je prvá 



zásadná rovina. Druhá rovina: Ak je táto spoločnosť založená len na masovej spotrebe za 
každú cenu, ak nerešpektuje prírodné zdroje, ak zapríčiňuje obrovskú devastáciu prírody, tak 
naším problémom nie je globálne otepľovanie viazané na emisie CO2, ale naším problémom 
je celkové ohrozenie života na zemi. Možno len súhlasiť so scientistom Jamesom 
Lovelockom a jeho Gaia teóriou, že naša planéta má ohrozené podmienky na udržanie života. 
Z tohto pohľadu, ak sa štáty v Kodani dohodli na tom, že ročné náklady na zníženie emisií by 
mali byť okolo 330 miliárd dolárov - je to len nepatrná suma, pretože ak sa máme adaptovať 
na zmenu životných podmienok, budeme ročne potrebovať dva a pol až tri bilióny dolárov na 
adaptačné procesy. A keďže všetky krajiny hovoria o nedostatku peňazí - v Európe máme 
populárne termíny „rozpočtová zodpovednosť a „kreatívne účtovníctvo za Grécko a Írsko" - 
mám veľké obavy o našu budúcnosť. 

Nie sú vaše úvahy priveľmi pesimistické? Veď v Európe, najmä v Nemecku sa v 
poslednom čase hovorí o oživení ekonomiky... 
Keď hovoríte o oživení, uvediem malú ukážku tohto oživenia. Nemecko zažíva boom, 
zvyšuje export, expanduje, pričom väčšinu svojej produkcie vyváža do Číny - to je super. 
Čínska vláda podporuje domácu spotrebu tým, že poskytuje tzv. šrotovné na techniku - 
napríklad si kúpite chladničku a čínska vláda vám uhradí 15 percent, kúpite si auto a uhradí 
vám 20 percent z ceny. Prečo to robia? Preto, aby udržali vlastnú zamestnanosť. Doteraz 
čínska vláda nepožadovala, aby sa na výrobe finálnych produktov podieľali čínski 
subkontraktori. Lenže od roku 2011 požadujú, aby 20 percent subkontraktov bolo čínskej 
proveniencie a ďalší rok možno požiadavka stúpne na 50 percent. Myslíte si, že nás sa to 
netýka? Avizovaný nový podnik Volkswagenu v Martine, kde sa majú vyrábať komponenty 
do áut, bude produkovať 90 percent výrobkov na export a z toho exportu 90 percent pôjde do 
Číny. Ak budú platiť čínske podmienky na vývoz Volkswagenu, že sa musí na výrobe 
podieľať 20, 30, 40 percent čínskych subkontraktorov - hádajte, čo sa stane s našimi 
výrobcami. 

Veľa sa hovorilo o nalievaní financií do bankového sektora a o čiernej ekonomike... 
Ak sa priznáva, že na sanáciu finančného, bankového sektora sa v celosvetovom meradle 
muselo použiť zhruba 4,7 bilióna dolárov, nikoho nedesí skutočnosť, že vyše 600 miliárd bolo 
z čiernej, drogovej a inej kriminálnej ekonomiky? To je priznanie vysokého predstaviteľa 
OSN pre boj proti drogám. Ešte stále sme presvedčení, že stačí smernica proti praniu 
špinavých peňazí? Napríklad, ak prinesiete do banky 12-tisíc eur v hotovosti, stačí predložiť 
doklad, odkiaľ ich máte? Je naivné myslieť si, že sa tým problém vyrieši. 

Je tu ešte jeden problém - úspešné firmy odchádzajú do daňových rajov. Nepocítime aj 
my tento nezanedbateľný odlev peňazí? 
V Českej republike premiestnilo svoju domíciu do daňových rajov 11-tisíc kľúčových firiem a 
štát má tak ročný výpadok daňových príjmov vo výške 80 miliárd. Zo Slovenska odišlo asi 2 
700 firiem. Podobná situácia je v Nemecku a ďalších štátoch. V akej pozícii sa teda nachádza 
národný štát, v akej pozícii sú nadnárodné zoskupenia ako Európska únia pri riešení týchto 
problémov a kde vidieť ochotu rozumne spolupracovať, keďže to všetko už dávno nie je 
riešiteľné na národnej úrovni? 

Súčasná vláda nedostatok finančných zdrojov rieši zvyšovaním daní, čo je pre ministra 
financií ten najmenej namáhavý spôsob okamžitého získavania peňazí od ľudí. Tak to 
robili aj stredovekí panovníci, teda nič nového pod slnkom. Je tento spôsob vymáhania 
peňazí efektívny a perspektívny? 
Samozrejme, že nie. Je na to jednoduchá odpoveď: DPH zvýšite o jedno percento, ale 



energetici nebudú zvyšovať ceny o jedno percento, ale o štyri, sedem alebo o desať percent. 
Okamžite, ako stúpnu ceny energií, začne stúpať aj váha kľúčových podmienok na prežitie v 
rodinnom rozpočte. A v rodinnom rozpočte sa zvýšia náklady na energie, telekomunikácie, 
vodu a základné potraviny približne o 30 percent. Podľa prieskumov, ktoré robil minulý rok 
profesor Ján Bunčák, prevažná väčšina domácností prejde na tzv. záchovný spôsob života, t. j. 
rodinný rozpočet pôjde na základné potraviny a náklady spojené s bývaním a tým sa spotreba 
väčšiny rodín končí. V tejto rovine to bude znamenať, že akákoľvek podpora živnostníkom a 
podnikateľom bude irelevantná, pretože nebudú mať spotrebu vlastnej produkcie. 

Recept na zmiernenie dôsledkov krízy hľadajú všade vo svete. Existuje nejaký nástroj 
na to, ako vymazať z nášho každodenného slovníka slovo kríza? 
Existuje jednoduchý nástroj - odstránenie korupcie. Keby bola v Grécku korupcia na takej 
úrovni, aká je vo Fínsku, deficit gréckeho rozpočtu by nebol 9 percent, ale len dve percentá, 
Gréci by plnili maastrichtské kritériá a nemali by problémy. Ale týka sa to aj iných krajín 
vrátane Nemecka a Francúzska. 

Aký je rozmer korupcie na Slovensku? Dá sa to nejako vyčísliť? 
Na Slovensku sa korupcia odhaduje na 40 až 50 miliárd ročne. Zoberte si len interview s 
odchádzajúcim britským ambasádorom, ktorý hovorí, že v Slovenskej republike je miera 
korupčného predraženia verejných objednávok a iných vecí 20 až 30 percent. Pri ročnom 
finančnom objeme obstarávaní za sto miliárd teda predstavuje korupcia 20 až 30 miliárd. 
Keby mal štát takúto sumu k dispozícii v hotovosti, okamžite môže sanovať zdravotníctvo a 
penzijné systémy. Ak sa nesiahne na korupciu, rozkrádanie a neefektívnosť na vysokej 
politickej úrovni a ešte viac na municipálnej úrovni, nikdy nebude dosť zdrojov, ktoré sa 
získajú zmenou daňových systémov. Je to, akoby ste liali vodu do sita, ktoré má stále väčšie a 
väčšie diery. Žiaľ, politici o tom nechcú hovoriť. 

Nie je korupcia, ktorá je všade okolo nás, súčasťou celého systému? 
Ak je súčasťou systému, potom si musíme ozrejmiť, čo chceme od systému. Či chceme riešiť 
také veci ako sociálnu solidaritu, alebo si želáme, aby slušný dôchodca zomrel okamžite po 
vzniku nároku na dôchodok, čím zvýši zamestnanosť v pohrebníctve a energetickú spotrebu 
pre krematórium. Alebo zvoľme polynézsky spôsob riešenia penzijnej schémy. Poznáte ho? 

Nie, taký zatiaľ Mikloš s Mihálom nezaviedli... 
Je to veľmi efektívny spôsob. Najsilnejší muži sa postavia pod palmu, na palmu vylezie 
dôchodca, muži palmou kývajú zboka nabok, a keď dôchodca spadne, dôchodok už 
nepotrebuje. Keď nespadne, udrží sa, je schopný a tiež nepotrebuje dôchodok... 

Dobre, že u nás palmy nerastú, že namiesto polynézskeho systému máme penzijné 
systémy. Lenže aj tie sú problémové - alebo nie? 
Penzijné systémy sú problémom všade vo svete. Ale prečo sú problémom? Pretože to, čo si 
ľudia v tom trojgrošovom systéme uložili pre budúcnosť, vlády prehajdákali. Čo teraz 
povedia dôchodcom? Že ich spasí druhý pilier? Po spustení druhého piliera na Slovensku tí 
dôchodcovia, čo sú tu dnes a tí, čo nastúpia do dôchodku v budúcich rokoch, budú žiť 
povedzme ešte dvadsaťpäť rokov. A dvadsaťpäť rokov bude treba dorovnávať 40 až 60 
miliárd ročne. To vedel aj Kaník, keď spúšťal druhý pilier. A musel vedieť, že pomer deväť 
na deväť je neudržateľný, lebo Nemci si trúfli maximálne na kombináciu štyri na štrnásť. Na 
viac nemajú. Ale my sa tvárime, že to bude vynikajúce, že o dvadsaťpäť rokov z toho budú 
švajčiarske dôchodky. Samotné správcovské dôchodkové spoločnosti však dnes hovoria: V 
optimálnom prípade vám vrátime to, čo ste do systému vložili bez akéhokoľvek zhodnotenia. 



Taká je skutočnosť. Systém druhého piliera sa vytvoril len preto, aby určité kruhy mali tzv. 
dlhé peniaze a mohli ich používať. 

Aký bol vzťah doterajších vládnych garnitúr k vašim názorom na ekonomickú krízu, o 
ktorých sa ukázalo, že boli správne? Robili ste napríklad poradcu expremiérovi Ficovi... 
Mám na to takúto odpoveď: Najväčším nepriateľom politika sú informácie. Politik nesmie 
byť informovaný, pretože ak je neinformovaný a krachne, má krásnu výhovorku - nenesiem 
zodpovednosť, lebo som nemal všetky relevantné informácie. Keby priznal, že mal kompletné 
informácie a videl do všetkých scenárov, a napriek tomu rozhodol zle, nikto ho nezbaví 
zodpovednosti. Exekutíva nepotrebuje komplexné informácie, lebo sú pre ňu len hrozbou pre 
budúcu zodpovednosť. Bohužiaľ, moje nápady viac berú v zahraničí, v Nemecku, vo 
Francúzsku či v Rusku, oveľa menej na Slovensku. 

Vláda Ivety Radičovej bez rozmýšľania odmietla projekt širokorozchodnej železnice, až 
vznikol dojem, že jej negatívne stanovisko bolo motivované politicky, keďže za 
projektom stálo Rusko a s tamojšou vládou o ňom rokoval Robert Fico. Dnes sa o 
širokorozchodnú uchádzajú všetky okolité krajiny. Presvedčí súčasnú vládu audit 
rakúskej firmy, ktorý hovorí o výhodnosti širokorozchodnej trate pre celú EÚ a 
osobitne pre krajiny, ktorými bude prechádzať? 
Zrejme je to pre nás už bezpredmetné. 

Prečo? 
Ruská strana predsa jednoznačne oznámila, že do konca novembra počká na stanovisko 
slovenskej strany. Dnes je po termíne. Ale črtá sa pre nás horšia situácia. Asi poznáte 
Podunajskú stratégiu, ktorá má byť hlavným projektom regionálnej spolupráce, ale, bohužiaľ, 
kohézny fond na vyrovnávanie v ďalšom fiškálnom období nebude. Znamená to, že Európska 
únia bude v regionálnych rozmeroch podporovať iba tri projekty: Podunajskú stratégiu, 
aglomeráciu Paríž - Lyon a severné Pobaltie so severným Nemeckom. V Podunajskej stratégii 
majú jednotlivé krajiny definovať svoje záujmy v rámci rozvoja podunajskej sústavy, ktorá je 
zameraná na správu vodných zdrojov a lodnú dopravu. Jedným z vitálnych záujmov 
Slovenska mala byť širokorozchodná z Čiernej nad Tisou po bratislavské Pálenisko, kde je 
lodný prístav s najväčšími portálovými žeriavmi na Dunaji s nosnosťou 500 ton. Ak my 
širokorozchodnú, o ktorú sa horlivo uchádza Orbán, prenecháme Maďarom, dopravná trasa 
do Viedne povedie mimo nás. Opäť prídeme o obrovské peniaze, ktoré by sa štátu zišli, a náš 
prístav môžeme prerobiť na plavecký bazén. 

Zo širokorozchodnej železnice by teda profitovala Budapešť a Viedeň. Čo sa vlastne 
skrýva za veľkým záujmom susedných krajín o širokorozchodnú? 
Ide o širší komplex otázok. Projekt Tri T, čiže Transmodálny transkontinentálny terminál 
predpokladá, že dovoz čínskeho tovaru do Európskej únie v budúcich rokoch stúpne o 400 
percent, čo nie je možné zvládnuť ani vzdušnou, ani lodnou dopravou, ale len železničným 
transportným systémom. Čína financuje v Ázii najväčší projekt 21. storočia - sústavu 
rýchlostných železníc, ktoré pokryjú celé ázijské teritórium, pričom osobné vlaky sa budú 
pohybovať 400-kilometrovou a nákladné 200-kilometrovou rýchlosťou za hodinu. Na túto 
sústavu bude priamo nadväzovať tranzit cez ruské územie a Ukrajinu do strednej Európy. 
Jedna línia vedie cez Poľsko, pretože málokto vie, že širokorozchodná sa končí až vo 
Wroclave. Druhá línia by išla do Českého Bohumína. Naša línia je tretia. Ak si niekto myslí, 
že po širokorozchodnej pôjde preprava substrátov, rudy a uhlia, veľmi sa mýli. Bude to 
kontajnerová preprava. A projekt Tri T by mal vzniknúť na Záhorí ako kľúčové logistické 
centrum pre dopravu tovaru z Ázie do Európskej únie s tým, že by malo ísť o kombináciu 



najväčšieho leteckého prístavu, rýchlostných železníc a lodnej dopravy. Tento terminál by 
mal postupne viesť k vytvoreniu logistického centra EÚ, pričom by v horizonte tridsiatich 
rokov mohla vzniknúť v trojuholníku Viedeň - Bratislava - Brno mestská aglomerácia s 
počtom až 8 miliónov obyvateľov. 

Spomínali ste, že dovoz čínskeho tovaru na náš kontinent stúpne o 400 percent. Prečo až 
takýto prudký vzostup? 
Pretože Číňania potrebujú udržať zamestnanosť a musia vyvážať svoj tovar. A keďže 
Američania neplatia, budú exportovať do Európskej únie, a tá bude Číňanom poskytovať 
ekologické technológie, aby Čína nedevastovala svoje životné prostredie. O spomenutom 
projekte širokorozchodnej železnice sa už dávnejšie skončili rokovania medzi Nemeckom, 
Ruskom a Čínou. Projektu dala zelenú Európska únia, Rakúsko aj Česko, len jediná vláda sa k 
tomu nevyjadrila. Hádajte, ktorá. Zdá sa, že túto šancu zabijeme, že Maďarsko si zabezpečí 
svoju profitabilitu a Orbán bude ukazovať voličom, akú geniálnu ekonomickú stratégiu zvolil. 

Myslíte si, že podobne môžeme pochovať aj diaľnice? 
Mňa sa nepýtajte, musíte sa spýtať zodpovedného ministra a vlády. Zatiaľ viem len jedno - 
vajatáme. Iný výraz na to nemám. Bohužiaľ, presmerovanie 400 miliónov eur z iných 
projektov na diaľnice, ako si to predstavuje pán Figeľ, je nereálne. Čudujem sa, že môže niečo 
také hovoriť, keďže bol eurokomisárom a mal by vedieť, ako funguje mechanizmus 
presmerovania finančných prostriedkov v Európskej únii. 

Otázkou je, či kasa Európskej únie, zaťažená eurovalom a inými negatívnymi 
dôsledkami krízy, bude schopná poskytovať toľko prostriedkov prostredníctvom 
eurofondov tak ako doteraz... 
Našimi médiami prešla vo forme malej poznámky zaujímavá správa - anglická iniciatíva 
podporená Francúzskom a Nemeckom, ku ktorej sme sa pridali aj my, navrhuje, že do roku 
2021 nezväčšíme európsky rozpočet a nijaká krajina nebude do európskeho rozpočtu platiť 
viac ako dnes, teda 1,18 až 1,20 percenta z ročného HDP. To znamená, že európsky rozpočet 
bude trvale na úrovni 140 až 150 miliárd eur. Ale pretože doň vstúpia také „bohaté" krajiny, 
ako je Rumunsko a Bulharsko, a tie budú potrebovať pomoc, je jasné, že prostriedky EÚ 
nebudú stačiť. Ďalší vývoj sa dá predvídať - zmeníte štruktúru štrukturálnych fondov, zmeníte 
podiel domáceho kofinancovania povedzme na 20 alebo aj 40 percent zo sumy projektu a 
väčšinu projektov zvolíte ako revolvingovú, to znamená, že po určitom čase musíte vrátiť 
istinu. Keď sa o dva roky vec vykryštalizuje, všetci sa budú čudovať. Ak nikto nechce viac 
platiť a nechce riešiť ani korupciu na úrovni Bruselu, ktorá sa viaže na spoločnú 
poľnohospodársku politiku, tak zostáva jediné - zásadne preskupiť peniaze poskytované cez 
štrukturálne fondy. K tomu o dva roky príde a potom je namieste otázka, z čoho budeme 
financovať diaľnice. 

Ak po krachu Grécka a Írska bude nasledovať Španielsko, bude sa dať zachrániť 
eurozóna? Padne euro? 
Bohužiaľ, musím povedať, že v tomto prípade je želanie otcom myšlienky. Musím však 
povedať aj to, že najväčším sponzorom eurozóny bolo od jej vzniku Nemecko, ktoré má 
ročný prebytok zahraničného obchodu na úrovni 180 - 250 miliárd eur. Holandsko má 
prebytok 100 miliárd, ale na druhej strane Taliansko má deficit 90 miliárd a Španielsko 
dokonca 150 miliárd. Všetci od začiatku vedeli, že eurozóna je vytvorená z krajín, ktoré sú 
ekonomicky značne asymetrické. V peknom počasí to nebolo vidieť, ale keď prišla kríza, 
asymetria sa prejavila naplno. Dnes vieme, že bez nemeckej podpory a nemeckého vplyvu nie 
je možné udržať eurozónu. Pre Nemcov, ktorí investovali 2 bilióny nielen do zjednotenia 



krajiny, ale investovali ďalšie bilióny do menovej únie, by bol odchod z eurozóny nákladnejší 
ako zotrvanie v nej. Preto sú možné dve verzie vývoja, po prvé - zavedenie oscilačných 
kurzov eura, ktoré môže počas roka oscilovať na úrovni mínus 15 - 20 percent, alebo po druhé 
- zúženie krajín eurozóny tak, aby to Nemecko bolo schopné utiahnuť - okrem Nemecka by sa 
eurozóna zredukovala na Francúzsko, štáty Beneluxu, povedzme niektorú z pobaltských 
krajín a paradoxne aj Slovensko, lebo nás Nemci ešte berú. Krajiny typu Írska či Grécka budú 
musieť eurozónu opustiť. 

Aký podiel na tomto stave eurozóny majú Američania? 
Musíme si položiť otázku: Keby americké banky vrátili európskym bankám 1,7 bilióna 
dolárov, ktoré im poskytli na financovanie ich hypotekárnej expanzie, bol by rizikom kolaps 
Španielska a Talianska? Otázka druhá: Aký zisk dosiahli nemecké a francúzske banky v roku 
2009, v čase vrcholiacej hospodárskej krízy - nebolo to náhodou vyše tristo miliárd eur 
čistého zisku? Ešte stále bude niekto tvrdiť, že banky sú pred kolapsom, že to neudržíme? 
Treba urobiť korektnú analýzu stavu krajín a tie krajiny, ktoré neobstoja, ako Grécko a Írsko, 
bohužiaľ, budú musieť z eurozóny odísť. Lenže to nebude stačiť. Krajiny EÚ musia začať 
riešiť skutočné príčiny krízy. Keby to dosiaľ robili, nemali by sme problém s eurom. Vyzerá 
to však tak, že to nechcú riešiť. Nechcem byť cynik, ale pri diskusii so švajčiarskymi 
bankármi zaznelo aj to, že sa veľmi obávajú ďalšieho vývoja, lebo sa už minuli aj peniaze z 
čiernej ekonomiky, čo tu doteraz nikdy nebolo! 

Druhý muž v štáte Richard Sulík hovorí niečo iné - podľa neho sa treba pripravovať na 
plán B, čiže pomýšľať na návrat koruny... 
Treba si uvedomiť, že mena takej malej krajiny, ako je Slovensko s počtom obyvateľov na 
úrovni predmestia Šanghaja alebo Tokia, je v súčasnej turbulentnej ekonomickej situácii 
veľmi ohrozená oscilačnými výkyvmi. Keď používame menu, týkajúcu sa väčšieho húfu 
silných štátov, vždy sa na tom v dobrom slova zmysle „zvezieme". Inak povedané, je 
podstatne výhodnejšie viezť sa na nemeckom medveďovi v úlohe blchy, ako ocitnúť sa ako 
slovenská blcha na chodníku, po ktorom ten medveď kráča. A pokiaľ ide o pána Sulíka, mal 
by sa vrátiť do funkcie šéfa firmy OLO - Odvoz a likvidácia odpadu v Bratislave, kde v 
minulosti pôsobil. Má k tomu profesne bližšie a aj pre štát by to bolo výhodnejšie. Bohužiaľ, 
takéto vyjadrenia sú priamou výzvou pre špekulantov typu Georgea Sorosa. Momentálne naša 
spása nespočíva v znovuzavedení slovenskej koruny aj preto, že otrasy vyplývajúce z 
menovej reformy by zmazali veľkú časť úspor populácie. To ako keby ste 360 miliárd z úspor 
obyvateľstva vyhodili von oknom, podobne ako to spravila vláda USA po kolapse 
internetových trhov v marci 2000. Dnes americká vláda nemusí mať obavy o úspory tamojšej 
populácie, pretože tá už nijaké nemá. 

George Soros údajne pokračuje v aktivitách, ktorými chce prispieť k pádu alebo aspoň 
k oslabeniu eura. Môže byť jeho počínanie úspešné? 
Myslím si, že nie. Soros si asi neuvedomuje, že ak by prišlo k absolútnemu schudobneniu 
väčšiny populácie, výsledkom bude obrovská vlna sociálnych búrok, nástup populistov 
Orbánovho typu a neodhadnuteľný vývoj, v ktorom môže aj taký na prvý pohľad neohrozený 
špekulant, ako je Soros, prísť o všetko. 

Warren Buffett, Bill Gates a s nimi ďalšie desiatky miliardárov na celom svete nedávno 
oznámili, že sa hromadne vzdajú minimálne polovice majetku v prospech charitatívnych 
organizácií. Keď sa bohatí a mocní tohto sveta dobrovoľne vzdávajú svojho bohatstva, 
je to minimálne podozrivé. Čo podľa vás stojí v pozadí náhleho záchvatu sociálneho 
cítenia globálnych finančných žralokov? 



Uvažujú jednoducho: vedia, že vlády skôr či neskôr budú musieť prikročiť k progresívnemu 
zdaneniu bohatých vrstiev, preto títo ľudia reagujú tzv. stratégiou „piatich vlajok", ktorá 
znamená, že nie ste občanom nijakej krajiny, vďaka čomu ste pre daňové úrady 
nedostihnuteľný. Alebo reagujete tak, že majetok presuniete do oblasti, kde vám vlastne 
zostane, ale nebude podliehať zdaneniu. Tak funguje nadačný mechanizmus, charitatívne 
organizácie alebo fondy. Keď sa už rozprávame o charite a altruizme, iste nie je bez 
zaujímavosti, že vyspelé krajiny vrátane nadácií poskytnú každý rok rozvojovým krajinám 
milodar 32 až 35 miliárd dolárov nenávratnej pomoci. Je to približne rovnaká suma, akú dajú 
americké domácnosti ročne na zmrzlinu... 

Vážna ekonomická kríza, tak ako ste pred pár rokmi predpovedali, je realitou a jej 
koniec je v nedohľadne. Čo nás čaká najbližšie roky? Prežijeme? 
Ľudstvo vždy prežilo, otázkou je však cena prežitia. Vždy som tvrdil, že vývoj vás neohrozí, 
ak máte hotovosť a nemáte dlhy. V zásade musíme byť skromnejší a redukovať svoju často 
prehnanú spotrebu. Načo by sme si mali kupovať nové 3D televízory? Preto, lebo hlúposť na 
tri dé vyzerá lepšie ako hlúposť na dva dé? Súčasný stav rozvoja civilizácie je neudržateľný. 
Nadmerná spotreba devastuje planétu. Tisíce štvorcových kilometrov oceánov sú pokryté iba 
odpadkami. Kyslíková vrstva, ktorej hrúbka bola kedysi 60 až 80 metrov, má dnes len 10 
metrov. Človek sa k planéte správa ako vírus. A ako je známe, buď hostiteľ zlikviduje vírus, 
alebo vírus zlikviduje hostiteľa. Keby ste mali spotrebu ako priemerný Američan, potrebujete 
päť planét Zem. Keby ste mali spotrebu ako priemerný Európan, potrebujete dve planéty Zem. 
A keby ste mali spotrebu ako miliarda Číňanov, patriaca k chudobnej vrstve, zem by uživila 
až 15 miliárd ľudí. To je alfa a omega pri rozhodovaní, ako bude ľudstvo ďalej žiť. 

Kam to celé povedie? 
To, čo bolo doteraz, už nikdy nebude. Nemecká kancelárka Merkelová konštatovala, že 
budúci nemeckí dôchodcovia sa už nikdy nebudú mať tak dobre ako dôchodcovia z obdobia 
sedemdesiatych až deväťdesiatych rokov. Parafrázujúc Churchilla, čaká nás pot, slzy a krv. 
Parafrázujúc Kennedyho, treba si položiť otázku, čo my ponúkneme Slovensku a tejto 
spoločnosti, a nie čo my chceme od Slovenska a tejto spoločnosti. 

Dá sa povedať, že v najbližších rokoch schudobnieme? 
Áno, celý svet schudobnie dosť zásadným spôsobom. Potvrdzuje to fakt, že stále 
intenzívnejšie pokračuje proces deštrukcie strednej triedy. 

+++++++++++++++++++++++++++++ 

Posol pravdy 

WikiLeaks zmenila dávne pravidlo, že len moc môže kontrolovať občana 

Veronika Podhradská 

Zakladateľ WikiLeaks Julian Assange je pre niekoho zločincom, pre iného zase 
hrdinom dnešných čias, odhaľujúcim nepríjemnú pravdu. Dokázal roztriasť Biely dom 
aj nadnárodné korporácie. 

Internetovú platformu zhromažďujúcu tajné dokumenty z anonymných zdrojov založil 39-
ročný Austrálčan z úprimného presvedčenia, že všetky informácie by mali byť dostupné 
verejnosti. Podstatnú úlohu však zohrala aj jeho antipatia k veľkým medzinárodným 



korporáciám, a najmä k Spojeným štátom. Hýbala ním pritom nie chuť priamo im uškodiť, ale 
sprístupniť fakty, ktoré by podľa neho nemali zostať skryté pred verejnosťou. Assange 
zároveň dúfa, že zverejnené materiály môžu zmeniť aj názory vplyvných ľudí, čo v konečnom 
dôsledku zmení svet. 

Otriasol svetom 
Zámer sprístupňovať presakujúce informácie sa skrýva už v samotnom názve portálu - „leak" 
v angličtine znamená „presakovať". Stránka zverejnila už státisíce tajných dokumentov. Ako 
prvé presiakli tajné informácie o vojne v Afganistane, čím WikiLeaks potrápila predovšetkým 
Pentagón. Potom prišli na rad diplomatické depeše, správy z amerických zastupiteľských 
úradov po celom svete. Hoci sa na svetlo dostali približne len dve percentá z materiálov, 
ktorými WikiLeaks disponuje, predsa otriasli celým svetom. Najostrejšie reagoval Biely dom 
a jeho spojenci. WikiLeaks vraj ohrozila bezpečnosť USA. Keby boli správy predmetom 
štátneho tajomstva, dali by sa použiť proti USA. Zatiaľ zverejnené depeše však veľa škody 
nenapáchajú - môžu len uraziť niektorých vysokých štátnych prestaviteľov. 

Na verejnosť sa dostal aj šokujúci manuál na zaobchádzanie s väzňami v Guantáname, tajné 
praktiky scientológov či účelová manipulácia klimatológov s dátami, ale aj správy, ktoré si 
ľudia posielali bezprostredne po páde newyorských dvojičiek. Mnohým korporáciám zase 
nevonia odtajnenie informácií o ekologických katastrofách, ktoré spôsobili svojou činnosťou. 

Nikto však proti WikiLeaks nezakročil súdnou cestou. Ako prvý sa objavil nátlak na firmy, 
aby so stránkou nespolupracovali. Veľké finančné spoločnosti Visa, Mastercard alebo Paypal 
skutočne pozastavili platby WikiLeaks. Assange ich v nadväznosti na to vyhlásil za nástroje 
zahraničnej politiky USA. Spoločnosti Visa a MasterCard budú pre obmedzenie transakcií 
zrejme čeliť žalobe. Islandská spoločnosť DataCell ehf, ktorá je spracovateľom platieb pre 
organizáciu WikiLeaks, pripravuje právne kroky vo vzťahu k obom asociáciám, ktoré 
ovládajú vyše 80 percent globálneho trhu elektronických platieb. 

Úder americkej prestíži 
Onedlho prišiel medzinárodný zatykač Interpolu na Assangea za znásilnenie dvoch žien vo 
Švédsku. Ten sa vzápätí radšej sám prihlásil na policajnej stanici v Londýne. Počas jeho 
deväťdňového pobytu vo väzení sa zdvihla vlna masových protestov, pretože podľa verejnosti 
sú jeho obvinenia vykonštruované s cieľom zabrániť mu v publikácii ďalších dokumentov. 
Internetovú petíciu na jeho podporu podpísalo vyše pol milióna ľudí. Jej signatári vyzývali na 
rešpektovanie práva na slobodu prejavu a slobodu informácií. Zložili sa aj na kauciu vo výške 
240-tisíc libier a britský súd ho následne prepustil. Assange vyhlásil, že bude v práci 
pokračovať. 

Protestovali však nielen mladí anonymní používatelia internetu. Vysoká komisárka OSN pre 
ľudské práva Navi Pillayová vyjadrila znepokojenie nad nátlakom na súkromné spoločnosti, 
aby pozastavili podporu portálu. Vyhlásila, že opatrenia proti WikiLeaks možno interpretovať 
ako pokus zabrániť serveru zverejňovať dokumenty, čo by znamenalo porušenie práva na 
slobodu vyjadrovania. Ruský premiér Vladimir Putin zasa konštatoval, že zatknutie 
zakladateľa WikiLeaks dokazuje skutočný stav demokracie. Assangea podľa neho „odpratali" 
do väzenia. USA označil za pokrytecký štát, ktorý nemá právo dávať Rusku lekcie z 
demokracie. Putin zároveň Američanom odporučil, aby si namiesto kritiky Ruska najskôr 
zamietli pred vlastným prahom. V podobnom duchu vystúpil aj brazílsky prezident Lula. 



Podľa talianskeho spisovateľa Umberta Eca vyvolali materiály zverejnené na WikiLeaks 
veľký rozruch najmä preto, lebo potvrdzujú to, čo už každý vie - že ambasády sú popri 
diplomatickej funkcii špionážnymi strediskami. Fakt, že hocijaký hacker môže zachytiť 
tajnosti najmocnejšej krajiny sveta, zasadzuje nezanedbateľný úder prestíži amerického 
ministerstva zahraničia. 

Kým dosiaľ platilo, že moc môže úplne kontrolovať občana, teraz už moc nie je schopná 
ubrániť sa hackerom. Kontrola občanov prostredníctvom moci prestáva byť jednosmerná a 
stáva sa vzájomnou. 

+++++++++++++++++++++++++++++ 

Novoročný prejav prezidenta SR Ivana Gašparoviča 

Viac pokoja a dôvery sebe a svojmu štátu by sme si podľa prezidenta Ivana Gašparoviča 
mali dopriať v novom roku 2011. Hlava štátu otvorila svoj tradičný novoročný príhovor 
pripomenutím významu dnešného dňa - Dňa vzniku Slovenskej republiky. Podľa 
prezidenta je 1. január nielen začiatkom nového roka 2011, no súčasne "sviatkom našej 
modernej štátnosti." 

Aktualizované o vyjadrenie politológa 

Občania sa podľa prezidenta "právom dožadujú od politikov a  zamestnávateľov, aby ich život 
nebrali na ľahkú váhu. Aby boli zodpovední, prijali údel obetavosti, ohľaduplnosti 
a solidarity. Aby Európska únia neprijímala rozhodnutia, ktoré zostávajú na papieri ako 
plané sľuby."  

Upozornil na pretrvávajúci problém vymožiteľnosti práva. "V tomto smere by sme si všetci 
bez ohľadu na príslušnosť k politickým stranám mali do budúceho roka vytýčiť reálny cieľ 
ozdraviť našu justíciu. Vnútorný poriadok v štáte nám nikto nepríde urobiť zvonka a ani o to 
nežiadame. Sme zaň zodpovední všetci, ktorí sme vstúpili do politiky. Aj keď som presvedčený, 
že to najdôležitejšie je na právnom vedomí a  svedomí samotných sudcov," konštatoval 
v dnešnom novoročnom príhovore prezident SR. "Želaním každého politika sú predovšetkým 
spokojní občania štátu. Viem, že k takejto spokojnosti máme všetci ešte ďaleko," povedal 
ďalej.  

Pri tvorbe pracovných miest by sme sa podľa prezidenta nemali spoliehať len na zahraničie. 
Zahraničné investície sú dôležité, no vytvárať ich treba aj investovaním do inovácií 
a vzdelania. Podľa Ivana Gašparoviča je v tomto smere potrebná "nová kvalita 
zodpovednosti, za  seba i za iných. Zodpovednosť, nie škandalizovanie za každú cenu". 
Odmieta "odvádzanie pozornosti od skutočného problému - udržania sociálneho zmieru. 
Pretože už nie je taký pevný, ako pred časom. Aby sme vrátili ľuďom väčšiu istotu, musíme im 
dať vzdelanie a pracovné príležitosti." Cestou k istote je "kvalitnejšie vzdelanie a viacej 
pracovných príležitostí." 

Prezident: Rodiny postihla kríza  



Rodiny žijúce na Slovensku postihla kríza, upozornil prezident. "Nepamätám sa, že by sme 
v nich mali toľko problémov. Občas mám pocit, akoby sa módnym hitom stal rozvod - deti 
ponechané na výchovu ulici," zdôraznil. Riešenie existenčných a vzťahových problémov 
rodiny závisí síce podľa hlavy štátu od členov rodiny, no nielen od nich. "Izolovaná rodina si 
sama nevystačí. Je závislá od podmienok, aké panujú v  spoločenstve, ktorého je súčasťou. 
Preto je nesmierne dôležité, aby si štát plnil svoje funkcie a povinnosti tak, aby rodiny štátu 
dôverovali, aby cítili, že rieši ich problémy, že je tu pre nich a nie iba pre  niekoľkých 
vyvolených."  

Prezident: Musíme euro udržať  

Prezident nesúhlasí so spochybňovaním spoločnej európskej meny. Vstup SR do Európskej 
únie označil za výsadu, ktorá sa nepresadzovala ľahko. "A nie jednoducho sme sa stali aj 
členmi eurozóny. Nijako preto nemôžem súhlasiť s názormi, ktoré našu spoločnú európsku 
menu spochybňujú. Nie je to dobrá cesta. Neviem síce vyčísliť, v akých ťažkostiach by sme 
dnes bez eura boli, ale možno by sme sa ako osamelí bežci so samostatnou menou na zložitej 
ceste hospodárskej krízy aj stratili. Problémom, nech sú akokoľvek ťažké, sa isto čelí lepšie 
spoločne." Podľa Ivana Gašparoviča vďaka prijatiu eura "sme získali množstvo pracovných 
miest, výrobných kapacít, ktoré generujú pomerne stabilný hrubý domáci produkt." Preto sa 
musíme zaručiť o udržanie eura. "Faktom však je, že v  súčasnej situácii niet čo závidieť vláde, 
ale pokiaľ ide o jej postoje v  rámci konsolidácie eura, oceňujem jej postoje k rizikám. 
Občania by však iste namiesto parlamentných šarvátok privítali viac vysvetľovania, aby 
jasnejšie vnímali nielen súčasnú situáciu, ale aj možné východiská z  nej."  

  

Prezident:  Výsledky zahraničnej politiky SR sú dôvodom na občiansku hrdosť  

"Výsledky, ktoré dosiahla zahraničná politika Slovenskej republiky za  posledné roky, sú 
dôvodom na skutočnú občiansku hrdosť. Medzinárodné postavenie Slovenska je porovnateľné 
s inými európskymi demokraciami," konštatoval na margo slovenskej diplomacie Gašparovič. 
Vyzdvihol tiež pôsobenie našich vojakov v afganskom Kandaháre, ktorých nedávno osobne 
navštívil. "V ťažkých podmienkach tam obhajujú demokratické hodnoty a v najlepšom zmysle 
slova šíria dobré meno našej vlasti za jej hranicami." Im a aj našim vojakom v ostatných 
misiách a ich rodinám zaželal "veľa šťastia v novom roku, aby úspešne pokračovali vo svojej 
náročnej práci a  aby sa im nič zlé nestalo". 

+++++++++++++++++++++++++++++ 

G. MESEŽNIKOV: Prezident vládu nekonfrontoval, nepriamo kritizoval R. Sulíka  

Prezident SR Ivan Gašparovič síce nešiel vo svojom dnešnom novoročnom príhovore 
do konfrontácie s  vládou Ivety Radičovej, svoj politický postoj k nej však už naznačil tým, 
že v uplynulých dňoch odmietol dôležité vládne zákony a vrátil ich do parlamentu. Pre TASR 
to konštatoval politológ Grigorij Mesežnikov. "Tá dikcia bola voči vláde zmierlivá, to, 
samozrejme, neznamená, že to nie je opozičný prezident. Lebo to množstvo vrátených zákonov 



bolo naozaj nadštandardné." Analytik ďalej upozornil, že v jednej veci vládu Gašparovič 
dokonca aj pochválil - za konsolidáciu.        

Prezident, naopak, podľa neho nepriamo skritizoval predsedu parlamentu Richarda Sulíka. 
Ten sa nedávno vyjadril, že Slovensko by si malo pripraviť aj plán B, teda návrat ku korune. 
Gašparovič v príhovore zdôraznil, že euro netreba spochybňovať a treba sa ho snažiť 
udržať.       

Tradičný novoročný prejav hlavy štátu bol podľa politológa dosť stručný a  nevybočil 
z očakávaní. "Hovoril o všeobecných veciach, o význame rodiny, význame solidarity, 
zdôraznil našu zodpovednosť SR ako členskej krajiny Európskej únie a NATO."        

V súdnictve podľa Mesežnikova nepomenoval prezident reálne problémy pravým menom 
a neuviedol ani ich príčiny. Chýbala mu tam tiež zmienka o slabej dôvere občanov 
v  súdnictvo, či o korupčných škandáloch.  

"Ja som nečakal, že to bude nejaký vizionársky prejav, to bol od nášho pána prezidenta taký 
štandard, povedal by som," zakončil politológ. Zdroj: SITA 

+++++++++++++++++++++++++++++ 

Matica míňala, štát jej pridával 

Matica slovenská, ktorej bývalá vláda Roberta Fica 
postupne zvyšovala štátny príspevok až na 
štvornásobok, "rozhadzovala“ peniaze  
. Štátni kontrolóri zistili, že bez súťaže dala zákazku 
za 550-tisíc eur, pričom takmer 160-tisíc išlo z 
peňazí 
štátu.                                                                           
                
 
Dotácia nakoniec neprišla  
Menej známa firma Euroteg mala za to Matici 
poradiť, ako získať dotáciu na rekonštrukcie budovy Neografie a Blahovho domu v Martine a 
Franklinovského kaštieľa v Necpaloch. Firma radila, samotné rekonštrukcie sa však 
neuskutočnili. Dôvod? Šéf informačného ústredia Matice Ľubomír Kráľovanský HN potvrdil, 
že sa im dotáciu zo štrukturálnych fondov nepodarilo získať. "Ani jedna z týchto budov 
neprebieha rekonštrukciou z dôvodu nedostatku finančných prostriedkov.“ 
Matica, ktorú dlhé roky viedol Jozef  
Markuš, si za bývalej vlády poriadne polepšila. V roku 2009, keď dostala rekordnú dotáciu 
2,8 milióna eur, sa dohodla so spomínanou firmou, že jej vypracuje žiadosť o finančný 
príspevok z európskych zdrojov. Firmu vybrala bez verejnej súťaže, čo zdôvodnila nízkou 
hodnotou zákazky. Kontrolóri s tým však nesúhlasili a konštatovali, že Matica porušila zákon 
a štátne peniaze použila nehospodárne.  
 
Matica by  mala súťažiť  
Zvýšenie dotácie pre Maticu presadil poslanec SNS Rafael Rafaj. Peniaze však podľa neho 



mala použiť na svoju činnosť, teda upevňovanie vlastenectva. "Hrozilo zatvorenie jej domov, 
ktoré sú na južnom Slovensku, na takzvanom jazykovo zmiešanom území. To sú často jediné 
stánky slovenskej kultúry,“ tvrdí Rafaj. 
Matica slovenská má nárok na príspevky, keďže je zriadená zákonom. Vznikla v druhej  
polovici 19. storočia, keď sa Slováci napriek maďarizácii snažili rozvíjať svoj jazyk a kultúru. 
Dnes, naopak, čelí podozreniam zo spolupráce so subjektmi krajnej pravice a organizuje 
rôzne lokálne podujatia. 
Podľa šéfa mimovládnej organizácie Transparency International Gabriela Šípoša však 
podobné kultúrne a spoločenské akcie ako Matica robia aj iné združenia, ktoré si peniaze 
musia zaobstarať samy. "Je namieste otázka, či by aj Matica nemala byť jednou z organizácií, 
ktoré súťažia o granty,“ domnieva sa Šípoš. Výsledky kontroly tiež podľa neho ukázali, že 
Matica nie je pod tlakom, aby hospodárila efektívne.  
Minister kultúry Daniel Krajcer (SaS) však zmeny  
v zákone o Matici neplánuje. Stačilo mu, že v jej deväťčlennom dozornom výbore vymenil 
troch svojich zástupcov a znížil jej príspevok na 1,49 milióna eur. 
Celkovo vládny audit v hospodárení Matice zistil 15 prehreškov v hodnote takmer 300-tisíc 
eur, nedôslednú evidenciu a inventarizáciu majetku či nesprávne vedenie účtovníctva. Do 
piatka jej nový riaditeľ Marián Tkáč musí prijať rad opatrení. HN povedal, že už napríklad 
zlepšil vnútornú kontrolu. Finančné toky okolo Matice rieši aj polícia. Matičná nadácia totiž 
uložila do skrachovanej nebankovky väčšinu verejnej zbierky na národný poklad, 763-tisíc 
eur. 

Názory čitateľov 
 
5.1. 09:23 

Pomoc politických väzňov občanom poškodených a okradnutých štátom 



veľmi citlivo vníma každé porušovanie ľudských práv, z tohoto dôvodu poskytlo právnu 
pomoc Združeniu poškodených občanov prípravou sťažnosti odoslanej Európskému súdu pre 
ľudské práva v Štrasburgu.  

+++++++++++++++++++++++++++++ 

 Víno pre zdravie? Denne dva deci manželke a pollitra vám, tvrdí lekár  
S alkoholom je to vraj ako s ohňom - je dobrý sluha, ale zlý pán. A aj keď je konzumácia vína 
považovaná mnohými lekárskymi kapacitami za zdraviu prospešnú, upozorňujú na rizikové 
faktory u tých, ktorí to na Silvestra s pitím preženú.  
Manželke dajte dve deci a zvyšok je pre vás, odporúča pri pití vína kardiológ Milan Šamánek.  
Lepšie nich dopadnú tí, ktorí piť "vedia". Pritom pomoc je jednoduchá, doplniť konzumáciu 
posledného dňa roka pitím minerálky. Podľa zakladateľa detského kardiocentra v Prahe-
Motol Milana Šamánka majú milovníci vína lepšie prognózy pri kôrnatení tepien. A tak 
pravidelné, avšak striedme pitie, považuje za jednu z ciest, ako predchádzať srdcovému 
infarktu.  
Ku skúmaniu prospešnosti alkoholu a predovšetkým vína pre ľudské zdravie ho priviedlo 
štúdium rizikových faktorov aterosklerózy. Túto overenú teóriu rozoberá v knihe s názvom 
Víno na zdravie, ktorú napísal rok v kardiologičkou Zuzanou Urbanovou.  
Pitie alkoholu má neho aj dobrý vplyv na výskyt cukrovky, liečenie komplikácií s ňou 
spojených a znižuje výskyt mozgovej mŕtvice na polovicu. "Je to zaujímavé a nie je to 
marketing. Čím viac sa tým zaoberám, zisťujem, že pitie alkoholu je prospešné pri všetkých 
kardiovaskulárnych ochoreniach," uviedol Šamánek.  
Osobne dáva prednosť moravskému bielemu vínu, pretože červené je podľa neho (aspoň v 
Česku) kvalitatívne horšie. Tiež si nemyslí, že by pitie červeného vína byť zdravšie ako 
popíjanie toho bieleho, ako sa to zvykne tvrdiť vo všeobecnosti.  
"Je to určitá chiméra, že by propagované flavonoidy mali na zdravie lepší vplyv. Rovnako tak 
ako ostatné látky obsiahnuté v červenom víne nehrajú takú úlohu," dodal Šamánek a za 
významný faktor označil pohodový životný štýl.  
Vínu sa nevyhýba ani popredný český kardiochirurg Jan Pirk. "Som známy tým, že mám víno 
rád. Nič sa ale nesmie preháňať," povedal. Na rozdiel od svojho kolegu nepreferuje biele, 
ružové či iba červené.  
"Je to nálady, jedla a ročného obdobia," uviedol. Keď vraj bol v Dánsku, musel dokonca 
niektorým pacientom po aortokoronárnom bypasse písomne potvrdiť, že majú od neho 
odporúčané piť víno - aby im manželka verila.  
Čo sa množstva týka, považuje profesor Šamánek za ideálnu "dennú" dávku "sedmičku" vína. 
"Manželke dajte dve deci a zvyšok je pre vás," odporúča.  
Prospešnosť miernych dávok alkoholu potvrdil pred rokmi aj lekár kardiologického oddelenia 
internej kliniky vojenskej nemocnice v Střešoviciach Ivan Jeřábek. Výskumy na niekoľkých 
tisíckach pacientov a zdravých ľudí zistili, že pravidelné užívanie alkoholu znižuje 
koncentráciu "zlého" cholesterolu a mierne zvyšuje koncetráciu HDL cholesterolu, ktorý má 
prospešný efekt a nepriamo ochraňuje cievnu stenu.  
Podľa Jeřábka však nejde len o efekt vína ale akéhokoľvek alkoholu. Napríklad aj vodka to 
dokáže, ale víno má lepší účinok. Prítomnosť určitých látok vo víne, ktoré napríklad 
zabraňujú zrážaniu krvných doštičiek, chráni cievny systém o niečo viac ako ostatné 
alkoholické produkty. 

+++++++++++++++++++++++++++++ 

Vyhlásenie 



Panslovanskej únie 
č. 1/2011 

k 18. výročiu obnovenia slovenskej samostatnosti 
Od vzniku druhej Slovenskej republiky uplynulo osemnásť rokov. Osemnásť rokov v živote 
človeka znamená, že človek je dospelý. Boli by sme veľmi radi, ak by sme mohli bez váhania 
povedať, že náš štát dospel a že už prekonal všetky prejavy adolescencie.  
 
Nepochybne - po obnovení slovenskej samostatnosti 1. januára 1993, sme sa zaradili medzi 
národy, ktoré majú svoj vlastný štát. Nepotrebujeme sa už viesť do budúcnosti na českom 
voze. Obnovili sme slovenské štátne symboly (vrátane vlastnej meny), Slovenskú republiku 
uznalo medzinárodné spoločenstvo, opäť sme ukázali svetu, že slovenská ekonomika sa 
dokáže veľmi dobre rozvíjať práve v podmienkach samostatného slovenského štátu a že 
nepotrebujeme, aby na nás niekto doplácal (?). Získali sme aj viaceré medzinárodné uznania, 
najmä na poli športovom, či kultúrnom.  
 
Ale…  
 
Politiku Slovenskej republiky stále určujú a vo vláde (a tiež v parlamente) sedia ľudia, ktorí si 
slovenskú samostatnosť nielenže neželali, ale proti nej aj aktívne vystupovali a podaktorí 
vznik samostatného Slovenska dokonca blokovali v parlamente. Títo ľudia nechcú vidieť, že 
záujmy zahraničia nemusia byť vždy v súlade so slovenskými záujmami, odmietajú chrániť 
slovenský jazyk, slovenskú kultúru a slovenské národno-štátne záujmy ako celok. Z malého 
žalára národov, nazývaného Česko-Slovensko, sme síce odišli, avšak dobrovoľne sme vstúpili 
do spolku, ktorý sa pomaly, ale isto mení na veľký európsky žalár národov s názvom 
Európska únia. Odvrhli sme jeden zo symbolov slovenskej zvrchovanosti – vlastnú menu 
a prijali sme euro, ktorého budúcnosť je neistá a jeho prípadný krach veľmi vážne poškodí nás 
všetkých. 
 
Slovenské vlastenecké sily sú roztrieštené, vzájomne si nedôverujú a nie sú schopné skutočne 
efektívnej činnosti. Panslovanská únia vyzýva všetkých slovenských vlastencov, aby sa 
prebrali z letargie, a spojili svoje sily a svoje možnosti na obranu slovenských záujmov, 
pokiaľ nie je neskoro. Kategorickým imperatívom dnešnej doby je obrana slovenských 
národno-štátnych záujmov. Ak tento bezpodmienečný príkaz nesplníme, naši potomkovia 
nám to neodpustia. 
V Bratislava z 1. januára 2011 

Predsedníctvo Panslovanskej únie 

+++++++++++++++++++++++++++++ 

Sulík a hayekovci 
22. decembra 2010 

(Príspevok do Stálej konferencie Panslovanskej únie) 
www.pansu.sk  

 
V bývalom Československu bolo vychovanaých veľa ekonómov na Hayekovi. Ja som mal 
šťastie a dokonca som sa s ním hlbšie zoznámil v zahraničí na postgraduálnom štúdiu. Jeden z 
najväčších znalcov F. A. Hayeka a zároveň jeden zo spolutvorcov ekonomickej teórie 
socializmu na báze robotníckych samospspráv prof. Jelačić (guvernér Národnej banky 
Juhoslávie) na jednej prednáške povedal, že on navrhuje, aby v Bratislave na nábreží bola 
postavená socha Hayeka, ktorá sa bude pozerať na Viedeň. Hayekova kniha Cesta do otroctva 



(čo nie je ekonomická vedecká kniha, to len „hayekovci“ o nej tvrdia) z roku 1944 podnietila 
prof. Jelačića (mám od neho skúšku v indexe) a iných veľkých ekonómov bývalej Juhoslávie 
k tvorbe ekonomickej teórie socializmu opierajúcej sa o odstránenie nedostatkov 
voľakedajšieho socializmu, ktoré opisuje Hayek. Na ďalšej prednáške som sa mu odvážil 
povedať, že ja som z Bratislavy. Hayekove ídey sa však nedajú iba jednoducho prebrať! Aby 
som to podložil, musím odcitovať z jeho 15. kapitoly „Vyhliadky medzinárodného poriadku“: 
„Ľudí z ktorejkoľvek krajiny možno ľahko presvedčiť aby sa obetovali, aby pomohli tomu 
čo pokladajú za „svoj“ priemysel železa alebo za „svoje“ poľnohospodárstvo“, alebo tomu, 
aby sa v ich krajine nikto nepotopil pod určitú úroveň. Obyčajne sme pripravení čosi 
obetovať, ak sa jedná o pomoc ľuďom, ktorých životné zvyky a spôsob ich myslenia sa 
podobajú našim, obetujeme sa či ide o distribúciu príjmu medzi ľuďmi alebo o pracovné 
podmienky ľudí, to sa dá ľahko predstaviť, ak ich nazeranie na vhodný status je v podstate 
podobné našim predstavám.   …    Kto si predstavuje, že existujú spoločné ideály 
distributívnej spravodlivosti takej, ktorá prinúti nórskeho rybára vzdať sa výhľadu 
ekonomického zlepšenia, aby pomohol svojmu portugalskému priateľovi, alebo aby 
holandský robotník zaplatil za svoj bycikel viac, aby pomohol továrni v Coventry, alebo aby 
francúzsky roľník platil väčšie dane, aby pomohol industrializácii Talianska?“. Mohol by 
som takýchto nepriaznivých myšlienok uviesť viac. Hayekovci pozrite si stranu 165 
spomenutej knihy, aby ste zistili ako hodnotí Veľkú Britániu. Súčasní ekonomickí vedci 
uznávajú existenciu ekonomických zákonov. Tie zákony sú neviditeľné, ako boli aj zákony 
pohybu nebeských telies a Newton ich vyjadril matematicky. Aj velikán Nash vyjadril 
fungovanie ekonomického systému pomocou vysokej matematiky (Nashova rovnováha). 
Hayekovci a členovia SaS ich iste nedokážu prečítať. Mohli by sa však zoznámiť aspoň so 
zákonom o dráhe podielu dlhu na HDP, na ktorý budú stačiť iba diferenciálne rovnice. A 
zistia, že hranica 60% je vymyslená. Môže byť viac ako 100%. Pozrite koľko krajín to aj malo. 
Dokonca aj Belgicko. Japonsko v roku 2004 dokonca až 154% a tu sú! Teda asi niečo iné je 
dôležité. Ekonomické zákony sú najúplnejším pochopením súvislostí v ekonomike. Viete aké 
budú dôsledky ich pôsobenia. Aké budú dôsledky, ak zvýšite DPH, aké budú dôsledky ak 
zvýšite daň z príjmu fyzických osôb, aké budú dôsledky ak zvýšite paušálne dane atď., atď? 
To sa nedá vycucať z prsta. Viď teraz 80% daň na emisie. Matematické vzťahy sú zložité. 
Ekonómovia sa nehrajú na bolo by, by bolo. S tým už nesúhlasil Marx a fungovanie 
ekonomického systému opísal svojimi slávnymi rovnicami. Prišiel Keynes a on opísal 
fungovanie ekonomického systému ešte podrobnejšie. Ba prišiel aj Leontiev, ktorý už 
fungovanie ekonomického systému opísal obrovským množstvom relácií. Eurostat jeho model 
predpisuje, aby ho konštruovala každá krajina, len politici ho nevedia využiť, nemajú 
poznatky, ich apercepcia je nízka! Teda obrovské peniaze na konštrukciu input-output 
tabuliek sa lejú do Dunaja. Vidím, že ani Sulík, ani SaS neprišla, ba ani hayekovci neprišli s 
ponukou, že ekonomiku chytíme za „pačesy“ cez tento model. Neignorujte vedu. Nemala by 
to robiť ani EU. Do ekonomického systému nemôžete zasahovať ako babka na trhu do suda s 
kapustou, vyberiem čo vyberiem. Ekonomika je systém. Škoda, že je neviditeľným systémom. 
Ale zato nám kybernetika ponúkla čiernu skrinku, ktorú nesmieme otvoriť a zistiť ako to v nej 
funguje iba na báze inputov a outputov. A dokázala to. Na to si však teba buchnúť po čele a 
naformulovať hypotézu o tej enigme. Na to potrebujeme  r o z u m. Ľudia už zoskočili zo 
stromov a používajú počítače. Smithov trh už neexistuje. Neviditeľná ruka trhu (čo Smith 
nikdy nepovedal) je mýtus niektorých slovenských politikov (škoda, že aj kontaminovaných 
ekonómov). 
 
Problém je v tom, prečo hayekovci získali také fantastické objednávky, keď svojou 
kvalifikáciou nie sú pripravení ponúknuť riešenia. Nikde sa mi nepodarilo zistiť, že by pán 
Chren alebo pán Švejna boli profesormi. Prečo sa vláda neobrátila priamo na vysoké školy 



(zákon jej to dovoľuje)? Veď máme Vysokú školu ekonómie manažmentu verejnej správy, na 
Ekonomickej univerzite máme katedru verejnej správy a regionálnej ekonomiky atď. Pôsobia 
tam významní profesori. Doktorant na katedre musí absolvovať náročné čiastkové skúšky, aj 
z náročného predmetu makroekonómia, musí zložiť dizertačnú skúšku a na nej prezentovať 
tézy svojej dizertačnej práce a to obhajuje pred členmi komisie, kde aspoň jeden musí byť 
profesor. Nechcem ďalej rozvádzať náročnosť cesty k získaniu až titulu profesor. Ten musí 
mať publikácie v karentovaných časopisoch v impaktových časopisoch, musí mať dielo, ktoré 
si niekto všimol a svedčiace o tom, že posunul vedu vpred. V čom ju posunuli hayekovci? 
Sledujem ekonomické časopisy vo viacerých jazykoch. Nikde som nenašiel odborný (nieto už 
vedecký!) článok od Chrena, či Švejnu. Prečo ich práca pre ministerstvo nebola oponovaná 
profesormi? Predsedníčka vlády vyhlási, že vyčítam, že ste dali tú istú správu dvakrát. Veď je 
to na úrovni vlastného plagiátorstva. Ale to, čo som čítal v novinách o úrovni tej správy mi 
napovedá, že sa to vyrovná pojmu rovná daň alebo super hrubá mzda, čo sú výmysly pána 
Sulíka, a čo sú ekonomické nezmysly. Podľa Sulíka máme teda aj krivú daň a pokrčenú daň. 
Veda je založená na prísnych logických pravidlách. Je to evidentné a usporiadané poznanie 
vecí, získané svetlom prirodzeného rozumu. Pojmy sú definované, dodržujúce logické zásady. 
Veda je ukazovateľom toho, čoho vôbec je schopný ľudský intelekt. Úvahy Sulíka a 
hayekovcov sú plné chýb. Úsudok nech je aj logický a správne vyvodený, záver ešte nemusí 
byť pravdivý! Niekedy sa samozrejme stanú aj neúmyselné „pošmyknutia“ mysle, to sú 
paralogizmy. Iným typom chýb, ktoré teraz opäť prezentoval Sulík sú omyly úmyselné. To sú 
sofizmy. Tam sa zvyčajne porušuje pravidlo logiky. Najčastejšie sa vyskytujú v prednášaných 
obhajobách politikov (obhajoba hayekovcov). Najčastejšou chybou, na ktorú už v roku 1915 
upozornil svojich odporcov Lenin je tzv. ignoratio elenchy, zámena tézy. V knihách o logike 
sa spravidla nachádzajú celé kapitoly s názvom logické chyby a klasifikujú sa na chyby 
vzťahujúce sa na formálno-logické pravidlá a chyby vzťahujúce sa na dialektické zákony 
logiky. Píšem to takto, lebo v dnešnom SME na internete jeden čitateľ využíval drsné a hrubé 
slová, takže to si hayekovci a ich politici môžu prečítať. Ale ako môžeme neznalcom 
zverovať také vážne úlohy ako sú úlohy spojené s vedením štátu? Nezverujme veci 
ekonomickým analfabetom (slovo som si požičal zo SME). Politici si musia vypočuť obtiažnu 
argumentáciu ekonómov, nie finančných analytikov, ktorí usmerňujú náhodu a odobrujú 
riziko (A++) a vnášajú do globálneho chaosu logickosť. Francúzsky filozof Bruckner to 
napísal takto: „Majme súcit s nabobmi: tí dnešní zaujali posty niekdajších kráľov, smejú sa na 
prízemných zákonoch a radujú sa, že majú moc a neobmedzenú prestíž a ochotne sa 
prispôsobia hocakému režimu, len nech sa im v ňom príjemne žije.“ 
 

prof. Ing. Mgr. Jaroslav Husár, CS. 

+++++++++++++++++++++++++++++ 

http://szcpv.org/11/pocty.html 
Nebezpečné počty  

Eur Ing. Dr. Bohumil Kobliha 
Londýn, 25. listopadu 2010-Svědomí (Consience) č.12/2010  

 



Rozum přehlušují inzeráty a záplava desinformací nám znesnadňuje orientaci. Jen při 
pečlivém sledování čísel, faktů a historie se můžeme dobrat toho co se skutečně právě děje. 

Situace roku 2010, jevy a stav ke dni: 

A/ Všechny státy evropské civilizace začínají najednou střemhlav šetřit. 
B/ My občané pod daněmi a zvyšováním cen všeho jsme nuceni utahovat opasky, poněvadž 
nám zatím nic jiného nezbývá, pokud nemůžeme dosadit rozumnou vládu našich věcí či 
nechceme jít do stávek, revolucí a občanských válek. 

Co je v podtextu dění? Odpověď je velmi snadná: Splácení dluhů z půjček, které na nás 
vlády uvalily. Vládcové si půjčovali na všechno, od zbrojení až po náklady na korupci a na 
to, aby se nám voličům zalíbili, jak jsou zdatní a jak úspěšně/„dobře" hospodaří. 

Občan vidí u souseda každou chvíli nové auto a myslí, že soused je kabrňák, že umí, ale zatím 
ten soused si na vše půjčuje a žije vůbec na dluh stylem „po nás potopa". Někdy dokonce 
peníze získává neregulérně. To my zvenku většinou nevidíme, poněvadž dřeme a vyděláváme 
poctivě a myslíme, že všichni jsou takoví. Podle sebe soudím tebe. 

Podobně je to se státy. Vidíme jejich „úspěchy" a nepostřehneme hned, že vše jsou jen 
Potěmkinovy vesnice. Ani nás v naší důvěřivosti nenapadne, že celý ten „závratný 
ekonomický úspěch", není dílem jejich chytrých vlád či přepilných občanů. Skutečnost je 
jiná. Oni si na „úspěchy" a svoji slávu půjčovali a teď musí splácet! 

Ve světových The Sunday Times ze 17.října 2010 se objevila tabulka nezadluženějších států 
světa. Vede ji Japonsko, zadlužené ve výši 225% GDP (Gross Domestic Product). GDP 
překládejme jako Hrubý národní důchod; tedy v podstatě to co národ vyrobí/vytvoří. Japonské 
půjčky přesahují více jak dvojnásobně to co jsou schopni vyrobit/vytvořit. Jezdíte Toyotou, 
Subaru, Nissany atd.? Vězte, že pomáháte splácet japonské dluhy. Ty se táhnou od Druhé 
světové války a z období, kdy USA pomohly přestavět japonský zbrojní průmysl na mírový a 
převážně na ten automobilní... 

USA je na devátém místě žebříčku nectností - každý dluh je nectnost a česky „železná kráva" 
- s dluhem 93% GDP. 

Velká Británie je na místě dvanáctém s dluhem 77%, těsně před Izraelem se zadlužením 
rovným 76% GDP, a tak dále. 

Národní dluhy menších států (způsobené vysokomyslnými ale v podstatě nezodpovědnými 
vládami), i když znesnadňují život obyvatel až ke stupni chudoby ne-li živoření (viz právě 
Irsko), neohrožují svým objemem/velikostí běh světového obchodu/výměny zboží. To se 
bohužel říci nedá u Ameriky, jejíž dolar byl od třicátých let dvacátého století směnnou 
jednotkou číslo jedna (místo zlata) a měřilo se jím vše. Tím už jsme se zabývali v eseji 
„Souchotě peněz"ze 4.12.2007... 

O současné krizi se sepsalo nespočetně studií a článků a vymýšlejí se všemožné i nemožné 
důvody. Naposledy to byl Ing. Jindřich Koudelka, počínaje seriálem 



„Krize-urychlovač času" v květnovém Svědomí/Conscience č. 5/2010. 
http://www.svedomi.cz/svedomi/2010/1005_8_koj_krize_urychlovac_casu.htm 

Zejména první historická část jeho eseje, která se týká unikátního systému v USA, totiž 
amerického FED (Federal Reserve System), kde se vlastně svízele světa vaří, je znamenitá a 
ukazuje na kořeny „úspěchů" a zla Ameriky. Nebudeme samozřejmě Koudelkova pozorování 
opakovat, jen je stručně rozšíříme o materiální a politické/ideologické podstaty vedoucí k 
současné krizi. 

Nemůže nám ujít, že vzestup (leč v podstatě světový sešup) byl navozen už v roce 1997 
plánem pro „American New Century". Plán byl, jak víme, připraven pány neocony, Paulem 
Wolfowitzem, Richardem Perle a dalšími včetně Dicka Cheney. Dle nich si Amerika musela 
pojistit globální dominanci! 

Událostí „9/11" roku 2001, totiž sražením věží WTC dostala Amerika potřebný podnět/důvod 
k cestě fantasmagorického zbrojeni a nákladných opatření proti teroristům. 

Dle tabulky uveřejněné v The Sunday Times z 28.9.2010 nazvané „Kdo vydává (na 
zbrojení) nejvíce", je Amerika na prvním místě s ročními výdaji na zbrojení ve výši 450 
miliard liber (to je v přepočtu asi 720 miliard US dolarů). Nejblíže nižší je Čína s náklady na 
zbrojení pouhých 46 miliard liber. Británie na třetím místě investuje do zbraní 34 miliard 
liber. Všemi napadané „útočné" Rusko je až na pátém místě s výdaji miliard liber. (pozn. v 
US/anglické literatuře se uvádí biliony, což jsou naše miliardy, miliarda = tisíc milionů). Zde 
také je ukazatel kdo skutečně ohrožuje mír a svobodu občanů světa. Čísla tabulky naznačují 
také něco o příčinách zadluženosti států, i když samozřejmě dluhy všude nevznikají jen z 
nesmyslných nákladů na zbrojení. O USA se dá ale říci, že americký občan se stal obětí 
ambicí zbrojního průmyslu a válečných / hrabivých hazardů svých vlád. 

Detroit, dříve město automobilismu, je nyní „městem duchů" (Ghost Town), liduprázdné 
poněvadž US automobilový průmysl zkrachoval, samozřejmě také dřívějším převodem 
výroby aut do Japonska. Podobně jako ekonomiky v Evropě dostaly souchotě přenesením 
svých průmyslů do rozvojových států s lacinou pracovní silou. 

Zvážíme-li, že USA má přibližně 300 milionů obyvatel a Čína o miliardu více vystupují 
nepoměry ještě výrazněji. 

Zadlužení USA, jak uvádí The Sunday Times ze 18.4.2010 je 12.7 trilionů dolarů (pozn. 
trilion = tisíc miliard). Americký roční GNP je kolem 14 trilionů (přesněji dle posledních 
údajů 13, 65 trilionů US dolarů). 

Ovšem má-li Amerika splácet dluh prakticky rovný svému ročnímu národnímu důchodu, 
vychází splátky jen při dvou třech procentech neradostně. Občan je ožebračován. 

Prý pro tzv. „kvantitativní ulehčení" (Quantitative easing, jinak také „QE2") tisknou rotačky 
amerického Fedu tedy další a další dolarové bankovky. Pokud by US dolar byl jen pro 
národní vnitřní potřeby, dalo by se říci ať si dělají co chtějí a ať si roztočí kola své inflace 
jako důsledku. Horší je fakt, jak jsme shora připomněli, že dolarem se platí při mezinárodních 



transakcích a US dolar je rezervní měnou mnoha států světa. Do oběhu bylo dáno 2.2 trilionů 
dolarů navíc, prakticky nekrytých ničím! Paní Merkelová za Německo a čínští představitelé 
už v říjnu 2010 Ameriku varovali, že další rozmělňování ceny dolaru ohrozí světový 
trh/světovou ekonomii. 
Vynikající americký ekonom Irwin Stelzer označil tištění peněz jako bušení do napjaté struny 
(The Sunday Times ze 14. listopadu 2010). Mluví dokonce o dvou tiskařských lisech Fedu. 
Jeden bude tisknout pro US ministerstvo financí bondy/dlužní úpisy a druhý bude tisknout 
peníze, kterými si US vláda pro sebe tyto dlužní úpisy bude vykupovat. Tedy stav šílenců 
mezi blázny. 

Čtenář zde může také srovnat tyto informace s argumenty Ing. Koudelky ve výše zmíněné 
jeho eseji. 

O jakýchkoliv ekonomických předpovědích do budoucna zasvěcený Stelzer soudí, že jsou 
jako zamlžená skleněná koule jasnovidců... Ani my se tedy nebudeme pouštět do předpovědí. 

Vidíme ale realitu. Setřením, a zejména snižováním stavu zaměstnanců se zvyšuje procento 
nezaměstnaných. Nezaměstnanost nemůže vést k ničemu jinému než ke snižování 
koupěschopnosti občanů. Znemožní jim zároveň splácet půjčky na domy a pod.  
Nezaměstnanost zvýší náklady států na podpory v nezaměstnanosti, a v důsledku naroste 
zatížení státních pokladen. Situace zvýší počet vyvlastněných domů (tzv. „repossession") 
úvěrovými institucemi od lidí, kteří nemohou splácet své dluhy. Zvýšený počet vyvlastněných 
domů daných na trh sníží potřebu výstavby nových domů a bytů, což ohrozí produkci 
stavebního průmyslu. To v návaznosti sníží nároky na výrobu surových materiálů a logicky 
ohrozí produkci cementáren, oceláren atd. Tedy dojde nutně k dalšímu zadírání ekonomik. 

Tragikomická situace je ve splácení státních dluhů, jak vidíme u Řecka a nejnověji u Irska. 
Zadlužená Británie chudákům nabízí, že jim půjčí na splácení jejich dluhů, a také německá 
paní Merkelová se nechala slyšet, že jim dá úvěry na to vyrážení klínu klínem! 
Z bláta do louže. Máme si na krmení svých „železných krav" půjčovat zase z jiné „stodoly"? 
To jsme jen v kolotoči, který nelze zastavit!!! 

A zde musíme jako občané položit vládám zásadní otázky: 
A) Na co si půjčujete? Vyjmenujte přesně položku za položkou, bez výmluv že jde o státní 
tajemství! 
B) Od koho si půjčujete? Jmenovitě a v jakých hodnotách přesně. Bez výmluv že to je tajné. 

My občané neseme na svých hřbetech náklady, které si vůbec nezasloužíme! Kdybychom 
pravdivě a přesně věděli o co jde, jistě bychom takovou situaci nikdy nepřipustili. Vlády, 
které nás zadlužují, bychom rychle vyměnili, jak k tomu dochází právě v Irsku! 

Máme dělat stávky, vyhlašovat „občanskou neposlušnost", aby si poslanci v parlamentech a ti 
ve vládách všimli/uvědomili, že jsme tu my, občané kterým mají sloužit, a ne otrokářským 
bankéřům světa a jejich nemravným manévrům? 

Máme se nechat dostrkat do bouřlivých protestů, do revolucí či nakonec do zničující světové 



občanské války? Zvažte. Čas se krátí. 

Eur Ing. Dr. Bohumil Kobliha 
Londýn, 25. listopadu 2010 

 

Z časopisu Svědomí/Conscience 5-8/20010  
Krize - urychlovač času             Jindřich Koudelka  
Finanční zemětřesení s epicentrem v Americe zatřáslo nejen Amerikou, ale i „zbytkem" 
zglobalizovaného světa. Důsledky vidíme, po příčinách se pídíme. Jak úspěšně? Těžko říct, 
vždyť razítko „Top secret" je skoro na všem! 
Máme-li však aspoň špetku tušení příčinných souvislostí, a to nejen těch vnějších, potom 
pojďme: „Leťs go", jak by řekli ti až donedávna tak skvělí Američané. Pojďme tedy i my, 
třebaže mlhy na blatech se jen tak nezvednou. Ale nevadí, vždyť i tajemství baskervilského 
močálu bylo odhaleno. A tak i to málo, co jsme zatím v mlze mohli zahlédnout, dává tušit, že 
budou následovat otřesy na daleko vyšší škále Richterovy stupnice, a že to budou otřesy, při 
kterých, řečeno obrazně, budou padat i výškové budovy s ocelovým jádrem, podobně jako v 
září 2001 spadlo, přímo symbolicky, Světové obchodní centrum /WTC/. 
 
Máme-li věřit svědeckým výpovědím, ozývaly se uvnitř budov v kritickou dobu výbuchy, 
a „dvojčata" se zřítila dovnitř - implozí! Kdož ví, zda pád Světového obchodního centra 
neměl být symbolickým předznamenáním pádu světového obchodu a financí.? Včetně 
způsobu provedení!  
Po příčinách „zemětřesení" pátráme nejen my, obyčejný plebs s několika tisícovkami v bance, 
ale i finanční geofyzikové všech kontinentů: finanční analytici, burzovní makléři, spekulanti, 
politici i prestižní ekonomové, píšící učebnice ekonomie i celé knihy o ní, za něž pak 
dostávají Nobelovy ceny. Neviditelná ruka trhu ale zřejmě podléhá zcela jiným zákonitostem 
než jsou teorie nositelů Nobelových cen. Ačkoli mnoho nezávislých ekonomů, to jsou ti, co 
Nobelovy ceny nedostávají, už dlouho varovalo před závažím finančního spekulantství 
zavěšeným na příliš tenké niti, nic se nedělo - až donedávna. Obchodování s akciemi nebo 
penězi, založené na kolísání jejich momentální hodnoty, kdy cílem je okamžitý zisk, je 
příkladem takového spekulantství, které samo hodnoty nevytváří, zato parazituje na 
hodnotách .vytvořených jinými. Podobně je tomu i s oním virtuálním obchodováním, kdy se 
výrobky ještě ani nevyrobené už čile obchodují. 
 
Vraťme se ale do země původu zemětřesení - do Ameriky a pokusme se jeho epicentrum blíže 
lokalizovat. To se prostorově nachází uvnitř Federálního Rezervního Systému /FED/, časově 
pak v době, kdy jeho ústřední banka, stanovením mimořádně nízké úrokové míry, vyslala 
vzkaz sesterským hypotečním bankám k poskytování hypoték i lidem u kterých se dalo 
předpokládat, že ani takto nízký úrok nebudou schopni dlouhodobě splácet. Měli bychom se 
snad proto durdit na měkkosrdcaté bankéře Fedu, že chtěli i lidem méně majetným pomoci 
dosáhnout na hypoteční úvěr? Že dlužníci nemohli později dluhy splácet? Inu, to je důkaz 
toho, že i ve světě obchodu a financí, v tomto hradu racionality, se může objevit onen 
iracionální fenomén, známý jako „vis major". 
 
Přísloví praví: Když Pán Bůh dopustí i motyka spustí. Co potom záleží na tom, který prst 



„cvrnknutím" do první kostky domina spustil dominový efekt, který přešel v zemětřesení? 
Přesto různí pomlouvači, kverulanti a hejkalové trvají na tom, že trakaře ani krize z nebe jen 
tak nepadají! 
Jak to prý, že bankéři z Fedu, v jejichž genech jsou uloženy tisícileté obchodní a finanční 
zkušenosti generací jejich předků, mohli nepředvídat možný dopad? Vždyť počátek jejich 
genetického vkladu se nachází až u řek babylonských, na jejichž březích předkové jenom 
nesedávali a neplakali za ztracenou vlastí, ale i čile, po celé Babylonii, obchodovali, a to tak 
zdatně, že i při svém „smútění za vlastí“ se jich po osvobození perským Kýrem vrátila sotva 
pětina. Tak silnou citovou vazbou působí zavedený obchod! 
 
Vraťme se však od dávných řek babylonských do současné Ameriky, konkrétně do Fedu, 
jehož akce působí stejně dramaticky jako přepadení dostavníku na divokém Západě bandou 
lupičů - ba více, dokáže-li spustit i zemětřesení.Tu i množství kořisti, pardon, zisku z obou 
akcí - té dostavníkové i té bankovní, je nesouměřitelné. 
 
To všechno, zdá se, většině nevadí až do chvíle, než se motor prosperity zadře a nic už není 
OK a všechno jde šejdrem. To se pak po příčinách zádrhelu začnou zajímat i ti, které dosud 
věc veřejná /Res publica/ nezajímala. Škoda. Mohli se už v předstihu dovědět, že tenhle motor 
už dávno není ten super špičkový, tedy ten nejlepší z nejlepších, jak hlásala reklama, ba ani ne 
ten nejlepší ze špatných, jak hlásal kdysi pan Churchill. Přičteme-li nepoctivost obsluhy, koho 
pak překvapí, že automobil s tímto zadřeným motorem může být i kradený? Příběh vzniku 
Fedu kradený automobil připomíná. Ale i film z oblasti sci-fi, ve kterém je Amerika napadena 
/a dobyta/ - mimozemskou civilizací! 
Děj začíná kolem roku 1908, kdy skupina nejbohatších bankéřů Ameriky, vedená, z pověření 
Rotchildů Jakobem Schiffem a Paulem Warburgem, usoudila, že dozrál čas vyjít na denní 
světlo s plánem na vytvoření tzv. Federálního Reservního Systému/ FED/, třebaže věděla, že 
takovýto návrh byl v té době v Kongresu neprůchodný a že tehdejší prezident Taft by svůj 
podpis pod takovýto zákon / i kdyby prošel Kongresem/ nedal. Účel byl však splněn. 
 
Myšlenka Fedu byla na světě a měla vejít do širšího povědomí veřejnosti a spolu se 
`sponzorskými daryA i do vědomí několika vytipovaných kongresmanů a senátorů. To se 
stalo. Zbývalo posadit `správnéhoA chlapíka do Bílého domu, který s podpisem pod Federal 
Reserve Act nebude dělat cavyky. Tím správným chlapíkem, posazeným za vydatného 
cinkání měšců, byl Woodrov Wilson. Tip to byl správný. Potíže ani cavyky nedělal. Později 
řekl: "Nevědomky (?) (za 85.000 dolarů) jsem zničil svoji vlast."  
 
Teď už nic nestálo v cestě. Akce začala 23. prosince 1913, kdy většina kongresmanů a 
senátorů, kromě těch "sponzorovaných", se rozjela do svých domovů po celých Státech. Ti 
sponzorovaní a obzvláště pilní, povzbuzeni dalšími bonusy k ještě větší pilnosti, se toho dne 
(23. prosince 1913) vrátili do Washingtonu na půdu Kongresu a Federal Reserve Act, 
potažmo Federální Rezervní Systém byl na světě. Tak se díky několika úplatným 
kongresmanům a senátorům (budiž navěky zatraceni a zařazeni mezi nejpodlejší zrádce 
a desperáty Ameriky!) stal státní finanční systém Ameriky kořistí několika soukromých 
bankéřů. Vytvoření zákona o Fedu převedlo totiž právo tisknout a razit peníze z rukou 
Kongresu, jak určovala americká ústava, do rukou Federálního Rezervního Systému, tedy 
do soukromých rukou několika nejbohatších bankéřů, kteří si akcie, které nebyly veřejně 
obchodovatelné, rozprodali po sto dolarech za akcii! Federální Rezervní Systém je soubor 



soukromých bank, který není nikým ani státem kontrolován a ve kterém stát nevlastní ani 
jedinou akcii. Dokonce nemůže (stát) ani nahlížet do účetních knih Fedu! Přesto si dodnes 
mnozí z Američanů myslí, že Fed je státní institucí.  
 
Převedení práva vydávat peníze z rukou Kongresu do rukou soukromých bankéřů znamená, 
že vláda je nucena kupovat si od Fedu peníze, které by měla sama a zdarma přes Kongres a 
státní pokladnu vydávat, a tak mimo jiné i kontrolovat inflaci. Místo toho hodnotu peněz a 
inflaci kontrolují bankéři Fedu! 
 
Příběh ale pokračuje. Jeho pointa tkví mimo jiné v tom, že každý dolar, který si stát od Fedu 
přes státní pokladnu půjčuje či nakupuje, je zatížen sedmnáctiprocentním úrokem!! 
 
Tak bankéři Fedu "vydělávají" bez hnutí prstu miliardy! Fed také kupuje dluh vlády za 
peníze, které sám tiskne! Tak tomuhle se říká Geschäft! Jediný z prezidentů, který se pokusil 
tento Geschäft zarazit, byl John Kennedy, který zastavil "půjčování" bankovek z Federální 
Rezervní Banky a přes státní pokladnu začal vydávat bankovky Spojených států, nezatížené 
úrokem. Tyto bankovky měly nápis: United States Note, na rozdíl od běžných bankovek 
s nápisem: Federal Reserve Note. Pokračování známe.  
Se slepicí, snášející zlatá vajíčka, je to jako s nápisem na sloupech vysokého napětí: 
"Nedotýkejte se ani drátů na zem spadlých!"  
Dobyté území je prý to, které je obsazeno vojensky. Já ale od doby, kdy vím o existenci Fedu, 
této doktríně nevěřím, a to i přes všechny ty unifikované sci-fi scénáře, ve kterých nebezpečí 
vojenské okupace hrozí Americe dodnes B od mimozemšťanů!  
Zkušenosti (a právě z Ameriky) ukazují, že k jejímu dobytí či k dobytí jiného státu , 
vojenského kontingentu není třeba. A proč taky, když přes finance jde všechno líp a 
efektivněji. Ti, o kterých je řeč to dobře znají, jako i výrok Thomase Jeffersona o kapitálu, 
který je nebezpečnější než armády, stojící proti sobě. 

Vraťme se však k současné krizi. O jejích dalších možných příčinách, kromě oné "chyby" s 
poskytováním nízkoúrokových hypoték, se spekuluje i o nadvýrobě, "přehřáté" ekonomice, 
špatných úvěrech bank, bankovních spekulantech, finančních velkopodvodnících, 
nepoctivých bankéřích a manažerech, tunelujících vlastní podniky, obavách investorů, až po 
(prý) zasahování státu do ekonomie .  
Zatímco většina těch věcných teoretiků umění ekonomického stojí nad dráčkem v kolíbce 
bezradně, přicházejí jiní, s lektvarem namíchaným podle receptur slavných guruů ekonomie, 
aby obludu v zárodku zahubili. Ale nevědí snad, že jsou dítka nechtěná i chtěná? A toto dítko 
je laskané a opečovávané. Jak by potom kmotříčkové mohli dopustit, aby se mazánkovi něco 
stalo? Vždyť cíl je vysoký a cesta k němu byla právě našlápnuta. 
 
Pokusy o řešení krize ze strany států , to jsou ti ekonomové s lektvarem, jsou stejně 
fantasmagorické jako sci-fi filmy americké výroby, ba více, neboť kdo kdy slýchal, aby 
dlužníci sanovali své lichváře? Řečeno konkrétně: aby se stát pasoval do role 
samaritána, dotujícího chudé banky, u nichž sám `visíA v řádech bilionů?!  
 
Inu, nové tisíciletí vyžaduje i nové vztahy - reciproční, řeklo by se, třebaže jiné vztahy zůstaly 
postaru a netknuté. To jsou ty, kdy neplatící dlužníci jsou -krize nekrize- bankou poučeni, že i 
ve velkokapitálové demokracii dobré účty dělají dobré přátele, a to přesto, že i tito dlužníci, 



jako "plátci daní" přispěli k sanaci té "svojí banky", která je "recipročně" připravila o střechu 
nad hlavou! Fantasmagorie? Absurdní divadlo? V porovnání s reálabsurditou dneška, aktovky 
pánů Becketa a Ioneska, s jejich nosorožci a blábolícími němými spíkry, působí jako 
konversační komedie pro pobavení zhýčkaných návštěvníků divadel. Když se realita s 
absurditou dají "do holportu" a optimismus, ten správně americký, po léta vyráběný v 
kulisách Hollywoodu, jim k tomu přitakává, není divu, že jeho produkty dosud nepochopily, 
že dítko je chtěné a snad i proto hledí na krizi z dálky a nevzrušeně, neboť vzhledem 
k objemu svého optimismu jsou schopny do něj pojmout i absurdní divadlo jako konverzačku 
a krizi jako její humornou část.  
 
A selský rozum /?/: Je-li dítko nechtěné, může to být chybičkou, která se vloudila. Potom by 
něco někdy mohlo zase jít svojí cestou. Nebo: je-li vskutku dítko nechtěné, může to být 
degenerací velkokapitálového systému a máloco může jít svojí cestou. Ale: je-li dítko chtěné, 
může to být i tím, že někdo nemá kalé úmysly! Nu, a potom už vůbec nic nemůže jít svojí 
cestou!! 
 
Otázkou pak bude: kdo? Už o nich byla řeč. 
 
Třebaže historie zná nejeden pokus o dobytí světa, vždy se tyto snahy ukázaly jako liché, 
neboť horizonty dřívějších dobyvatelů měly své limity. Tito uchazeči o světovládu byli 
limitováni tím, že "pracovali" ručně, neboť každá ruka, zvedající meč, se dříve či později 
unaví. Ale jsou činnosti, kde vynaložená námaha sílu zvětšuje. Chtělo by se říct: To podle 
výše marže nebo úroků! Noví pretendenti o světový trůn vzali za své pořekadlo: Co v tichosti 
vzešlo, zdárněji prospívá - hlučný počátek tichý konec mívá. Nač se proto pokoušet 
"dosáhnout na hvězdy" přes třeskot mečů či hvizd bomb, existuje-li cesta tišší i efektivnější, 
třebaže nutno uznat, že svištící bomby tu svoji roli také mají, neboť potřebují-li politické 
systémy ke zdůvodnění své existence (a svých činů) ideologii, potřebují i bomby. Bomby 
potřebují proto, že mají ideologii!  
 
Alexander Solženicyn napsal, že šejkspírovští vrazi se už po několika vraždách hroutili proto, 
že neměli - ideologii.Ta dává křídla a zvyšuje výkonnost. V bývalém bolševickém Rusku ani 
v někdejším Československu se nikdo nehroutil - měli ideologii! Ani žádný z amerických 
generálů či z osazenstva Bílého domu se po "humanitárním" bombardování Srbska, Iráku 
nebo Afghánistánu nehroutil B i oni mají ideologii! Ta je vyjádřena tím, že dovede i 
humanitárně bombardovat! Ideologií současného systému jsou peníze, byznys a humanismus 
jako přidaná hodnota. Někteří míní, že je to tak správné, a co je správné je i pokrokové, a tak 
v zájmu pokroku a také Geschäftu je tu svět půjček, hypoték a úroků aby v další vývojové fázi 
to byl svět, zbavený balastu humanismu - svět bankrotů, exekucí a sebevražd. Tihle 
humanitně ladění lichváři, přes finance ovládající Ameriku i Evropu, zkorumpovali jejich 
vlády natolik, že je z nich křoví, dobré leda k tomu, aby se za ně schovávali. "Za křovím" teď 
dolaďují techniku instalace New World Order, kýžený to cíl mnoha generací před nimi. Klid 
k práci jim zajišťují všemožné státní instituce: tajné služby, policie, armáda a ještě tajnější 
organizace nestátního charakteru. I moc soudní, druhově též přináležející "ke křoví". Všechny 
tyto státní instituce i ony nestátní organizace (!) se podílely na vybudování 
"sicherheistdienstu" k ochraně tohoto nevoleného obchodně - humanitářského spolku, přesto 
nadřazeného státům i národům! Touha po světovládě je u nich stejně nutkavá, jako je nutkavé 
Ahasverovo věčné putování. Obojí je známkou neklidu, mající původ v události, staré dva 



tisíce roků. Důsledkem je chorobná touha po moci a majetku, a to až v míře, nazývané 
posedlostí!  
 
Následky vidíme. Mají zglobalizovaný svět a žoky zlata, stejně nadité jako jejich ego, které, 
ač si dávno přišlo na své, žádá si víc. Ale co víc? Vždyť všechno už tu měli: dvě Války, 
bolševismus, nacismus a teď i humanismus! Jaká by tedy měla být přidaná hodnota, aby dílo 
bylo dokonalé? Tikají-li "hvězdné hodiny" ke dvanácti a oni to jsou, ti vyvolení, kteří mají 
přivést lidstvo (v rozumném počtu ovšem) do rajských zahrad jedenadvacátého století, pak 
`"přidaná hodnota" bude ta v závorce – (v rozumném počtu). Přesvědčeni o přízni bohů 
(vždyť koho bohové milují, toho zlatem obtěžkávají, že?), nepochybují o svém předurčení 
k vůdcovství a vzhledem k vysokosti cíle ani o oprávněnosti použití třeba výjimečných 
prostředků... A jaké že by ty výjimečné prostředky měly být? Raději se neptejme, a to ani 
moudrých Nathanů, vždyť i bez nich víme, že na vrchol jejich kopce vedou dvě cesty: kratší, 
lemovaná srázy a stržemi, druhá , o něco delší, zato bezpečnější. Ta srázy a stržemi lemovaná, 
třebaže již několikrát úspěšně vyšlápnutá - Sarajevo, Pearl Harbour, "dvojčata" , je natolik 
nebezpečná, že představuje hrozbu i pro samotné uživatele! I proto je tu stará 
klasická  Via  Appia , místo strží a roklí lemovaná půjčkami, úvěry a v moderní době i 
hypotékami; pro osoby soukromé i právnické - státy, politické strany či politické systémy 
nevyjímaje. Potřebují-li politické systémy ideologii, potřebují i bomby. Potřebují-li bomby, 
potřebují i peníze. Potom, co začínají padat bomby, vše se stává nejisté - i vítěz! "Sicher je 
sicher" říkával už starý Manlicher - a udělal pojistku - dvojitou!  
 
Od té doby kdo půjčuje, neprohrává! I dějiny o tom vědí své. 
 
Když byl během první světové války v Rusku nainstalován bolševismus, nejsurovější to 
systém všech dob, usoudili moudří Nathanové, že podobný systém by byl vhodný i pro 
poražené Německo, sužované hladem, nepokoji a počínající anarchií. Stejně jako v Americe, 
před spuštěním Federal Reserve Act, bylo i tady třeba najít vhodnou figuru do čela hnutí , 
které se, na rozdíl od socialismu internacionálního v Rusku, bude nazývat socialismem 
národním - zkráceně nacismem! Tou vhodnou figurou, do které se vyplatí investovat, bude 
spiritista, vyznavač okultismu a člen tajného spolku Thule - Adolf Hitler! Třebaže oba tyto 
systémy měly jmenovatele stejného /socialismus/, fungování a metody podobné, dalo se tušit, 
že půjde o dva kohouty na jednom smetišti. Zatímco půda pro zasetí dračího semene byla v 
Rusku kypřena a hnojena už dávno )od 19.stol.) stálým importem anarchistických a jiných 
"svobodomyslných ideí", v poraženém Německu nacional socialismus povstal z válečného 
popela jako bájný Fénix, a to v době probíhající světové krize. Anebo právě proto?! Potom 
tento jev, hodný slova zázrak, stojí za bližší podívání, neboť sebelepší řečník, byť i spřízněný 
s okultismem a magií, nikoli však s penězi, by byl vypískán. To věděli i sponzoři. Takže klíč 
ke zrodu Fénixe byl od jejich kasy! Pouze idealisté jsou přesvědčeni, že peněz netřeba, 
protože ideje se prosazují vlastní silou. Ale peníze tu byly. Co však s nimi, nelze-li je utratit 
za "tovar" k jehož nákupu byly určeny? Tak se v Německu, konkrétně v Porúří, udál další 
zázrak. To když mávnutím kouzelného proutku odtud zmizelo okupační vojsko... A hned bylo 
kde utrácet! Tak byl v Evropě, vedle socialismu internacionálního, "vybudován" i socialismus 
nacionální, aby přísloví o dvou kohoutech na jednom dvorku došlo naplnění.  
 
Ani "zbytek" Evropy ani Amerika nezůstaly mimo. Dálný východ i Tichomoří se také měly 
účastnit - Pearl Harbour už byl v hledáčku plánovačů! Je-li pravda, že dějiny se do jisté míry 



opakují, máme se na co těšit(!), neboť krize, jak víme z třicátých let minulého století, 
předchází, stejně jako zemětřesení, vlastní erupci.  
 
Avšak nejen dějiny samotné, ale i jejich plánování se také /do jisté míry/ opakuje. V situaci, 
kdy státy dávno nejsou svéprávné a jejich moc rozhodovací je přímo úměrná jejich závislosti 
na nadnárodním teď už i nadstátním kapitálu, tedy minimální, ne-li nijaká, rozhodli výrobci 
dějin, že "německý mustr" z třicátých let lze znovu použít. Tentokrát už ne ve vyčerpané 
Evropě ale v potenciálně slibné Číně. Od tajného financování německého nacionál socialismu 
pokročila doba natolik, že přílišných tajností už netřeba. Pod křidýlky Merkurovými a 
liberálními zákony globálního obchodu, můžou vlastníci "výrobních prostředků", řečeno 
marxistickou terminologií, libovolně tyto prostředky přesouvat nejen ze státu do státu, ale 
i z kontinentu na kontinent. Takže přesouvají, a to tak masivně, že celé výrobní komplexy i 
technologie míří z Ameriky i Evropy do "Země středu", disponující tím, co monetární 
humanisté cení ještě o chloupek víc než lidská práva - levnou pracovní sílou! Těmito 
investicemi nepřichází nikdo zkrátka a Číně se dostává toho, co se jí dostat má!! Oprášený 
německý mustr z třicátých let byl jen méně na očích. Investicemi obletovaný čínský drak (ani 
pěšky ani za vozem,) napůl rudý, napůl kapitalistický, ale s miliardovými dolarovými 
rezervami a držením sedmdesáti procent amerických státních dluhopisů se tak stává 
superhvězdou globálního finančního a obchodního světa a největším věřitelem Spojených 
států!! Kuliové a hrst rýže! Tak ještě nedávno figurovala Čína v našich představách - dnes 
věřitel Ameriky!! Sci-fi, paradox, bláznovina? Nic z toho- realita stvořená v zámoří. 
Za dolary modernizuje Čína armádu a staví loďstvo, schopné čelit budoucí námořní blokádě 
US Navy, protože boj o ropu a světové zdroje surovin bude nelítostný.  
 
Nu, a protože nejen dějiny, ale i scénáře se (do jisté míry) opakují, dá se očekávat i nápodoba 
toho, co už tu jednou bylo a co se tak osvědčilo. Námořní blokáda Japonska byla natolik 
účinná, že ostrovní zemi zbyla jen jedna možná cesta, protože ta druhá - kapitulace - byla 
samurajskému duchu Japonců uzavřena!  
 
Pearl Harbour nebyl jen zoufalým pokusem o proražení blokády, ale i pastí, nastraženou 
zaoceánskými mírotvorci(!) a dobrým důvodem rozšířit evropskou válku na Dálný východ a 
Tichomoří (!), takže přívlastek „světová“ byl konečně na světě!! 
Nebylo by k dobru věci, aby ony události a technika provedení/!/ upadly v zapomnění, 
zvláště, chystají-li se režiséři uvést na scénu nový kus se starými rekvizitami! 
 
Podzemními přívody plynu a ropy z Ruska a střední Asie i společným vojenským cvičením 
potvrzuje Čína (i Rusko), že nic nemíní ponechat náhodě. A tak navzdory globalizaci starý 
dobrý bilaterální svět (vyvolaný druidy ze zámoří) ohlašuje comeback! Další důkaz, že 
historie se opakuje. Do jisté míry ovšem, protože jako dnešní Čína není Maovou Čínou a 
Rusko není Sovětským svazem, tak ani dnešní Unie není Unií otců zakladatelů. Při vší úctě 
k ideálům "Otců" jsem ale té mínky, že chtít vybudovat "Zemi svobody" v zástěře a 
zednickou lžící je jako chtít s rohatým vybudovat novou rajskou zahradu. Vlastnit vysoké 
ideály zřejmě nestačí, je-li vlastník ochoten jít "do holportu" s každým. Následky takového 
holportu jsou k vidění na dnešní Americe. Na Americe "dvojího kruhu", kde ten vnitřní je 
určující a ve kterém se nacházejí ti, kteří sami sebe pasovali do role elity světa, která je 
oprávněna tomuto světu vládnout a o jeho osudu rozhodovat. Svůj mandát na světovládu 
opřeli o sílu financí a porušenost lidské přirozenosti. Pomocí těchto zbraní dobyli už téměř 



všechny strategické kóty v podobě parlamentů, politických stran, vlád, tajných služeb, armád 
atd.  
 
Zatímco vnější kruh je beztvarý, bez vůle a vědomí, "chemicky neutrální", kruh "vnitřní" je 
kompaktní , s centrálním vedením, formován vůlí, znalostí cíle a vědomím, že je - vědoucí! 
Také mág, "pracující" ve vnitřním kruhu (při evokaci nečistých sil) je vědoucí. To ale byl i 
Faust- a měl strach. Stejně jako on, i oni (ti z kruhu), podepsali směnky, které nejdou 
prolongovat. A jako u Fausta i tam přijde ta poslední noc!! Ale ne každý má svoji Markétku.  
 
Zatím však je den a slunce svítí na obilný klas jako na koukol, a tak "make money" může ještě 
nějaký čas pokračovat. Pro nás, ty z vnějšího kruhu, pro které je takovéto "dělání peněz" 
neznámé, je ve světě financí neznámého více. Tak proč se nezeptat, že? Třeba takhle: Kam 
zmizely bankami tak pracně vydělané biliony anebo snad triliony(?), zelených, modrých či 
jinak zbarvených "bankocetlí", které přece musejí existovat, vždyť mají jména: dolary, libry, 
eura,jeny...?  
 
Možná ale, že klepeme na nesprávné dveře a že místo u bankéřů a finančních poradců máme 
zaklepat na dveře ústavu experimentální fyziky; vždyť ve fyzice se učí, že hmota se neztrácí, 
pouze se přeměňuje. Ale na co? Jiná alternativa k přeměně papírových bankocetlí než na 
popel a kouř /kromě recyklace/ mě nenapadá. Ale fyzika má zřejmě pravdu. Zvážíme-li prý 
popel a kouř, váha obojího se bude rovnat váze bankocetlí před "proměnou". Čili kvantita 
zůstává, jen kvalita bude jiná. Mate mě ale to, že by ti ,tak dokonale výdělečně činní, co umí 
make money, měli zájem zrovna na takovéto proměně.?! Tak kde že vlastně ty papírky jsou? 
Na Marsu, na Měsíci nebo snad ve skalních trezorech pod Manhattanem transmutovaly, po 
způsobu alchymickém, na zlaté cihly? Nu, proč ne? Může-li být Praha "magická", proč by 
Wall street neměl mít svého Löviho? Další taje finančního a metafyzického světa "bytují" v 
jejich nejvyšších sférách, odkud rozum, zvaný selský, byl dávno vykázán. Jak potom rozumět 
vztahu dlužník - věřitel v situaci, kdy náhle zchudlé banky žádají po svých dlužnících, tedy po 
státech, pod pohrůžkou zhroucení světového finančního a ekonomického systému finanční 
dotace? A tu, hle, stane se nevídané. Dávno už zívající a vybrakované kasy začnou ,jako 
v pohádce Oslíčku otřes se sypat dolárky, eura, libry do černých děr chudičkých bank! 
Nevěříme-li na oslíčka, odkud potom ty žádané penízky "přikráčely" do vyprázdněných 
státních pokladen, aby vzápětí mohly zase "odkráčet" do stejně vyprázdněných útrob 
soukromých bank k záchraně světového finančního systému?  
 
Jestliže státní pokladny zívaly už před krizí a kasy "poskytovatelů finančních služeb" jí byly 
zdevastovány natolik, že tito byli nuceni žadonit u svých dlužníků o dotace, odkud pak se ony 
stamiliardy dolarů, eur,jenů vsypaných dlužníky (státy) do černých děr zchudlých 
"poskytovatelů" vzaly? Že by subjekt, zadlužený po uši dokázal takovou sumu 
"vyprodukovat" je více než nepravděpodobné, ale více než pravděpodobné je, že si 
ji  vypůjčil !  Od koho? To je otázka skoro stejná jako ta o slepici a vajíčku. Odpověď může 
být v otázce: Kolika procentní úrok si "poskytovatelé finančních služeb" za svou záchranu 
připsali? A jak dlouho, v době počítačů, celá transakce trvala? Někteří neoliberální 
ekonomové a politici vyslovili obavy ze socializace a zestátňování soukromého sektoru. Jak 
takové "zestátňování" vypadá, vylíčil v jedné ze svých přednášek německý finanční odborník 
Andreas Clauss. Příklad jím uvedený vypadá takto: německý stát aby "zachránil" Komerční 
banku v ceně necelých čtyř miliard eur, nasypal do ní šestnáct miliard eur, aby pak dostal 



dvacet pět procent jejích akcií! Zdá se, že někdo udělal skvělý Geschäft! Kdo ale? Příchodem 
krize se mnohé změnilo, ale mnohé zůstalo postaru. A tak otázka kdo je kdo, kdo je věřitel a 
kdo dlužník je stejně bezpředmětná jako v době před krizí.  
 
Ano, něco se příchodem této podivné krize vskutku změnilo: "ceduliček" , podepsaných 
strážci státních pokladen přibylo, předklon se prohloubil...  
Zkušenost říká, že nestíhaný zločinec, jistý si svojí beztrestností, se den ode dne stává 
drzejším a že s jídlem roste apetit. Vnitřní kruh má apetit výborný; funguje uvnitř státu jako 
soukromá společnost, zaštítěná znovelizovanou ústavou, zprivatizovanou "státní" agendou 
(kongres, parlamenty, vlády...) a humanisticko - liberální ideologií, podepřenou masivní 
reklamou.  
 
Také disponuje nadacemi, osvobozenými od daní /!/, a miluje Matičku Zemi. 
V USA , ve státě Georgia, se nachází pomník z kamenných desek, připomínající pravěký 
menhir s vytesanými deseti novými přikázáními v osmi světových jazycích. První věta 
dekalogu: Udržujte lidskou populaci pod hranicí pěti set miliónů /!/ v trvalé rovnováze s 
přírodou. A poslední věta desatera: Nechte místo přírodě! Mimoděk se vkrádá otázka, jaká 
budou kritéria pro výběr oněch pěti set miliónů a kam s těmi "přebývajícími" šesti 
miliardami? A také, odkud tihle "návrháři" nových desater a nových rájů přicházejí? Z jiné 
dimenze, z jiné planety? Kam sami sebe řadí a kam doopravdy patří? Do svěrací kazajky, před 
soud, před exorcistu?  
 
Aby hřebík nešel do dřeva šejdrem, musí být uhozen přesně na hlavičku. Předešlá otázka byla 
položena špatně. Ne odkud přicházejí tihle návrháři, tvůrci nových Y , ale odkud přicházejí ty 
podivné myšlenky, přejímané zbloudilým duchem a zpracovávané chorým mozkem? Opravdu 
z jiné dimenze, z jiných světů? Ta otázka má své oprávnění; byl by lidský mozek, třeba 
sebevíce patologicky poškozený, opravdu schopen takovéto šílenosti vyprodukovat? Nebo 
vstala snad z prachu zapomnění všechna krutá božstva starověku, lačná krve a lidských obětí? 
Anebo byla ona božstva jen zástupnou personifikací toho, který provází lidstvo už od Adama? 
Tomu starý had sliboval život v božské dimenzi. Přesto, že své sliby nesplnil, a ani nemohl, 
má tenhle usvědčený lhář své věrné, kteří vsadili na časnost a momentální zisk, jako ti 
burzovní šejdíři, co na burze "dělají" peníze nebo majitelé klíčů od zlatých cihel v podzemí 
Manhattanu či od trezorů londýnské City. Všichni ti "z kruhu", které zlato natolik 
"oduševňuje", že pro jeho lesk a na přání toho, jemuž za tak mnohé vděčí jsou ochotni 
"udržovat" lidskou populaci pod hranicí pětiset miliónů!  
 
Jejich jistota, že "hvězdy jsou na dosah" a odkaz otců bude vbrzku naplněn, je tak velká, že 
po demolici národa sahají i k demolici státu, za jehož fasádu se vždy schovávali a jehož 
jménem prováděli svoje soukromé - ne zrovna košer aktivity.  
 
Ušetřeni demolice nezůstali ani ti nejdéle a nejvěrněji sloužící-Anglie a Amerika. Po staletí 
posluhující "hrdý Albion", jinými označovaný za zrádný nebo kupecký, propůjčující svoji 
vojenskou sílu ambicím "kruhu", vskrytu vládnoucího Anglii, také neodejde bez "výsluhy", a 
to i přesto /nebo právě proto/, že spojil své stejně sobecké zájmy se zájmy obchodníků a 
lichvářů, a tak významně přispěl k jejich finančnímu impériu a k dnešnímu stavu světa i 
samotné Anglie. Ty tam jsou doby, kdy Anglie "vládla mořím" a kdy Indie, ten "nejskvělejší 
drahokam v britské koruně", jí patřila alespoň nominálně. Tento nejskvělejší drahokam byl asi 



tak anglický, jako je anglická Bank of England anebo jako americké jsou Bank of America 
nebo FED!! Matení pojmů vždy patřilo do arzenálu spřísahanců. Skutečným vlastníkem 
tohoto "nejskvělejšího drahokamu" byla /anglická/ Východoindická společnost /existovala i 
holandská/.  
 
Už v 19. století upřel "kruh", vedený bankovním domem Rotschildů, zrak na Ameriku, aby i jí 
poskytl "výhody" svého bankovního systému i možnost, stát se novou baštou finančního 
impéria tohoto klanu. Třebaže odsloužená doba USA je s tou britskou nesouměřitelná, 
"výsluha" bude stejná!  
 
Přísloví říká: "Čiň čertu dobře..." Lidová slovesnost pak praví: "Aber die koncen" ! A 
forenzní audit: "Krach,bankrot, totál!" Urychlovač času, jménem Krize, pracuje stejně 
spolehlivě v Americe jako v Evropě, v eurozóně jako mimo ni.  
Jeden z citátů: "Až k nám národy budou spínat ruce, abychom je vysvobodili z hrůz anarchie, 
budeme připraveni. Dáme jim panovníka naší krve a ukážeme tvrdou ruku"! Už je jasné proč 
/zatím/ dvě války, bolševismus, nacismus a teď i krize?  
Ale že prý žádné strachy - za rok za dvě nebo za tři léta všechno bude zase OK vzkazují ti z 
ekonomů, kteří nepostřehli souvislosti mezi politikou a ekonomií ani mezi chybou a úmyslem 
a kteří se ani v době krize nemíní rozloučit s pracně nabiflovanými poučkami z oboru věd 
ekonomických, které i mimo krizi fungují málokdy, v době krize - nikdy!  
Snad jako varování před šprty s titulem a jejich prognózami, připojil prof. Zelený na konci 
jednoho svého článku toto čínské přísloví: 
 
Letnímu vánku o bouři 
studniční žábě o moři 
a polovzdělanci o tom, 
co nikdy ve škole neslyšel, 
nevyprávěj. 
Potom ale kdo, kdy a jak může věci veřejné dát do pořádku? A lze to ještě? 
 
V Americe prý už s tím začal Mr. Obama. Možná pod dojmem hnutí "Vezměme si zpět 
Ameriku" (?) Slíbil totiž, zpřísnit(!) dohled nad bankami. Už i kurátora vybral.- Federální 
Reservní Systém a jeho šéfa Bernankeho!! I v novinách chválí jeho smysl pro humor. Úmysl 
jistě chvályhodný; pouze není jasné, zda zrovna on a jeho FED jsou těmi pravými "nápravci" 
veřejných financí?!  
 
Ono socialistické "Nejsou lidi" platí i v Americe, a to navzdory "menhirskému desateru" v 
Georgii, které tvrdí, že lidí je dost, ba až příliš! Jen je třeba upřesnit, "který lidi" že to nejsou? 
Zkušenosti ukazují, že bankovní systém typu FED nefunguje (spíše funguje jednosměrně), a 
že je protiústavní! Co ale dělal za téměř 100 let fungování FEDu Kongres i Senát Spojených 
států, aby dnešní katastrofě předešel? Spal, nebyl nebo nevěděl? Nebo se činnost těch kdo v 
něm dodnes sedí vyčerpává v protislužbách sponzorům, přispívajícím na jejich volební 
kampaně? Při pohledu na skladbu osazenstva těchto "státních" institucí a na jejich dosavadní 
činnost je snad někdo, kdo nevěří, že "nejsou lidi"? Ne snad že by tak docela nebyli, ale že 
nejsou zrovna tam, kde by být měli.  
 
"A kde jsou Japonci(?)", zvolal japonský voják, vrátivší se po více než 20 letech z Tichomoří 



do Japonska. Ozvěna tohoto zvolání dorazila i do Ameriky. A kde jsou Američané (?) , že 
nejsou tam, kde by být měli: v americkém Kongresu a Senátu, aby tam bránili americké 
zájmy. A kde jsou Evropané(?), že nejsou v evropských parlamentech a vládách, aby tam 
hájili evropské zájmy? Ti, kteří tam sedí si ze státu a jeho institucí udělali soukromý job; 
jakousi Společnost s ručením omezeným! Při pohledu na tyto s.r.o , se chce zvolat s prorokem 
Jonášem: "Planu hněvem až k smrti"! A jak by ne, když tihle bafuňáři v zástěrách zaměnili 
zájmy národa i státu za bakšiš i ` kariéru,A což je eufemismus pro nacpaná panděra těchto 
břichopásků!! To oni jsou vinni, že činnost států byla ochromena a že za jeho zchátralou 
fasádou se skrývají bafuňáři mnohem těžšího kalibru, provádějící jeho jménem svoje 
soukromé akce (spíše rejdy) zločinného ražení!! Nefunkčnost států je patrná i z toho, že 
nedokáží zabránit přesunu výroby z Evropy a Ameriky do Číny a jihovýchodní Asie, třebaže 
těmito přesuny je ohrožena zaměstnanost a stabilita Ameriky i Evropy! Přestože celá tato 
"přesouvající se" technika a technologie je dílem evropského a amerického ducha mnoha 
generací vědců, techniků a konstruktérů i šikovnosti tisíců rukou, stalo se toto duševní 
vlastnictví Evropy a Ameriky výhradním majetkem kapitálu, který však bez práce, důvtipu, 
šikovnosti a vůle vytvářet hodnoty je sám o sobě mrtvý. Proč by to tedy měl být kapitál, který 
sesbírá většinu toho, co vytváří práce? Nerovnovážný stav mezi kapitálem a prací se pak 
promítá i do vztahu kapitál-stát, kdy, jak vidět při současné krizi, neslýchaná moc kapitálu si 
vynutila, pod pohrůžkou kolapsu financí a ekonomiky, dotace ze strany zadlužených států!  
 
Jedním z cílů současné krize je i demonstrace síly kapitálu v poměru k nemohoucnosti státní 
moci, ale i test možného odporu obyvatel, protože hra neskončila... ! 
 
Je-li tu vskutku ona vytoužená chvíle, kdy "hvězdy jsou na dosah", je třeba jednat, usoudili 
"tvůrci dějin", a obšťastnili svět krizí! Ta má fungovat jako   u r y c h l o v a č   č a s u  , jako 
destabilizátor už tak rozklížených poměrů; zvláště v Americe a Evropě, neboť jak zkušenosti 
ukazují, otřesy, vyvolané na obou těchto místech, vyvolají otřesy globální!  
 
"Až k nám národy budou spínat ruce ..." Příkladem "jak se to dělá" je Německo po První 
válce a příchod Hitlera. Tentokrát se kus bude dávat znovu, ale s jiným obsazením a na ještě 
větší scéně!  
 
I k nastolení bolševismu v Rusku bylo třeba otřesu, jakým byla První válka. Ze všech těchto 
zkušeností lze pak vyvodit poznání, mající platnost téměř přírodního zákona, že na cestě 
lidstva do Nového věku jsou válka, revoluce a krize - nevyhnutelné!! Tak alespoň soudí 
majitelé zlatých cihel pod Manhattanem a naditých trezorů v londýnské City!  
 
Ale co když ne každý se s nimi chce do Nového ráje vydat? Můžeme se domýšlet... 
V Americe vzniklo hnutí "Vezměme si zpět Ameriku"(!) , což je čin hodný následování i akt 
občanské statečnosti, ale jak si ji vzít zpět na Netvorovi, který už obsáhl všechny kontinenty a 
pro kterého i Amerika je malá? A navíc v době, kdy se připozdívá! Proč se Amerika (ale i 
velké národy Evropy) nezačala bránit dříve? Tou poslední šancí pro ni byla jiskřička, 
vykřesaná presidentem Kennedym. Ale Amerika nezareagovala. Její oči neviděly, její uši 
neslyšely, její mozek nefungoval. Inu, byla doba hojnosti!  
 
Při veškerých sympatiích pro věc hnutí, které se pokouší o záchranu Ameriky se nelze ubránit 
srovnání s posledním útokem jižanské armády u Gettysburgu! Avšak netřeba zoufat, vždyť i 



boj o Ameriku (též o Evropu) je pouze jednou z bitev Velké války, o které je řeč ve Zjevení 
sv. Jana. 
Ten, který se má postavit do čela armád, podporovaných "bankéři", neboli těmi "z kruhu", 
nebude však nakonec schopen jejich ani své záhubě zabránit! Ať už se bude skrývat pod 
jménem Maytrea, Avatár nebo jiným, víme o něm i o jeho úmyslech. Známe i toho, který ho 
posílá!  
Nenasytnou chamtivostí a touhou po moci, která   n e h r a n i č í  s posedlostí, 
která   j e  posedlostí, zničili "bankéři" Evropu i Ameriku. Staletí před nimi "pracovaly" pro 
dnešek i choré mozky jejich soukmenovců. Dvěma světovými válkami, bolševismem a 
nacismem připravili pak jejich skvělí potomci o život stamilióny!  
 
Sami opevněni uvnitř kruhu, přesvědčeni o jeho nedobytnosti, chráněni "pretoriány", tajnými 
službami a soukromou armádou, vystupující pod názvem US Army, čekají tihle "počítači 
úroků a marží" na správnou konstelaci hvězd. Ač zaměstnáním ti nejpraktičtější z 
praktických, mají i oni svoji poezii a mystiku, při níž mluví nejraději v symbolech, milují 
skryté obřady a iniciace, také řeči o hvězdách, hudbě sfér a zastřeně i o známosti s tím, který 
před věky z těch nejvyšších sfér spadnul.  
 
Ti, kteří nevěří, že andělé mohou padat z nebe, ale krize a trakaře ano, jistě budou i nadále 
bedlivě sledovat burzovní zprávy i křivku Dow-Jonesova indexu, při čemž jejich doufání v 
brzké "odražení se ode dna" bude i na televizní obrazovce posilováno optimistickými 
prognózami, věštícími pro příští rok "oživení trhu" a nadějný růst HDP na 1,2 nebo dokonce 
na 1,5 procenta - neklamný to důkaz odrážení se ode dna! Při biliónu dvou stech miliardách 
státního dluhu (a nespecifikované sumě dluhů měst, obcí, krajů...) zpráva jistě potěšitelná. 
Tím však příchod dobrých zpráv nekončí. V porovnání s ostatními zeměmi Evropy /Řecko, 
Itálie.../ o Americe ani nemluvě, je prý na tom, co se zadlužení 
týká ,ČR   r e l a t i v n ě   dobře!  
 
Po tomto dobrozdání se mimoděk vybavuje onen vtip (o nosu a zadní části těla) vysvětlující 
teorii relativity, který se zde, bohužel, nedá interpretovat; vyprávět ho opisem, ztratil by na 
kráse své expresivity!   R e l a t i v n ě   jsme tedy na tom prý dobře, což nás jistě uklidňuje.  
Ale přesto - co kdyby, náhodou.. ?  
Když ve středověku zasedaly říšské sněmy, měly na programu i lichvu a zadlužení. Nejednou 
byla výsledkem tlustá čára, a přesto lichváři nezbankrotovali! Zlaťáčky byly dávno 
(a několikanásobně) v truhlicích! 
 
Ale kde potom je svoboda podnikání a seriózní fiskální politika,že? A co teprve humanismus 
a politická korektnost? Inu, temný středověk! 
Jak vidno, ještě mnohé musí být "zařízeno", aby "Zlatý věk" lidstva mohl být nainstalován. 
I tady dnešní "bankéři" mohou použít už jednou použité. Pak parafrázované rčení o historii, 
která se opakuje, bude znít takto: I metody už jednou použité se, do jisté míry, opakují.  
Po první světové válce byly pod prapory nacionalismu a sociální spravedlnosti, a z rozhodnutí 
"vítězů" rozbity velké politické a ekonomické celky - Rakousko, ruská říše, zatímco Německo 
bylo přivedeno do stavu totálního vyčerpání a nemohoucnosti. Za této situace vznikly či lépe 
"byly vzniknuty" státy z mnohdy velmi nesourodých prvků, které do budoucna zaručovaly 
přinejmenším "úspěšnou nespokojenost", neboť odlišnosti mentality byly rámovány staletí 
trvajícími kulturními, náboženskými či sociálními rozdíly. Po určitou dobu lze takto 



nesourodé celky udržovat pohromadě silou (bývalý Sovětský svaz, Jugoslávie, ale i bývalé 
Československo).  
 
Po zhroucení totalitních systémů stačil `"šťouch" do jedné z koulí biliáru a "karambol" byl na 
světě. Dosud potlačované emoce (teď rutinně přiživované) propukly plnou silou!  
 
Na to, jak "na to", jsou tu odborníci na know-how. Ti opravdu "vědí jak!! K ruce mají "human 
rights", což je skvělý nástroj ke zdůvodnění všeho; "i humanitárního bombardování", kterého 
se, jak jinak, ujala zámořská velmoc s označením USA, jež se má, ač nikým nepověřena, za 
světového garanta svobody a lidských práv, třebaže za humny, pár mil od Floridy, má už přes 
padesát let jednoho z největších "humanistů", jménem Fidel! Tak vysokého fysického i 
politického stáří se dožil jen díky tomu, že se na jeho "Ostrově svobody" nenachází žádná 
vrtná věž ani že jeho ostrovem neprobíhá (jako Afghánistánem) "strategická trasa" ze střední 
Asie k Arabskému moři, vytýčená ropnými společnostmi. Takže tažení "za trvalou svobodu" 
se tady konat nebude!! To se zřejmě týká jiných zemí a jiných diktátorů. Jednou z nich je Irák, 
biblická země mezi Eufratem a Tigridem, symbolického významu a strategické polohy 
uprostřed arabského světa – a ložisek ropy. (Vida, jak se symbolika dokáže snoubit s reálnem 
a praktičností). Afghánistán sice ropu nevlastní, ale jako souseda ropných polí střední Asie ho 
tažení "za trvalou svobodu" stejně neminulo.  
 
Říkají tomu geopolitika. Do jejího "resortu" zřejmě patří i brány Ameriky a Evropy dokořán 
pro příchozí z nejrůznějších národů a etnik, včetně těch "poražených", které tak v odvetě 
můžou "vítěze" dobývat zevnitř - po partyzánsku.  
 
"Doba, vymknutá z kloubů, šílí", napsal Shakespeare, aniž co tušil o dvacátém století 
a počátku tohoto, kdy moc Shylocků vzrostla natolik, že Kupec benátský, být napsán o čtyři 
sta let později, sotva by mohl, v rámci "politické korektnosti", vstoupit na prkna, jež 
znamenají svět. (Nemluvě o autocensuře). Jeho potomci se právě teď škrábou na kopec, kam 
před nimi toužilo tolik generací, aby spolu s Tím, na kterého čekají dva tisíce roků, zasedli na 
jeho vrcholu k "Šulchán áruchu", tedy k prostřenému stolu (jak zní překlad). Ani přes tak 
dlouhou dobu si jejich mudrcové a topografové nevšimli, že lezou na nesprávný kopec!  
 
Oslněni leskem zlatých cihel z podzemních trezorů, zpychlí z časných úspěchů zde na zemi, 
vyhlásili, tihle pomatenci, válku Nebi a Věčnosti! A protože na toto téma komentář 
neexistuje, můžou si místo něj poslechnout Kláskova slova z Lucerny: "Tak bych čet´ a četu, 
že z tej kasací nic nebude"! A dodatek? Ani z prostřeného stolu ani z hostiny vítězů!!  

+++++++++++++++++++++++++++++ 

http://szcpv.org/11/gpus.html 

Vyšetrovanie skončilo, zabudnite!  
Alebo sú Generálna prokuratúra SR a Ústavný súd SR 

skutočne zločinecké organizácie?  

 



Signatár Charty 77, účastník sviečkovej demonštrácie v roku 1988, býv. redaktor Necenzurovaných 
novín  a občiansky aktivista Vladimír Pavlík, ako jeden z mála na Slovensku pomenoval veci pravým 
menom a na plné ústa zakričal, že Cisár je nahý!  Vo svojom decembrovom príspevku uverejnenom 
na webovej stránke http://necenzurovane.cwahi.net/10/zlocinci.html viac ako výstižne označil 
Generálnu prokuratúru SR a Ústavný súd SR ako zločinecké organizácie. Bez pochýb sú to 
mimoriadne tvrdé slová, ako je však všeobecne známe, Vladimír Pavlík nikdy netára do vetra a svoje 
tvrdenie vždy opiera o overiteľné a veľmi ťažko spochybniteľné argumenty a fakty, ktoré hovoria 
samé za seba. Po podrobnom rozbore tohto príspevku a analýze ponovembrového vývoja, bohužiaľ, 
je veľmi ťažké nedať autorovi za pravdu. 
(Trpkou pravdou o stave slobody a nezávislosti médií je skutočnosť, že na príspevky Vladimíra 
Pavlíka je striktné embargo a tak ako komunisti vyretušovali Slánskeho zo spoločných fotografii 
s Gottwaldom a inými súdruhmi, rovnako vyretušovali existenciu V. Pavlíka súčasní 
pseudodemokrati.) 
 
Ešte ako funkcionár Konfederácie politických väzňov Slovenska som inicioval niekoľko trestných 
oznámení, či už v súvislosti so zločinmi komunizmu alebo ekonomickými zločinmi spáchanými 
pretransformovanými komunistickými nomenklatúrami. Konkrétne sa jednalo o podanie podnetu 
Generálnej prokuratúre v roku 1991 na býv. Generálneho tajomníka ÚV KSČ G. Husáka  za priamu 
účasť na prijatí zákonov na základe ktorých boli zabíjaní príslušníkmi Pohraničnej stráže občania na 
hraniciach. (Pozn: v bývalej NDR boli takto stíhaní Mielke a Honecker). Tento podnet bol 
odmietnutý ako nedôvodný vtedajším vyšetrovateľov Vojenskej prokuratúry Dušanom Kováčikom, 
v súčasnosti tzv. špeciálnym prokurátorom. Ako potvrdzuje súčasné dianie v súvislosti 
s financovaním politických strán Dušan Kováčik je skôr špecialista na odmietanie podnetov ako 
prokurátor na ich prešetrovanie. 
 
(Typickým rysom pri zahrávaní do autu každého nežiadúceho podnetu smerujúceho voči politickým 
alebo finančným elitám je fakt, že podľa vyšetrovateľa polície a prokuratúry,  nie je potrebné pribrať 
znalca ako napr. v prípade nahrávky s hlasom podobným R. Ficovi. No ak sa jedná o zastrašenie tzv. 
extrémistov zúčastnených na predvolebných mítingoch Ľudovej strany -Naše Slovensko, účasť znalca 
je nevyhnutná ako v prípade 26 ročného Lukáša Gemzu, ktorý je obvinený za to , že mal na sebe 
mikinu s anglickým nápisom“ Skrewdriver“. Podrobnosti sú uvedené na webovej stránke 
http://szcpv.org/10/gemza.html - Príspevok okresnej prokuratúry v Košiciach k 21. výročiu 17. 
novembra 1989).  
 
Niet pochýb o tom, že II. Odbor ŠtB, ktorý mal na starosti boj proti tzv. vnútornému nepriateľovi dnes 
vymenil policajný odbor boja proti extrémizmu a trestné činy proti republike a socialistickému 
zriadeniu nahradili trestné činy podľa §422 a §423 ako potvrdzuje v decembri 2010 podaná žaloba 
námestníka okresného prokurátora v Banskej Bystrici JUDr. Petra Šnapka na Mgr. Mariana 
Kotlebu. Predmetom obžaloby je prečin hanobenia národa, rasy a presvedčenia, ktorého sa mal 
dotyčný dopustiť výrokom “Odstránime nespravodlivé zvýhodňovanie nielen cigánskych parazitov 
pred slušnými ľuďmi.” 
 
Rovnako bol odmietnutý podnet Svetového združenia bývalých čsl. politických väzňov podaný 
v roku 2004 Generálnej prokuratúre SR za rovnaký skutok na bývalého šéfa ŠtB A. Lorenca, 
v súvislosti s prevozom dvoch obetí usmrtených PS v roku 1980 z Rakúska na Slovensko, ako sa 
podrobnejšie uvádza na webovej stránke 
http://www.szcpv.org/04/pamatnik.html#Spravodlivos%C5%A5%20po%20slovensky  Spravodlivosť 



po slovensky. 
 
21 rokov po prevrate v novembri 1989 sa jednoznačne potvrdilo, že Generálna prokuratúra SR 
vrátane Špeciálnej prokuratúry jej podriadených zložiek a rovnako aj Najvyšší súd SR, plnia tú istú 
úlohu akú plnili ešte v službách KSČ a ŠtB. Zmena spočíva len v tom, že namiesto ochrany 
komunistickej  nomenklatúry  je dnes už  prvoradou úlohou ochrana novodobej finančnej oligarchie 
a zbohatlíckej nomenklatúry. Hranie sa na tzv. “právny“ štát je absolútna lož a podvod na občanoch 
Slovenskej republiky. Generálna prokuratúra SR v rozpore s ústavou SR a jej článkom 149 nikdy 
nechránila skutočné záujmy občanov. Jednoznačne to potvrdzuje prax a odmietanie všetkých 
trestných oznámení o ekonomickej trestnej činnosti a zneužívaní právomoci verejných činiteľov – 
konkrétnych politikov ako ilustrujem na mimoriadne závažnom prípade vyšetrovaným políciou 
začiatkom 90 rokov.  
 
Podrobný opis prípadu bol uvedený v týždenníku Domino č. 2 v roku 1992 v príspevku Autora 
Petra Blehu s názvom  

AKO MELÚ LEXOVSKO- KRŠEKOVSKÉ MLYNY. 
"Podnikateľské" aktivity exministra 
(Uvedený príspevok uvádzam v úplnom znení tak ako bol uverejnený.)  

Pred dvomi týždňami sme zverejnili fakty týkajúce sa podozrenia na vývoz zbrani do bývalej 
Juhoslávie prostredníctvom bývalého ministra poľnohospodárstva Jozefa Kršeka (dnes KSÚ) a 
bývalého podpredsedu vlády SSR Vladimíra Lexu. Opierali sme    sa pri tom o správu 
vypracovanú vyšetrovateľmi policajného zboru SR  popisujúcu "Akciu Pers", ktorú vyhlásilo 
ministerstvo poľnohospodárstva za Kršekovho vedenia. Išlo o vývoz múky do Pers za 
sprostredkovania Juhoslovanskej námornej dopravy. Policajná správa však naznačovala, že 
účelom "Akcie Pers" bol krycí manéver pre vývoz iných komodít súvisiacich s vojnou na území 
bývalej Juhoslávie. Táto správa sa však dotýka aj iných, rovnako zaujímavých aktivít 
exministra Kršeka. 

Jozef Kršek ešte za svojho  úradovania presadil priamy predaj časti lukratívneho objektu v 
okolí Nového mesta nad Váhom, ktorého je neoficiálnym majiteľom (ide o výrobu cestovín). Dá 
sa teda povedať, že ako minister poľnohospodárstva predal štátnu firmu sám sebe. Taktiež 
vystupuje ako neoficiálny spolumajiteľ aj v spoločnosti s ručením obmedzeným, ktorá vznikla 
transformáciou z bývalého Výskumného ústavu Šľachtenia rastlín Potvorice. Zo štátnych 
prostriedkov boli. v čase jeho ministrovania ústavu poskytnuté niekoľkomiliónové  investície na 
výskum, ktoré podľa policajnej správy boli zásahom Jozefa Kršeka využité na iné, dodnes 
nešpecifikované účely. 
 
Dňa 1.7.1992 došlo v rámci procesu transformácie majetku k prevodu štátneho podniku 
MLYNY A CESTOVINY Piešťany na súkromnú spoločnosť POVAŽSKÉ MLYNY A 
CESTOVINÁRNE s.r.o. Jej vlastníkmi sa stali bývalý podpredseda vlády SSR Vladimír Lexa 
(otec súčasného vedúceho Úradu vlády Ivana Lexu), bývalý vedúci  Úradu vlády SSR (za čias 
Petra Colotku) a neskôr Zdenko Maďarič, bývalý riaditeľ PNZZ Peter Michalec. ekonomický 
námestník Mäsopriemyslu Rača Milan Majerník a Krškov príbuzný Nezýval, ktorý je podľa 



policajnej správy "nastrčenou osobou figurujúcou" namiesto bývalého ministra 
poľnohospodárstva. 
 
Uvedené osoby získali štátny majetok, ktorého cena bola odhadovaná na viac než jednu 
miliardu Kčs za púhych 291 miliónov Kčs. "Neváhali  pri tom siahnuť ani 
k vysokým  úplatkom" - uvádza sa v správe. Suma, za ktorú  nehnuteľnosti získali sa javí 
podhodnotenou o to viac, že súčasnou kúpy bolo napríklad niekoľko mlynov (v Piešťanoch, 
Trnave, Sládkovičove a Senci), pričom len na jeden samotný mlyn v Trnave bolo záložné právo 
300 miliónov korún. Pri prevode štátneho podniku na súkromnú spoločnosť nedošlo k úplnému 
vyrovnaniu reštitučných nárokov, časť písomností v tejto záležitosti bola úplne zlikvidovaná a 
časť dokumentov bola sfalšovaná.  
         
Spoločnosť POVAŽSKÉ MLYNY A CESTOV1NÁRNE Piešťany už v priebehu roku 1992 
vyvážala voľne balenú múku do Českej republiky, aby tam vo firme Mlyn Kyjov a Mlyn Pšenov 
Ostrava bola zabalená na spotrebiteľské účely a naspäť expedovaná na Slovensko. Mlyny 
Piešťany sú pritom kapacitne schopné múku baliť sami bez cudzej pomoci. Podľa autorov 
správy šlo úmyselné konanie zo strany majiteľov Mlyny Piešťany, ktorým z toho plynuli ďalšie 
nekontrolovateľné príjmy. 
 
(Správa bližšie nešpecifikuje, že akým spôsobom, avšak je možné si domyslieť, že Mlyn Kyjov a 
Mlyn Pšenov boli ochotné za takúto objednávku niečo zaplatiť). Podľa správy je podozrivý i 
vývoz múky do Poľska, "majitelia sa snažia utajiť všetky skutočnosti s ním spojené, nakoľko si 
uvedomujú že pri ňom dochádza k nelegálnym obchodným transakciám" - doslova sa uvádza v 
texte. Vyšetrovatelia zistili, že medzi lexovsko - kršekovskými mlynmi a inými mlynmi na 
Slovensku existuje dohoda o rozdelení trhov. Údajne je tiež evidentná snaha neštandardným 
spôsobom si "nakloniť" daňový úrad. Je mimoriadne zaujímavé, že časť priestorov 
sprivatizovaného objektu  prenajali Kršek, Lexa a spol. do užívania daňovému úradu v 
Piešťanoch za veľmi výhodných podmienok "z titulu nadviazania priateľských kontaktov 
využiteľných pre podnikanie" - toľko ďalší citát. 
 
Lexa s Kršekom sa pokúsili vytvoriť aj spoločnosť pre chov koni. Bývalý podpredsedu vlády 
SSR pritom úzko spolupracoval s predsedom Štátneho majetku Piešťany Františkom Bležekom, 
s ktorým organizuje "turistické pobyty" a poľovačky pre novú nomenklatúru a zahraničnú 
klientelu. Správa naznačuje, že Lexa k tomu využíva Bležekove kontakty vyplývajúce z 
postavenia predsedu poľovníckeho združenia a "veľmi dobrého kamaráta" súčasného ministra 
poľnohospodárstva Petra Bacu (bývalí spolužiaci). 
 
Vladimír Lexa, ktorý spolu s právnym zástupcom predsedu vlády SR Vladimíra Mečiara vlastní 
realitnú kanceláriu v Bratislave neoficiálne vystupuje ako tichý spoločník spol. s.r.o. BIOPO 
Leopoldov a OLD HFROLD FERM  Trenčín. U oboch firiem existuje tiež podozrenie z 
podhodnotenia privatizovaného majetku. 
 
Potiaľ niekoľko faktov z policajného materiálu, ktorý je ale podstatne rozsiahlejší a 
podrobnejší. Ako vidieť, podozrenie z účasti exministra Kršeka na vývoze zbraní do bývalej 
Juhoslávie sa javí na pozadí týchto skutočností ešte dôvodnejšie. Jeho "podnikateľské" aktivity 



by si mohla všimnúť aj Kresťanská sociálna únia, ktorej je členom, a prípadne k nim zaujať aj 
nejaké stanovisko. 

Peter Bleha /DOMINO 2/1992 

Pokiaľ by si niekto myslel, že sa tento prípad dostal na prokuratúru a súd, je na hlbokom omyle. 
V civilizovanej krajine by stačilo púhe podozrenie zo zneužívania právomoci verejného činiteľa na 
ukončenie politickej kariéry aktérov a ich definitívny koniec v serióznom podnikaní. Nie však na 
Slovensku kde ako môžeme zistiť z oficiálnej databázy foaf.sk alebo Obchodného registra, uvedené 
firmy nerušene pôsobili a naďalej pôsobia na Slovensku.   

http://foaf.sk/ludia/412954 
http://foaf.sk/firmy/17449 
http://foaf.sk/firmy/17449 

Považské mlyny a cestovinárne, spol. s r. o.  

Adresa: Hurbanova č.3353, Piešťany 
IČO: 17 333 130 

Základné imanie: €44 214 

Ing. Dušan Miklis, JUDr. PhDr. Zdenko Maderič, Dr. Ing. Milan Majerník, Ing. Peter Michalec, Doc. 
JUDr. Ing. Vladimír Lexa CSc., Ing. Jozef Kršek, Ľuboš Nezník, Jaroslav Kučerka 

Informácie o firme 

• Aktuálny prehľad  
• Historický prehľad  
• Vizualizácia sociálnej siete  
• Záznam obchodného registra  

Aktualizácia záznamu prebehla 12. októbra 2010. 
http://www.orsr.sk/vypis.asp?ID=1999&SID=7&P=1 
 
Od roku 1992 sa slovenské média žiaľ stali nesvojprávnymi alebo ich  finančná oligarchia zastrašila 
žalobami na ochranu osobnosti s vysokými sumami tzv. finančného zadosťučinenia  a tak sa 
Slovenský občan môže dozvedieť už len pikantnosti a strohé konštatovania o výške majetku týchto 
ekonomických dobrodruhov. Je viac ako isté, že rodina Lexovcov po prevrate v novembri 1989 
objavila skutočnú „diamantovú baňu“ a dostala sa k majetku o akom by sa im za socializmu ani 
nesnívalo. 

Milionársky klan Lexovcov (Sme 22.9.2002)  



http://zaujimavosti.sme.sk/c/672481/milionarsky-klan-lexovcov.html 

Hlava klanu (Plus 7 dní 6.6.2008) 
http://www.7plus.sk/plus7dni/vsimli-sme-si/hlava-klanu.html 

Vladimír Lexa by počas tejto sezóny "uživil" Real Madrid (tvnoviny.sk  9.10.2010) 
Jeho odhadovaný majetok je fakt obrovský – odhady hovoria o 630 miliónoch eur. 
http://tvnoviny.sk/spravy/slovensky-sen/vladimir-lexa-vlastni-viac-ako-je-rozpocet-realu-
madrid.html 

Vyšetrovanie skončilo zabudnite, poniektorí aktéri majú stále čestné miesto medzi top lídrami 
slovenskej politickej scény. 
http://www.leaders.sk/?abc=K 

A radovému občanovi ostali už len oči pre plač, pretože oligarchovia sú vďaka Generálnej 
prokuratúre SR a Ústavnému súdu SR nedotknuteľní. Zatiaľ čo Ústavný súd podporuje korporatívny 
fašizmus pri ktorom môžu byť občania ekonomicky likvidovaní bez práva na dôstojný život či práva 
na dostupnú zdravotnú starostlivosť, každý chabý pokus o prijatie účinného zákona na preukazovanie 
pôvodu majetku je označovaný ako útok proti tzv. “posvätnému právu na ochranu majetku“ ako 
jednoznačne potvrdzuje odôvodnenie uvedené v návrhu na odvolanie Generálneho prokurátora SR 
uverejnenom na  webovej stránke. http://szcpv.org/05/odvolanie.html  (Poznamenávam, že zákon na 
preukazovanie pôvodu majetku prijatý býv. vládou R. Fica, napriek jeho účinnosti od 1.1.2011,  je 
absolútne neúčinný a je skôr paródiou, ktorá zbohatlíkov môže len pobaviť, pretože existuje viacero 
spôsobov ako ho elegantne obísť). 
 
Ústavný súd SR sa od svojho vzniku spreneveril svojmu poslaniu a stal sa  pofidérnou inštitúciou, 
ktorá je pre radového občana nedostupná, pretože každé prejednanie sťažnosti si vyžaduje finančne 
nákladné právne zastúpenie advokátom a ako potvrdzuje väčšina odmietnutých sťažností, skôr mal 
by sa mal premenovať na „Ústavný súd pre odmietanie sťažností.“ Názornou ukážkou je 
uznesenie  Ústavného súdu SR sp.zn. IV. ÚS 391/25010-13 zo dňa 20.10.2010 predsedu senátu 
JUDr. Jána Lubyho, ktorým ako zjavne neopodstatnenú zamietol sťažnosť skupiny občanov na 
postup prokuratúry v ktorej žiadali aby sa okrem meritórnej veci uverejnenej na webovej stránke 
http://www.obcania.szm.com/prokuraturapp/pp1.html Ústavný súd SR vyjadril aj k postupu 
odmietnutia trestného oznámenia vo veci emisii uverejnenom na webovej stránke 
http://necenzurovane.cwahi.net/10/to.html a odmietnutiu trestného oznámenia vo veci tendra na mýto 
uverejnenom na webovej stránke  http://necenzurovane.cwahi.net/10/myto.html. Predseda senátu 
Ústavného súdu SR sa k obom spomínaným prípadom v 14 stránkovom uznesení nezmienil ani 
slovom! 
 
Zlatým klincom a vrcholom arogancie je konštatovanie, že podľa špeciálnych prokurátorov 
a špeciálnych policajtov je všetko v poriadku aj v prípade trestného oznámenia – Správa 
o organizovanom okrádaní štátu a obyvateľstva po novembri 1989 (alias „Nalejme si omšového 
vína“) pretože kradlo a podvádzalo sa v súlade so zákonom, ako sa uvádza na webovej stránke 
http://necenzurovane.cwahi.net/09/sp1.html 



srandu a jediné čoho sú schopní sú niekoľkostránkové právne dristy a jalové právne konštatovanie 
a výhovorky prečo je nutné trestné oznámenie odmietnuť,  je nutné prísť k záveru, že ak nie je možné 
konať v zmysle zákona, tak potom bola založená a zosnovaná zločinecká skupina priamo na 
Generálnej prokuratúre, Špeciálnej prokuratúre a Ústavnom súde, ktorá zakrýva trestnú činnosť 
a marí spravodlivosť, alebo takto prijaté a koncipované zákony na základe ktorých tieto inštitúcie 
rozhodujú, navrhovali a schvaľovali zločinci, ktorí týmito zákonmi zakrývajú vlastnú trestnú činnosť 
čo už je zjavne na úrovni vlastizrady! 
 
Potom už ostáva v mysle charty OSN z roku 1948 ako aj základnej listiny na ochranu ľudských práv 
a slobôd aby sa občan na ochranu svojich práv postavil na odpor takýmto zločineckým zákonom 
a zločineckým skupinám a ako vystihuje televízna reklama istej automobilky „Its time for onother 
revoolution!“  
 
Na adresu arogancie oligarchov a ich prisluhovačov na Generálnej prokuratúre či Ústavnom súde SR, 
občania, ktorí sa doposiaľ nedali znechutiť či zastrašiť ich pseudo-právnou činnosťou odkazujú, že 
súčasný ekonomický vývoj v EÚ a vo svete smeruje k zlomovému bodu , kedy si obyčajní ľudia (nie 
tí Matovičovi) budú nútení konečne uvedomiť, že demokracia   v gréčtine znamená vláda ľudu a nie 
vláda finančnej oligarchie a k tomu bude nevyhnutné prijať skutočne účinný zákon o preukazovaní 
pôvodu majetku, spojený s prijatím takých právomocí polície, prokuratúry a súdov, ktoré im umožnia 
aj aktívne ochraňovať záujmy a práva väčšiny občanov. Skupina expertov už pracuje na príprave téz 
týchto zákonných noriem, vrátane ich prijatia celonárodným referendom a vo vhodnom čase pred 
parlamentnými voľbami s nimi oboznámi slovenskú verejnosť a vybrané politické strany. 
 
František Bednár - Svetové združenie bývalých čsl. politických väzňov  

+++++++++++++++++++++++++++++ 

http://www.ecav.sk 

K storočnici Evanjelického posla spod Tatier  

Prvé číslo Evanjelického posla spod Tatier - týždenníka slovenských evanjelikov - vyšlo 4. decembra 
1910. Storočnici EPST venujeme úryvok z osobného svedectva br. Vladimíra Lásku z časopisu CZ 
ECAV Svätý Jur Zvesti z Pánovej vinice.  

V tomto roku si v ECAV pripomíname 100 rokov od pravidelného vychádzania nášho periodika — 
Evanjelického posla spod Tatier. K Poslu mám osobný vzťah. V našej rodine trvale od nepamäti 
Posol odoberáme a čítame. V rodine som získal záujem o obsah Posla. Hlbšie a pravidelne som ho 
začal čítať v pokonfirmačnom veku. Podobne neskôr som prešiel aj na mesačník Cirkevné listy. Tie 
sme však neodoberali pravidelne. /.../ 
 
Dnes máme na Slovensku množstvo cirkevnej tlače. Dovolím si spomenúť okrem už klasických 
dvoch -EPST a Cirkevných listov - aj Dúhu, Cestou svetla, Tvorbu T, Evanjelický východ. Mnohé 
cirkevné zbory si vydávajú vlastné tlačoviny. U nás vo Sv. Jure sú to Zvesti z Pánovej vinice. 
Najväčším problémom pri vydávaní novín a časopisov sú dve veci: predplatitelia a prispievatelia. 
Ako tlačový tajomník GBU som bol dva razy na zahraničnom kurze pre novinárov a potom som i ja 
vypracoval projekty školení pre našich duchovných aj laikov v základoch i nadstavbe žurnalistiky. 



Lektorov som zabezpečoval z Katedry žurnalistiky FF UK v Bratislave. Celkovo sa konali tri takéto 
kurzy, ktoré finančne pokrýval SLZ v Ženeve. S ľútosťou musím konštatovať, že z vyškolených 
účastníkov väčšina do cirkevnej tlače neprispievala.  
 
Počet stálych odberateľov našej cirkevnej tlače trvalé klesá. Kým po vojne r. 1950 bol počet 
odberateľov EPST 50-tisíc a CL tritisíc, r. 2010 je to už len sedemtisíc a 750 kusov pri CL. 
Odberateľmi Posla sú poväčšinou naše dôchodkyne. Tie pomaly, ale isto vymierajú a nemajú 
nástupcov v rodinách. Ak tento trend bude pokračovať, o pár rokov sa môže stať, že vydávanie tlače 
pre nízky počet abonentov budú musieť zastaviť. Pritom redaktori sa snažia urobiť periodiká 
príťažlivými a zaujímavými. V Posle sú aj stránky pre deti. Možno by bolo dobré obsah rozšíriť aj o 
články pre mladých. Aj keď dnes používame internet ako jeden vynikajúci informačný, poučný a 
zábavný kanál (pozri napr. www.ecav.sk, www.evanjelik.sk. www.melanchthon.sk, www.coena.cz), 
svoje miesto tu má aj naďalej tlačené slovo. 
 
Dovolím si pozvať vás k čítaniu, objednávaniu, ale i šíreniu nášho evanjelického tlačeného slova. 
Ono je zdrojom duchovného posilnenia, poučenia a informovania pre celé naše rodiny. Do ďalších 
rokov života prajeme nielen Poslu, ale aj ostatným titulom v našej cirkvi veľa verných odberateľov a 
čitateľov a zaujímavé, pútavé články. 
 
Zvesti z Pánovej vinice (skrátené)             Vladimír Láska | 30.12.2010 

+++++++++++++++++++++++++++++ 

Marián Tkáč chce spolupracovať s ECAV  

Novozvoleného predsedu Matice slovenskej Mariána Tkáča prijal 16. decembra 2010 na jeho žiadosť 
na Generálnom biskupskom úrade v Bratislave brat generálny biskup Miloš Klátik. Marián Tkáč 
navštívil našu cirkev ako prvú z cirkví na Slovensku.  

V úvode stretnutia Marián Tkáč venoval bratovi biskupovi svoju najnovšiu knihu Turzovci, ktorá 
bude mať prezentáciu začiatkom budúceho roka v Evanjelickom kostole v Komárne. Brat generálny 
biskup navrhol ako vhodné miesto na prezentáciu aj Evanjelický kostol v Žiline, v meste, ktoré je 
späté s menom Juraja Turzu – iniciátora Žilinskej synody v roku 1610. V tejto súvislosti daroval 
Mariánovi Tkáčovi zborníky venované Žilinskej synode a publikácie o osobnostiach našej cirkvi. 
Marián Tkáč je aj autorom rozhlasovej hry o Daxnerovcoch, Turzovcoch a ďalších slovenských 
národovcoch. Podľa prvého dielu Turzovcov v televíznom štúdiu Košice práve pripravujú 
sedemdielny hraný dokument. 
 
Predseda Matice slovenskej v rozhovore s generálnym biskupom načrtol predstavu o svojich 
zámeroch v novej funkcii, v rámci ktorých chce nadviazať úzku spoluprácu aj s ECAV na Slovensku. 
Jeho cieľom je nielen rozšíriť členskú základňu Matice slovenskej, ale chce ju aj dostať z morálneho 
marazmu, očistiť jej meno a oživiť jej pôvodné idey. Zamýšľa osloviť predovšetkým slovenskú 
mládež, dať jej priestor napríklad prostredníctvom stálej matičnej divadelnej scény, ktorá by putovala 
po celom Slovensku, ako aj v rámci rôznych súťaží v oblasti kultúry, vyhlásených Maticou 
slovenskou. Počas prvého augustového týždňa – od utorka, keď sa začalo aj ustanovujúce 
zhromaždenie Matice slovenskej v roku 1863, až do soboty, teda v týždni Matice slovenskej – sa 
potom uskutoční vyhodnotenie týchto súťaží, kde by študenti prezentovali výsledky svojej činnosti. 



Marián Tkáč ocenil napríklad uvedenie hry Jozefa Podhradského Holuby a Šulek banskobystrickými 
študentmi. 
 
V oblasti mediálnej politiky chce Marián Tkáč vydávať internetový denník Matice slovenskej a tiež 
urobiť isté zmeny v koncepcii Slovenských národných novín. Brat generálny biskup ocenil Tkáčov 
zámer orientovať sa na mládež. Pripomenul nepríjemnú skúsenosť evanjelikov s niektorými knihami, 
ktorý vydalo vydavateľstvo Matice slovenskej (najmä V amerických zaisťovacích táboroch. Z 
denníkov Konštantína Čulena). Predseda Matice slovenskej vyhlásil, že v budúcnosti chce byť 
informovaný o edičnom pláne vydavateľstva. Chce dať priestor širokému spektru názorov, vydávať 
aj exilovú literatútu z pohľadu evanjelikov, chce odtabuizovať niektoré témy, napríklad tému 
Slovenského štátu, a podať ich z objektívneho hľadiska. Vyzval aj slovenských evanjelikov, aby 
ponúkli vhodné tituly na publikovanie v ich vydavateľstve.  
 
Veľa priestoru v rozhovore venovali Slovákom žijúcim v zahraničí. Brat generálny biskup uviedol, 
že ECAV na Slovensku s nimi udržiava stále kontakty – napríklad aj prostredníctvom vzájomných 
návštev. Potrebujeme a hľadáme však podporu, aby sme im mohli dať viac – napríklad viac 
slovenských kníh a časopisov, najmä väčšie množstvo výtlačkov Evanjelického posla spod Tatier a 
Tranovského evanjelického kalendára do evanjelických cirkevných zborov v zahraničí. Hľadáme aj 
cesty, ako by sme mohli pomôcť napríklad prinavrátiť evanjelickej cirkvi a svojmu pôvodnému účelu 
bývalý evanjelický kostol v Budapešti, v ktorom v súčasnosti cvičia bojové východné umenia. Nedarí 
sa ani snahe slovenských evanjelikov v Budapešti inštalovať pamätnú tabuľu na kostole na 
Deákovom námestí, kde tridsať rokov pôsobil evanjelický farár Ján Kollár, významný slovenský 
básnik a národovec. 
 
Marián Tkáč prejavil veľký záujem o Slovákov žijúcich v zahraničí a navrhol bratovi generálnemu 
biskupovi, aby niektoré cesty k nim uskutočnili spoločne.  

Edita Škodová | 21.12.2010 

+++++++++++++++++++++++++++++ 

Pastiersky list k Vianociam 2010 

Na 2. slávnosť vianočnú v našich kostoloch čítali Pastiersky list Zboru biskupov ECAV na Slovensku 
k Vianociam 2010.  

Milí bratia a milé sestry!  
 
Udalosť otvoreného neba na betlehemských stráňach priniesla ľudstvu úžasné posolstvo o Božej 
zachraňujúcej láske. Slová nebeského posla „Nebojte sa, veď zvestujem vám veľkú radosť, ktorá bude 
všetkému ľudu..." (L 2, 10) dávajú aj dnešnému človeku jasne najavo, že narodenie Spasiteľa je 
veľmi aktuálnym posolstvom pre každého. Jeho prijatie vnáša do života človeka radosť, pokoj, istotu, 
životnú orientáciu a bázeň pred Pánom Bohom.  
 
Prijatie posolstva otvoreného neba nás pretvára na svedkov vianočných udalostí. Ľudia dnešného 
sveta potrebujú naše neochvejné svedectvo. Chceme Vás dnes povzbudiť ku svedectvu podľa vzoru 



biblického Jozefa, muža Márie. Je to človek jasných postojov prameniacich z Božieho posolstva, 
muž činu viery. Písmo o ňom svedčí, že to bol „muž spravodlivý“. Mal súcit s Máriou, o ktorej si 
myslel, že mu ublížila, ale nechcel ju vystaviť hanbe a poníženiu. Po pochopení Božieho zjavenia sa 
jeho súcit zmenil na prijatie Márie (Mt 1, 24).  
 
Je potrebné, aby sme aj my prejavili súcit s ľuďmi poníženými, nepochopenými, vystavenými hanbe, 
aby sme, chápajúc plán Božej záchrany človeka, prijímali s láskou aj tých, o ktorých si myslíme, že 
nám ublížili. 
 
Lukášovo evanjelium hovorí, že Jozef vie, kam patrí. Sčítanie ľudu nariadené cisárom Augustom 
vedie Jozefa k rozhodnutiu ísť do Betlehema, „pretože bol z domu a rodu Dávidovho“ (L 2, 4). 
Veríme, bratia a sestry, že na svoje duchovné korene, z ktorého ste „rodu a domu“, nezabudnete ani 
Vy pri budúcoročnom sčítaní ľudu v našej spoločnosti. Svedok Kristov nikdy nezapiera príslušnosť k 
cirkvi, vie, kam patrí.  
 
Evanjelista Matúš nám predstavuje Jozefa ako človeka, ktorý prijal Božieho Syna za svojho. Ježiš sa 
stal súčasťou jeho života. Podľa Neho sa začali orientovať kroky jeho ďalšej existencie. Narodený 
Emanuel – Boh s nami – chce byť súčasťou nášho bytia i života našich rodín. Keď sa dnes slávením 
Vianoc priznávame k Jeho narodeniu, dosvedčujme, že sme prijali Božieho Syna za svojho.  
 
Jozef sa dokázal ako ochranca Narodeného. Poslušný Božím príkazom odišiel do neznámych 
egyptských pomerov (Mt 2, 13 – 15). Chránil Ježiša pred zlým vplyvom mocných, ktorí ohrozovali 
Jeho život. Tento Jozefov postoj nech nás počas Vianoc inšpiruje k odhodlaniu chrániť svoje deti aj 
celé rodiny pred zhubnými vplyvmi dneška. Svedkovia Kristovi neargumentujú slovami „dnes je taká 
doba“, treba sa prispôsobiť. Oni v každej dobe verní Božím prikázaniam chránia svoje rodiny i 
duchovnú rodinu – cirkev – pred všetkým, čo by im mohlo uškodiť. Nebojácnym svedectvom viery, 
ktorá je poslušná Božím príkazom, zabraňujme duchovnému ochudobňovaniu ľudí. Buďme 
nebojácnymi vyznávačmi Ježiša Krista v našich rodinách, cirkvi aj v spoločnosti. 
 
Bratia a sestry! Prajeme Vám, aby sa počas týchto Vianoc z Vás stali ľudia vianočnej radosti a 
nádeje. Do nového roku vyprosujeme pre Vás hojnosť Božích darov, aby sme všetci spolu vydávali 
jozefovské svedectvo, plné nebojácnych činov.  
 
Božie požehnanie Vám prajú  
 
Miloš Klátik, generálny biskup, v. r 
Milan Krivda, biskup ZD, v. r.  
Slavomír Sabol, biskup VD, v. r.  

+++++++++++++++++++++++++++++ 

 

Zabíjajú ich, pomôžme im! 

Organizujú verejné zhromaždenie na podporu prenasledovaných kresťanov v Iraku i v 
ďalších krajinách sveta. Zmyslom zhromaždenia je to, aby sa i Slovensko začlenilo do 



reťazca solidarity. Treba prebudiť vlády, médiá a celú verejnosť a vytvoriť 
medzinárodný tlak proti tomuto masovému prenasledovaniu, ktoré prebieha za 
nezáujmu Európy. Tento nezáujem sa stáva hanbou Európy. 

Kedy sa zhromaždenie bude konať? V piatok, siedmeho januára 2011, o sedemnástej 
hodine. Kde? V Bratislave, na námestí Eugena Suchoňa (vedľa Hviezdoslavovho 
námestia), pri pamätníku Sviečkovej manifestácie pri kostolíku Notre Dame. Po 
skončení zhromaždenia bude v Kostole Najsvätejšieho Spasiteľa (U jezuitov) o 
osemnástej hodine slúžená svätá omša za prenasledovaných kresťanov vo svete. Všetci 
účastníci zhromaždenia sú na ňu pozvaní.  

Pre veriacich kresťanov sú to naši prenasledovaní bratia vo viere v nášho Spasiteľa. Pre 
neveriacich sú to bratia v človečenstve, v ľudskom údele. Zabíjajú ich, väznia, vyháňajú 
z domovov. 

Ak nám to nie je jedno, pomôžme im. Príďme!  

Celý článok TU: http://azn.nawebe.net/view.php?cisloclanku=2009060012 

+++++++++++++++++++++++++++++ 

http://blog.tyzden.sk/vladimir-palko/2010/12/27/zabijaju-ich-pomozme-im/ 

Zabíjajú ich, pomôžme im! 

.vladimír Palko | December 27, 2010  

„Sláva na výsostiach Bohu a na zemi pokoj ľuďom dobrej vôle!“ 

Tento spev anjelských zástupov najviac vystihuje atmosféru Vianoc, sviatku narodenia Pána 

Ježiša, ktorý sme práve slávili. Pre nás Stredoeurópanov je onen pokoj, o ktorom spievajú 

anjeli, pokojom od každodenného zhonu, oddychu od práce, pokojom pre venovanie sa rodine, 

pokojom pre duchovné rozjímanie, pokojom sýtosti. 

Vieme si vôbec predstaviť postavenie ľudí, našich súčasníkov v tomto svete, pre ktorých 

pokoj znamená pokoj od prenasledovania, pokoj od nebezpečenstva ohrozenia života a 

zdravia, pokoj od fyzického násilia? Že na svete žijú ľudia, pre ktorých želanie mať pokoj je 

želaním fyzicky prežiť, želaním, aby ich nepriateľ nezabil, aby ich nepripravil o majetok, aby 

ich neuväznil, aby ich nevyhnal z domovov?  

Na svete žijú milióny ľudí, pre ktorých pokoj znamená práve toto. Na svete žijú milióny ľudí, 

ktorí sú prenasledovaní, väznení, zabíjaní pre svoje náboženské alebo iné presvedčenie. Jedna 

skupina medzi nimi je najväčšia. Sú to tí, pre ktorých Vianoce sú pripomenutím narodenia 

Ježiša Krista, Spasiteľa ľudstva. 



Sú to kresťania. 

Podľa „Správy o náboženskej slobode vo svete“, ktorú v roku 2010 zverejnila katolícka 

organizácia Aid to the Church, v podmienkach perzekúcie žije dvesto miliónov kresťanov. Na 

skutočnosť, že kresťania sú najprenasledovanejšou skupinou vo svete, upozornil teraz v 

decembri i pápež Benedikt XVI. 

Na Slovensku si ešte pamätáme prenasledovanie kresťanov za komunizmu. Preto nie sme 

prekvapení, že pretrvávajúce komunistické režimy v Číne, na Kube, v Severnej Kórei či vo 

Vietname v tomto prenasledovaní pokračujú. Avšak stále viac vystupuje do popredia 

prenasledovanie kresťanov v moslimských krajinách. 

Katastrofálna je predovšetkým situácia v Iraku. V októbri tohto roku zabili islamskí teroristi v 

Bagdade v katolíckom kostole 58 kresťanov vrátane dvoch kňazov. Asi tisíc kresťanských 

rodín vzápätí opustilo Bagdad. Kresťania žijú v Iraku v podmienkach každodenného teroru zo 

strany islamských extrémistov už celé roky. Tisíce kresťanov bolo v Iraku zavraždených, 

státisíce ušli zo svojich domovov. Utekajú na sever do Kurdistanu, utekajú do Sýrie, utekajú 

do Európy. Ale i ostatné krajiny Blízkeho Východu sú pre kresťanov nebezpečné.  

Ani v Turecku, ktoré samo seba považuje za pripravené na vstup do Európskej únie, nie sú 

kresťania bezpeční. V tomto roku na to upozorňuje zavraždenie arcibiskupa Luigiho 

Padoveseho, ktorého zavraždil jeho moslimský šofér. Vraždy kresťanských kňazov v Turecku 

nie sú ničím výnimočným. 

V tomto roku súd v Pakistane odsúdil na smrť kresťanskú matku piatich detí Asiu Bibi za 

údajné rúhačstvo. Malo k nemu dôjsť v dedine neďaleko Láhauru. Moslimské ženy najprv 

odmietli napiť sa vody z nádoby, ktorú im Bibi priniesla. Ako kresťanka je vraj nečistá. 

Vznikla náboženská dišputa, v rámci ktorej Asia Bibi položila moslimskej susedke otázku: „ 

Pre mňa Ježiš zomrel na kríži. Čo urobil pre teba Mohamed?“ Táto otázka v Pakistane stačí na 

trest smrti. 

Asia Bibi je vo väzení rok a pol. Keby nedostala trest smrti, ani by sme sa o jej väznení 

nedozvedeli. Vieme, koľko je podobných prípadov? 

Kresťania sú prenasledovaní krvavo v Nigérii, Sudáne. Represie voči ním sú v Saudskej 

Arábii, Indonézii, v Egypte, v Indii a v mnohých ďalších krajinách. Postmoderná Európa sa k 

tomu nevie postaviť a tvári sa nezúčastnene. 

Niečo sa však predsa deje. V neďalekej Viedni sa 13. novembra uskutočnilo zhromaždenie na 

podporu prenasledovaných kresťanov v Iraku. Počet účastníkov zhromaždenia sa podľa 



rôznych odhadov pohyboval od tisíc do tritisíc. Zhromaždenia sa zúčastnili i dvaja rakúski 

katolícki biskupi. 

Známy pražský biskup a bývalý disident z čias komunizmu Václav Malý osobne navštívil po 

bagdadskom masakre Irak. „Zabúdame na irackých kresťanov“, povedal biskup. V Čechách 

organizujú od týchto Vianoc viaceré kresťanské organizácie petíciu na podporu 

prenasledovaných kresťanov vo svete. 

Podporí trpiacich spolubratov i Slovensko? 

Prvú iniciatívu v tomto smere na Slovensku vyvíjajú Mladí konzervatívni demokrati 

Slovenska. Organizujú verejné zhromaždenie na podporu prenasledovaných kresťanov v 

Iraku i v ďalších krajinách sveta. Zmyslom zhromaždenia je to, aby sa i Slovensko začlenilo 

do reťazca solidarity. Treba prebudiť vlády, médiá a celú verejnosť a vytvoriť medzinárodný 

tlak proti tomuto masovému prenasledovaniu, ktoré prebieha za nezáujmu Európy. Tento 

nezáujem sa stáva hanbou Európy. 

Kedy sa zhromaždenie bude konať? V piatok, siedmeho januára 2011, o sedemnástej hodine. 

Kde? V Bratislave, na námestí Eugena Suchoňa (vedľa Hviezdoslavovho námestia), pri 

pamätníku Sviečkovej manifestácie pri kostolíku Notre Dame. Po skončení zhromaždenia 

bude v Kostole Najsvätejšieho Spasiteľa (U jezuitov) o osemnástej hodine slúžená svätá omša 

za prenasledovaných kresťanov vo svete. Všetci účastníci zhromaždenia sú na ňu pozvaní.  

Pre veriacich kresťanov sú to naši prenasledovaní bratia vo viere v nášho Spasiteľa. Pre 

neveriacich sú to bratia v človečenstve, v ľudskom údele. Zabíjajú ich, väznia, vyháňajú z 

domovov. 

Ak nám to nie je jedno, pomôžme im. Príďme!  

 ––––––––––––– 

.vladimír Palko  

Komentáre (56) 

1. .palko, ked si nadsene privital napadnutie iraku  od .hu | December 27, 2010 

zrejma ti nezislo na um, ze z toho bude okrem statisicov mrtvych nevinnych civilistov aj 
prenasledovanie krestanov… 

2. .svieckove zhromazdenie II  od .lord Acton | December 27, 2010 

pridem 



3. .palko bol proti invazii do Iraku  od .kofola | December 27, 2010 

Hu mal by si sa ako SISkar doucit viac info. Palko bol proti invazii do Iraku a hlasoval v 
NRSR proti. 

4. .uz to tu bolo  od .gojko | December 27, 2010 

Siskov blog uz na to upozornil. Su tam aj adresy kde treba poslat svoj hlas a dokonca aj 
telefonne cisla j vlady kde je mozne zareagovat. Konecne je tam aj link na peticiu. Teda do 
toho, treba konat! http://blog.tyzden.sk/komanche/2010/12/17/vianoce-pre-asiu-bibiovu/ 

5. .vatikánsky aktivista doktor Palko  od .radoslav Práznovský | December 28, 2010 

Pán doktor, treba urobiť 5 križiačku výpravu na stredný východ!!!! Hrozí, že moslimovia 
zničia svet!!!!!! 
Vyvraždia všetkých kresťanov a preto treba urobiť preventívny protiútok a zničiť ich.  

Poďme do ulíc. Náš svätý otec , náš veľký vodca,prostredník boží a spasiteľov hovorca nás 
pobáda ku podpore naších spoluvercov. Berte kone, flinty, bajonety, kopije a naníííích, 
vááááááá!!!! 

6. .holy war on Islam ala  od .radoslav Práznovský | December 28, 2010 

the Cult of Fatima, where - “enemy of God ” - communism was swapped for Islamic 
terrorism. 
Here are few paragraphs to show similarity between Roman Catholic Church’s war on 
communism and present situation ,where Islamic block is played agaisnt “Christianity” . The 
book is called Vietnam, why did we go?, Avro Manhattan 

1. 
In October, 1941, while the Nazi armies rolled near Moscow, Pius XII, addressing 
Portugal, urged Catholics to pray for a speedy realization of the Lady of Fatima’s 
promise. The following year, 1942, after Hitler had declared that Communist 
Russia had been “definitely” defeated, Pius XII, in a Jubilee Message, fulfilled the 
first of the Virgin’s injunctions and “consecrated the whole world to her 
Immaculate Heart.” 
“The apparitions of Fatima open a new era,” wrote Cardinal Cerejeira in that 
same year. “It is the foreshadowing of what the Immaculate Heart of Mary is 
preparing for the whole world.” The new era, in 1942, was a totally Nazified 
European continent, with Russia seemingly wiped off the map, Japan conquering 
half of Asia and world Fascism was at its zenith everywhere. 
The Fascist empire vanished with the collapse of Hitler. In 1945, World War II 
ended. And Soviet Russia, to the chagrined surprise(==embarassement) of Pope Pius XII, 
emerged 
the second greatest power on earth. 
The cult of Fatima, which had suffered a devotional recess with the defeat of the 
Nazi armies and the suicide of Hitler, was suddenly revived. In October, 1945, 
the Vatican ordered that monster pilgrimages be organized to the Shrine. 
The following year, 1946, our Lady was solemnly crowned before more than half 
a million pilgrims. The crown, weighing 1,200 grams of gold, had 313 pearls, 



1,250 precious stones and 1,400 diamonds. Pope Pius XII from the Vatican 
addressed the pilgrims by radio, saying that our Lady’s promises would be 
fulfilled. “Be ready!” he warned. “There can be no neutrals. Never step back. Line 
up as crusaders!” 
The Virgin’s messages had been to induce the Pope to bring about “the 
consecration of the World to her Immaculate Heart,” to be followed by “the 
consecration of Russia.” “Russia will be converted,” she foretold. “The Holy 
Father will consecrate Russia to me.” But, she warned, should this not be 
accomplished, “her (Russia’s) errors will spread throughout the world, causing 
wars and persecutions . . . different nations will be destroyed . . .” In the end 
however, the Virgin promised by way of consolation, that the Catholic Church 
would triumph, after which “the Holy Father will consecrate Russia to me. 
Thereupon she (Russia) shall be converted and a period of peace will be granted 
to the world.” 
These quotations are from the authenticated messages of the Virgin Mary 
herself, as related to one of the children and fully accepted by the Catholic 
Church as a genuine revelation by the “Mother of God.” 
Within a few years the cult of Fatima had grown to great proportions. The number 
of pilgrims multiplied from sixty on June 13, 1917 to 60,000 in October of that 
same year. From 144,000 in 1923, to 588,000 in 1928. The total for six years: 
two millions. 
2. 
After WWII, the Vatican had witnessed whole nations, those of Eastern Europe 
swallowed up by Soviet Russia, with millions of Catholics passing under Communist rule. 
…It became inevitable that the Vatican and the U.S. should come together to stop the same 
enemy. 
The exercise was nothing new to the Vatican. It had a striking precedent as far 
as how to conduct an alliance with a mighty lay companion, to fight the advance 
of a seemingly irresistible enemy. After World War I, a similar situation developed 
in Europe. Communism was making rapid advances throughout the West. The 
existing democratic institutions seemed impotent to contain it. When, therefore, a 
forcible right wing movement appeared on the scene declaring communism as its 
principal foe, the Vatican allied itself to it. The movement was Fascism. It 
stopped communism in Italy as well as in Germany with Nazism. The Vatican 
Fascist alliance had successfully prevented Soviet Russia from taking over 
Europe. 

3. 
In the 1949 , Cardinal Spellman, the head of the American Legion; the leaders of the 
Catholic 
War Veterans and with Senator McCarthy, the arch-criminal senator, who upon 
the advice of a Catholic priest, was just beginning his infamous campaign which 
was to half paralyze the U.S. for some years to come. The Catholic press began 
a nationwide campaign of psychological warfare. Open hints of a quick atomic 
war were given once more. 
The culmination of all these activities was a speech delivered in Boston on 
August 25, 1950 by Mr. F. Matthews. The arch-Catholic Secretary of the U.S. 
Navy, the spokesman of certain forces in the States and in the Vatican, called 
upon the U.S. to launch an attack upon Soviet Russia in order to make the 
American people “the first aggressors for peace.” 



…While the people of the world shuddered at (were shocked by) the monstrous proposal, 
George 
Craig of the American Legion declared (August, 1950) that, yes, “the U.S. should 
start World War III on our own terms” and be ready when the signal could be 
given “for our bombers to wing toward Moscow.” 
In Eastern Europe, Catholic churches were filled with people praying for a “war of 
liberation.” In the West, Catholics did the same. “There is something shocking 
about praying for war, “commented a leading Catholic organ, “but we shall not 
understand contemporary history if we forget that this is what millions of good 
“Christians” are doing.  

9. 
Pope Pius XII was a firm believer in the inevitability, and indeed “necessity,” of 
the third World War. To that effect he worked incessantly in the diplomatic field, 
chiefly with the U.S. itself, with the cooperation of the powerful Catholic lobby in 
Washington, D.C. 
…Pope Pius XII, by now, had succeeded in 
conditioning millions of Catholics, both in Europe and in the U.S., to accept the 
inevitability of such a war, almost as a crusade inspired from Heaven. He justified 
it on the assumption that the Virgin Mary herself, had become his ally.  

10. The cult of Our Lady of Fatima, therefore, independently of its purely mystical 
factor, in the hands of Pope Pius XII had been expressly transformed into a 
psychological weapon of war directed at conditioning millions of Catholics to 
accept the outbreak of an atomic conflict. This, so as to carry out one of the most 
sinister designs of conquest of the Catholic Church in modern times. Albeit 
potentially to repeat, on a colossally large scale, all the horrors of Croatia. That 
Pius XII knew very well that his sinister activities with the many generals and 
politicians with whom he was continually dealing were no mere political bravado 
but terrible realities was proved not only by the secret disclosures at the 
Australian Parliament. It was authenticated by a person, who, more perhaps than 
anybody else, knew what was going on in the sacred corridors of Washington 
and the Vatican. Namely, none other than the President of the United States 
himself. 
Harry S. Truman, when all the above was going on, was President. As such, 
being at the very center of these machinations, he was bound to deal with the 
very forces then working for the promotion of a Third World War. “There are a 
few misguided people who want war to straighten out the present world 
situation,” he wrote. After which (December 9, 1951) he added in despair: “We 
had conference after conference on the jittery situation facing the country. I have 
worked for peace for five years and six months, and it looks like World War III 
is near.” 

***Our Lady of Fatima had first appeared to three illiterate children in Fatima, a 
desolate locality in Portugal, during the fateful year of 1917, which was also the 
year of the Russian Revolution. 
Her apparition had been accompanied by a somewhat strange miracle: 
The sun became pale, three times it turned speedily on itself, like a 
Catherine wheel . . . At the end of these convulsive revolutions it 
seemed to jump out of its orbit and come forward towards the 



people on a zig-zag course, stopped, and returned again to its 
normal position. 
This was seen by a large crowd near the children and lasted twelve minutes 
The fact that the other two thousand million human beings the world over never 
noticed the sun agitate, rotate and jump out of its orbit did not bother the Catholic 
Church in the least. 

7. .doktor Palko  od .radoslav Práznovský | December 28, 2010 

You know who is the greatest enemy of humanity? 
Silly fools known by the name politicians fighting silly ridiculous wars as instructed by their 
alergic-to-light-suck-you-beside-kick puppet masters. 

8. .doktor Palko  od .radoslav Práznovský | December 28, 2010 

Ja som Vás niekedy považoval za snáď jediného človeka s morálnou integritou a 
inteligenciou v politike. To sa len opäť utvrdzujem v tom, že vy ste všetci do jedného 
vypatlanci. Hlúpi klauni. 

9. .praznovsky?  od .kofola | December 28, 2010 

Praznovsky, to je nejaky virus alebo reklamny web baner? 

10. .pan Palko  od .invalvol | December 28, 2010 

treba sa na problemy pozriet globalne. Dlhe starocia krestania vrazdili moslimov, 
protestantov, indianov, domorodcov…..a toco sa dnes deje krestanom je len odplatou ze to 
vsetko…. 

11. .praznovský NA HRAD!  od .sandokan | December 28, 2010 

Hoci sa podľa súčasného škatulkovania radím asi k ateistom celkom s vami pán Palko 
súhlasím. Dekadentná Európa sa moce vo svojich vlastných myšlienkových pochodoch a 
medzitým sa mimo nej odohrávajú rozhodujúce zápasy o budúcom smerovaní ludstva. Asi 
takto sa to často vníma, asi preto, že nám to takto media den čo den servírujú. Niečo pravdy 
na tom však bude. Takže sa toho siedmeho pokúsim tiež prísť, pokiaľ nepojdem lyžovať.. 
(Typicky europsky postoj) 

12. .treba sa pomodlit  od .invalvol | December 28, 2010 

a krestansky boh to zariadi,,a ak nie..asi to je potom bozia vola aby zabijali moslimov….asi 
nic s tym nenarobite…vyzera to tak ze boh moslimov je silnejsi ako krestansky..nastastie 
som ateista..vdaka Bohu  

13. .oprava  od .invalvol | December 28, 2010 

asi to je potom bozia vola aby zabijali krestanov 

14. .palko ma pravdu  od .aladar Miazga | December 28, 2010 



Kazdu diskriminaciu treba odsudit. Napriklad mohol spomenut aj to, ako krestania 
diskriminuju homosexualov v Ugande… 

15. .bez nadpisu  od .mck | December 28, 2010 

neviem, ale akakolvek aktivita v mene viery a boha mi je z duse odporna. ci ide o krestanov, 
moslimov, zidov alebo cokolvek ine. inteligent ale bigotak jak svina. sorry. 

16. .pre pána Palka  od .radoslav Práznovský | December 28, 2010 

Keby ste spočítali koľko moslimov zomrelo vďaka tomu , že Kresťan Katolík ako repa 
Satanista George H.W. Bush a jeho podarený syn sa rozhodli zachrániť svet, ropu a 
samozrejme obyvateľov Iraku od diktátora , tak by to malo na vyváženosť tohoto článku 
blahodárny vplyv. 
Keď porovnám číslo 58 kresťanov s miliónom nekresťanov tak by som povedal, že treba 
napísať cca 17000 článkov v prospech nekresťanských obetí. Želám Vám pri tom veľa zdaru. 
P.S.: nechcem sa vás dotknúť , ale s mojej osobnej skúsenosti, ľudia čo chodia zalamovať 
rukami do kostola sú obyčajne tie najväčšie obludy, prospechári a farizeji. Ale to je presne 
cieľ tj. dosiahnuť stav keď sa obrad stane sebaklamom čo prekrýva prázdnotu duše. A 
pokiaľ je to dosť uspokojívé tak to nenúti človeka niečo zo sebou robiť aby sa vymanil z 
absurdistanu katolíckej doktríny, ktorá je urážkou ľudskej inteligencie a výsmechom ľudskej 
rasy. 

17. .krestania ??  od .dodo horehronsky | December 28, 2010 

Preto sa pytam naco sa modlia ked aj tak umru a zniju. 

18. .bez nadpisu  od .muric | December 28, 2010 

Krokodílie slzy a čo pre nich urobil Vladimír Palko , ked bol pri moci - staral sa o 
beztrestnosť KDH ackych mafianov 

19. .bez nadpisu  od .andrej | December 28, 2010 

Panovi Praznovskemu: keby ste nezili v krestanske Europe, nemoli by ste takto beztrestne 
urazat nabozenstvo velkej casti jej obcanov. Ano - az takuto toleranciu prinieslo 
krastanstvo! V moslimskom svete by vam vzapati islo o zivot a museli by ste sa schovavat 
zas len v Europe… Pana Horehronskeho ozaj nestoji zato komentovat… 

20. .milý Andrej  od .radoslav Práznovský | December 28, 2010 

S tou slobodou to nie je také jednoznačné. Ja som napríklad ako bloger skončil. Zrušili ma. 
Cenzúra funguje aj na portály týžďen a to je v porovnaní z ostatnými médiami relatívne 
nízka. 
A to najpodstatnejšie, keby tento fraškový systém bol normálny a pre ľudí tak tu nepíšem. 

Mohli by ste sa pán andrej vyjadriť aj k tomu čo je uvedené v tom elaboráte “holy war on 
Islam” ? 



Nestojí to za reč? Že je to výmysel? Že všetko čo je proti establišmentu je definitoricky a 
automaticky nezmysel , výmysel, falzifikát či konšpiračná teórie? 
No ale takáto sloboda slova je viete k čomu!! 
Takáto sloboda je len predstieraná a ma zakrývať veľmi rafinovanú diktatúru. Ťažko 
povedať, ktorá bola horšia či tá Saddámova alebo táto, ale to by si si musel dať tú námahu a 
ísť do terénu, lebo z médií za dozvieš len politicky korektné a dimplomaticky uhladené, 
neškodné omáčky a rozprávky o terrroristoch zo siete Al-CIAda. 

21. .hehe  od .martin | December 28, 2010 

„ Pre mňa Ježiš zomrel na kríži. Čo urobil pre teba Mohamed?“ Táto otázka v Pakistane 
stačí na trest smrti. - Hehe, aspon vidite kam to vedie, ked niekto veri rozpravke. 

22. .hnusny cernoknaznik  od .mohamed | December 28, 2010 

na tvoje kvilenie ti uz nikto neskoci… Ste na hnojisku dejin.. a tak vam treba.. 

23. .vezeny pan Palko  od .invalvol | December 28, 2010 

ak spoznate svojho nepriatela mozno nebide nepriatel 

24. .mohamed  od .radoslav Práznovský | December 29, 2010 

Ja nie som na hnojisku ani v kanále, ani v kartóne. Bývam v dome za 3 milióny korún. 
Kristus pre tebe zomrel? Aj pre mňa? Pomohlo ti to? Pomohlo to mne? 
Čo s tými čo pre nich Kristus zomrel a nevedia o tom! 
Pomôže im to? alebo treba za nimi vyslať misionárov? 
V tomto prípade ale spasiteľ nespasil svet svojou smrťou, ale matka cirkev pokračuje v jeho 
diele. 
Presne tak, vidieť to všade dookola - toto dielo spásy. 
A že spása nezaberá? Tak nám treba príde apokalypsa , súd a boží trest!!! 

P.S. : Ja som mohameda ešte nevidel a neviem o tom , že by pre mňa niečo urobil a neviem 
kedy som to tvrdil. 

Mohamed a Islam je výplod Rímskej svätej stolice. 

25. .pre Doktora Palka  od .radoslav Práznovský | December 29, 2010 

Bolo by sa treba vyjadriť aspoň ku tomu čo je známym historickým faktom - min. 
“diplomacia” kardinála Pacelliho 
a Fatimské tancovanie Slnka. 

Inak nechápem význam týchto diskusných fór a kecov o demokracii a slobode slova. 

Všetko sú to výkriky do prázdna bez odozvy. Ale na papieri je slobody ako slamy v stodole. 

26. .treba ZIADAT slobodu pre krestanov  od .peter Šiška | December 29, 2010 



Komunisticka doba priniesla prenasledovanie krestanov u nas na Slovensku. Je teda 
rozumne na toto prenasledovanie upozornit. “Svieckova” v Bratislave je spravnou akciou. 
Treba vsak ist dalej. Treba priamo na vyslanectva tychto krajin v Bratsilave ZIADAT 
slobodu pre krestanov. Zaroven poziadat aj slovensku vladu aby proti potlacaniu 
nabozenskej slobody v moslimskych krajianch aj oficialne protestovali. Sucastne zakony v 
Pakistane, Saudskej Arabii, Afganistane, Iraku su nehumanne a proti stanovam OSN. Preto 
je povinnostou aj slovenskej vlady protestovat proti obmedzovaniu nabozenskej slobody v 
tychto krajinach, ktorych zakony su na horsej urovni nez tie v byvalych komunistickych 
krajianch. 

27. .najviac zla spachala  od .aristokrat | December 29, 2010 

svata inkvizicia(z ktorej sa po starocia stali jednotky ŠTB, KGB, SS–samozrejme uz v inych 
kabatoch ale s rovnakym cielom,(..najlepsie by bolo zrusit a zakazat vsetky nabozenstva a 
ideologie……tak ako spieva Lennon v pesnicke Imagine..ale pokial budu zit takyto vierou 
zaslepeni ludia ako Palko a Šiška..nikdy tu nebude pokoj..pretoze polozme si pan Šiška 
otazku, co je pricinou tychto nabozenskych nepokojov???..no predsa nabozenstvo……je 
tazke si to priznat, ale ako sa vravi pravda oslobodzuje 

28. .praznovsky  od .alojz | December 29, 2010 

nie si ty nahodou zo Sintavy? 

29. .„Sláva na výsostiach Bohu a na zemi pokoj ľuďom dobrej vôle!“  od .aristokrat | 
December 29, 2010 

Pan Palko,,co by ste robili ,keby ste sa dajme tomu zistili ze boh neexistuje.ze vsetko comu 
ste podriadili svoj zivot bola len iluzia ktora vas drzala nad hladinou.upadli by ste do 
dvaepresii, bavil by vas este zivot?..skocili by ste z osmeho poschodia,,alebo zrazu by ste sa 
stali este horsim clovekom ako ste?? 

30. .ad 29. aristokrat  od .mp3 | December 29, 2010 

Mily Aristokrat, ak chces byt ferovy a hodnotit inych, odhal prosim svoj zivot, svoje ciny 
aby sme videli kym si ty. Dobrym ci zlym? Pana Palka pozname. Co ty? 

A co ak ten Boh predsa len existuje? Co urobís? Naozaj ma to zaujima. 

31. .ako symbolicke gesto voci moslimom - ponuknut im revanš  od .osgood | December 
29, 2010 

že vyrovnavanie účtov s europskou civilizaciou môžu začať zabitim prazdnovskeho 
Sice nema ani s touto, ani s inou civilizaciou vela spolocne, no ale budme velkorysí… 
a ten jeho trojmilionovy dom predat aby putnici do Mekky mali na solidnejsie plavidla, ako 
su tie, ktore kvoli pretazeniu sa pravidelne potopia .. 
ked uz €uropske obete, nech to moralne i materialne stoji čo najmenej… 

32. .jednostrannosť.  od .darina Zemková | December 29, 2010 



Určite vraždia aj kresťanov.Ale čo iné vraždenia.Evanielium hovorí o ľudoch-
všetkých,nepozná vynimky.Alebo sa mýlim? 

33. .pre Alojz  od .exorcist | December 29, 2010 

Som zo Šintavy 

34. .pre Osgood  od .exorcist | December 29, 2010 

1. Ja keď som niekedy spomínal vhodnosť likvidácie nejakej osoby ako napr. Šiška či Hríb 
tak to bolo len a len v spojitosti z ich postojmi voči smrti ľudí , ktorí sú a vždy to tak bolo 
len obeťami politických a umelo vyvolávaných konfliktov a vojen. Ja som nenapísal ani 
jedinú vetu, kde by som podporoval či ospravedlňoval neprávosti ,útlak či likvidáciu 
anonymnej , mnou nepoznanej skupiny ľudí , národa či štátu v mene menšieho zla alebo z 
akýchkoľvek iných príčin. 
Tí čo toto robia sú podľa mojej mienky kandidáti na fyzickú likvidáciu. Keby sme podľa 
tohto kritéria mali preriediť dnešný politický establišment, tak by veľa hajlzíkov padlo. 
Ja do tejto kategórie ľudí nespadám ty smrad. 
Ja som samozrejme v tomto systéme “demokracie a slobody” len obyčajné numero a to 
vyplýva aj z tvojej reakcie ale zatiaľ som ešte žívý a urobím všetko čo je v mojich silách aby 
taký hajzli ako si to nemali s tou fašistickou agendou totálnej kontroly a diktatúry 
jednoduché. 
Ja aj keď fakticky som len bezcenné numero mám aspoň aké také formálne práva ty špinavá 
ŠTBácka štetka. Ukáž sa a príd ma zabiť. 

35. .\"diskriminácia\" katolíkov vo Vietname  od .radoslav Práznovský | December 29, 
2010 

(Diem - US puppet prime minister of South Vietnam who refused to call elections agreed on 
by Geneva Agreement on may 1954)- 
Diem started at once to set in motion the Vatican U.S.-CIA grand strategy, 
directed at the preservation and consolidation of South Vietnam. His eagerness 
as a political protégé of America, and his zeal as a fervent son of the Church 
were seldom displayed with such concrete immediacy. 
Stringent legislation, by laws and edicts, all consonant with what he had in mind, 
were formulated and enforced, almost at once. The Catholic hold at all levels of 
the administration took many—including certain Catholics themselves—by 
surprise. In the army, Catholics were inexplicably promoted to commanding 
positions. The police likewise soon became the inner monopoly of zealous 
Catholics. Diem’s own brother, became the head of the secret police, with 
unlimited power. 

36. .pre Osgooda a katolíkov  od .radoslav Práznovský | December 29, 2010 

Len slabomyseľný chápe moje vystupovanie ako všeobecný boj proti katolíkom. Ja 
“bojujem” proti zločineckej organizácie nazvanej cynicky - svätá Rímska stolica … a to je 
obrovský rozdiel. 
Ľudia, ktorí slepo nasledujú direktívy a podprahové stimuly tejto organizácie by sa mali 
zobudiť, pretože sa schyľuje k ďalšiemu nezmyselnému , umelo vyvolanému konfliktu. 
Treba sa konečne pozrieť na nepriateľa a tým nie sú kresťania ani moslimovia ale mocný 



tohoto sveta, schovaní za podvodným monetárnym systémom a samozrejme ich politický 
poskokovia - vypatlaní prospechársky pandrláci. 

37. .pre Štefana Hríba  od .radoslav Práznovský | December 29, 2010 

Hoci tým neporušujete zákon, čisto zo zmyslu pre férovosť a korektnosť - nepísané pravidlá 
žurnalistiky by bolo vhodné dať na javo či Blog Vladimír Palko reprezentuje známeho 
politika a bývaleho člena KDH alebo je to len využitie či skôr zneužitie tohto mena tak ako 
je to v prípade Peter Šiška. Preto by , podľa mňa , mala ku blogu jednoznačne patriť 
fotografia a popis osoby. 
To, že to tak nie je, len svedčí Hríb o vašej vnútornej integrite a o tom ako fungujú médiá. 

38. .exorcist a prazdnovsky - vy nie ste bojovnici  od .osgood | December 29, 2010 

vy ste predovsetkym neliečení pacienti, fungujuci na zakklade jednoduchych podnetov: 
politickych farieb, svetiel a jednotlivych slov, ktore okamzite spúšťajú reakciu 
Ludia, ktori postrehnu, ze im to mysli podobne ako vam, by sa mali zamyslieť nad svojou 
psychickou kondiciou a porozmyslat, ci v rodine nemaju nejakeho psychiatra, ktoremu by 
mohli dôverovať viac, ako tomu, ku ktoremu vas pošle v ramci preventivky zodpovedný 
obvoďák… 

39. .treba konat - este dnes  od .peter Šiška | December 30, 2010 

Bez viery v hodnotovy system nemoze nikto na tejto zemi existovat. Nabozenstvo je viera v 
urcity hodnotovy system. Preto ti co vravia, ze nechcu ziadne nabozenstvo iba skryte 
pretlacaju svoje vlastne. John Lennon napriklad sa prehlasoval za slavnejsieho nez je Kristus. 
Ako vidime explicitne robil nabozenske referencie a implicitne mal “svoje” nabozenstvo. 
Bol zapojeny do muzikalu “Jesus Christ Superstar” a dokonca mal seriozne rozhovory s 
americkym televiznym evanjelistom Pat Robertsonom o svojej konverzii ku krestanstvu. 
Nebudme preto naivni. Odporucamnevahat a zapojit sa plne do hnutia za oslobodenie 
vsetkych (podciarkujem vsetkych), ktori su na lavicke smrti za svoje nazory (nie za zlociny), 
ale za svoje nazory. Asia Bibiova je nevinna. Podla nojho nazoru, kto v tejto veci nic 
nepodnikne ma nielen jej krv na svojich rukach, ale aj vsetkych tych, ktori boli nevinne 
odsudeni za svoje nazory v minulosti. Kritizovat udalosti co sa udiali v minulosti a neurobit 
nic pre spravodilovost v sucastnosti je POKRYTECTVO. Minulostou nemozeme pohnut no 
pritomnost je v nasich rukach. To co urobime pre najmensieho nevinneho cloveka dnes bude 
sa ratat aj za tych v minulosti avsak ak neurobime pre tychto nevinne odsudenych ludi 
(najma v Islamskych krajinach) nic teraz, tak by sme neurobili pre nich nic ani v minulosti a 
sami sa iba hrame na spravodlivych. Treba konat a to hned. Podpiste peticiu, alebo poslite e-
mail na Pakistansku vladu. Adresy mate na mojom blogu. Teda do toho a vdaka za 
spolupracu. 

40. .modlitba za Radoslava Práznovského  od .martin Lukačovský | December 30, 2010 

Prosím, pridajte sa… 

Pane, Bože, ďakujem Ti za Radoslava. Ďakujem za to, že ho miluješ tak ako nás všetkých. 
Ďakujem Ti, že si poslal svojho Syna aj pre neho. 



Prosím, daj mu spoznať svoju lásku, rozviaž Radoslava zo všetkých zviazaností tochto sveta, 
ktoré mu bránia poznať Ťa a oslavovať Ťa. Otecko, prosím, ochráň Radoslava a priveď ho 
bližšie k sebe. 

41. .martin ... prihodia sa ti častejšie tieto stavy ... manifestačnej 
preduchovnonoti??  od .osgood | December 30, 2010 

rob s tym volačo kým nie je neskoro! 

42. .pre Martin Lukačovský  od .radoslav Práznovský | December 30, 2010 

Ďakujem ti chlapče, ale já si dám asi radšej nurofén alebo LSD. 
Počkám do zajtra a keď to nezaberie tak ,neviem neviem čo so mnou bude. 

A to najpodstatnejšie. Boh chodí na blogy týždňa? 
Ja som myslel, že sa s ním dá komunikovať aj cez tichú modlidbu. Bez toho , že by si to sem 
napísal resp. bez toho, že by som si to ja prečítal by to nezabralo? 
sv. Martin , ako to je vysvetli. Snáď vieš vysvetliť svoje rozhodnutia nie? 

43. .pre Radoslava  od .martin Lukačovský | December 30, 2010 

Priateľu, rád Ti objasním svoju motiváciu publikovať tú modlitbu. 
. 
Ja som sa skutočne modlil vo svojom vnútri, potichu, ako Ty píšeš. Zároveň som svoje slová 
hneď písal sem do tohto komentára. 
Nie preto, aby si si ich prečítal Ty, alebo Boh (to bolo od Teba celkom vtipné). 
Dúfal som a dúfam, že sa spolu so mnou za Teba pomodlí aj niekto iný, čítajúc moje riadky. 
Iba tak, z lásky  

44. .je to prejav podpory a solidarity  od .elena Pätoprsta | December 30, 2010 

Nerozumiem, prečo takáto výzva k podpore trpiacich vzbudzuje u niekoho agresívnu 
reakciu. Podstata intolerancie a následnej agresivity je v nepochopení a neschopnosti 
načúvať čo nám chce iný človek povedať. V článku sa celkom zrozumitelne píše : ” Zabíjajú 
ich, väznia, vyháňajú z domovov… Podporí trpiacich spolubratov i Slovensko?” 

45. .kresťan vs. muslim a pod.  od .mN | December 30, 2010 

je rovnakou provokáciou podporovať kresťanstvo 
v krajinách al-islám 
ako je rovnakou provokáciou podporovať al-islám 
v krajinách kresťanských a pod. 
to sa deje , aj inde a ináč 
toto sú vojny vedené náboženskými sektami rovnako 
ako tie politické alebo ekonomické mediálne 
ani jednu stranu pri tom nezaujímajú obete , teda Vás 
ale ciele týchto “stretnutí” a to je zisk 
vždy bol a bude 

46. .drahí kresťania  od .bernardkuras | December 30, 2010 



, s pohľadom zvedavého človeka pozerám už dlhšiu dobu na ľudí s vašou vierou s odstupom. 
V médiách a tak isto aj po vonku sa šíria informácie o zneužívaných deťoch, dôchodcov (aj 
keď má cirkev majetky, tak váš “pastier” v čiernom chodí po kostole s pohárom aby tam 
každý dôchodca dal tie dve eurá), fanatizovanie, vnucovanie viery formou..ako vy žartovne 
poviete “podporovaním kresťanstva” v nekresťanských krajinách, vytvárate nenávisť k vám 
nepochopeným formám lásky, teda nenávisť ku gayom a lesbičkám, zosmiešňujete ich, 
staviate sa do boja proti iným náboženstvám, vieram. Často beriete do úst “Slovo Božie”, 
alebo Ježišove slová o vychádzaní so životom, a formujete ho do vám vyhovujúcej podoby, 
pre vaše pohodlie, dokážete s nenávisťou válčiť o svoju pravdu tak, ..ako vám to vôbec vaša 
viera nekáže. Isto, je to škatuľkovanie, ale takéto meno má teraz vo svete vaša viera, 
“Ovečky” vám vymierajú na starobu, lebo mladí ľudia nemajú autoritu a vieru v kresťanov 
založenú na strachu ako vy, majú vlastný rozum. Rád by som, aby ste ma aspoň tu na blogu 
niekto presvečil, prečo by som mal veriť niekomu, kto ma ide presviečať 
“kresťančinou”(skúste bez toho, že keď zomriem, tak budem stáť pred bránou a nekresťanov 
tam neberú/ tak na to vám odpoviem hneď, ja nepotrebujem chodiť do kostola každý týždeň 
sa spovedať znova a znova z tých istých hriechov, nie som najlepší človek na svete, ale tak 
isto sa nemusím hanbiť za seba, za to, čo robím ani pred nikým z vás, ani pred sebou) 

47. .pre mp3  od .aristokrat | December 31, 2010 

z pozicie svateho pisma je kazdy clovek hrieny, to znamena zly.(pricom je to upplna 
sprostost,(krestanska ideologia nas infikovala akymsi bludom dedicne hriechu..takze asi 
tolko k tomu mojmu sudeniu druhych…pripustme ze krestansky boh existuje, 
hypoteticky…hoci pravdepodobnost toho je tak nizka az je nulova.pripustume to ze stvoritel 
nasho vesmiru je super inteligentna bytost plna lasky. preco odnas ziada poslusnost , a strasi 
nas trestom po smrti?…., som presvedceny o tom ze vsetky predstavy o nom su len 
karikatury v tom najnepravdepodobnejsom zmysle, cize klamstva. A ako to viem? Staci len 
trochu pootvorit oci….tento zivot je plny mysteria, a nikto nemoze vediet ako to naozaj 
je…ja osobne za najpravdepodobnejsiu filozofiu zivota (zaoberal som sa mnohymi 
nabozenstvami od krestanstva az po taoizmus:) povazujem toto : 
http://www.wedietorememberwhatwelivetoforget.com/ 
PS:  

„Nic není podstatnějšího než samotný smysl současného okamžiku. Celý život je řetězcem 
momentů jdoucích po sobě. Pokud člověk pochopí současný okamžik, nemusí dělat už nic 
jiného ani se o nic jiného snažit.“ 

48. .tak ako sa zavreli stigmy  od .camo | December 31, 2010 

pátra Pia, tak nehc sa zavrú aj vaše bezočivé papule ateisti. Tu nieje dôvod myslieť si, že 
Boha niet, iba ak myslieť si, že sme neni hodní ani pľuvanca za naše skutky a preto sa deje 
to čo sa deje. A stigmy niesú jediný PRIAMY dôkaz jeho prítomnosti takže všetky ateistické 
žvásty sú iba prejavom mozgovej nedostatočnosti alebo skôr prejavom Božej vôle nezjaviť 
vám vieru, lebo vaša bezočivosť je naozaj odporná. Aký cit pre prenasledovanie Moslivmov 
Kresťanmi. Ale aké primitivita čo nevidí a nevie, že Moslimovia napadli kresťanov (v tých 
dobách križiackých výprav) a asi neviete, ale KKC priznáva človeku právo sa brániť a to aj s 
následkom usmrtenia útočníka. Je totiž rozdiel medzi dokonalosťou Krista a realitou človeka. 
Ja vám hovorím beda vám!!! Vaše chrapúňstvo ktoré prekrúca pravdu už nebude dlho trvať. 
Ako som predpovedal pád dvojičiek, tak si dovolím predpovedať aj ten vám. Nejde o 



zjavenie, ale myslím, že na to sa dá prísť aj rozumom. Nech vám Boh oplatí podľa vašich 
skutkov!!! 

49. .a modlime sa  od .camo | December 31, 2010 

za úplné zničenie Islamu, lebo to čo priniesol je čisté náslilie a útllak. Útlak tak neveriacich 
ako aj svojich vlastných veriacich. Ja verím, že zničenie Islamu nieje vôbec utópia. Ale 
najprv pokánie!!! 

50. .camo  od .bernardkuras | December 31, 2010 

prečítaj si čo píšeš, o zabíjaní, odplate. To je nenávisť, ak tvoj Boh bude odplácať, tak sa tu 
na svete snaž udržať čo najdlhšie, lebo potom ťa nečaká nič dobré. 

51. .naprieč komunity diskutujúcich  od .sandokan | December 31, 2010 

Odporúčam vypočuť si príspevok Fedora Gála na temu “O akom svete sníva…” na sme.sk, 
najma pasáž týkajúcu sa diskutujúcich na internetových forach. Veľmi v rychlosti to vcelku 
trefne vystihol. 

52. .camo  od .radoslav Práznovský | Január 1, 2011 

čo sa skrýva za frázou “úplné zničenie Islamu” ? 
Prečo to nenaformuluješ takto: Modlime sa za vyplienenie dedín a miest ,vyvraždenie medzi 
iným aj nevinných obyvateľov moslimských krajín aby sme chytili pár terrroristov. Ale tí 
nevinní sú OK, lebo hochštapler z Vatikánu poctivo odchytáva ich duše a bude ich súdiť pri 
poslednom súde. Ja sa zničenie Islamu pôjdem skratkou do neba. A vy nekresťanský kacíri - 
Vylýžte mi prdel . 

53. .pre sandokan  od .radoslav Práznovský | Január 1, 2011 

Táto maškaráda nazývajúca sa sloboda a demokracia má jednu zaujímavú vlastnosť (teda 
má ich kopu) a to je, že ako náhle sa začne hovoriť proti establišmentu západnej 
“civilizácie” a ich zločinom , tak tí čo o tom píšu sú definitoricky prípady pre psychiatra 
alebo majú osobné problémy alebo sú platení terrroristicou sieťou al-qaeda. 
A čo sa týka Fedora Gála. On a jeho životná púť len demonštrujú, prečo zionisti cynicky 
poslali židov do lágru…pretože pre povojnovú európu pripravovali liberalizmus a 
kapitalizmus čo vzhľadom na židovskú náturu je ako voda na mlyn takže nemožno očakávať 
útok na monetárny systém vo finálnej fáze. Takže po dojímavých filmoch sme sa polapenia 
skutočných vinníkov nedočkali ani nedočkáme minimálne nie od Fedora Gála. Ten si už 
užíva plody svojej ťažkej práce. 
Já mu to samozrejme nezávidím a želám mu dlhý ,pokojný dôchodok a veľa inšpirácie. 

54. .žiaľ je to realita  od .dianas | Január 2, 2011 

čo dokazuje znova dnešný/resp. včerajší samovražedný útok v Egypte. Resultát 21 mŕtvych 
ľudí ktorí sa iba modlili vo svojom koptskom kostole na večernej omši 

55. .čo keby Panna Mária dala v núdzi Ježiška do baby boxu…?  od .romann | Január 2, 
2011 



Panna Mária s Jozefom tak dlho blúdili po Betleheme a nikto sa nezľutoval nad tehotnou 
ženou. Tak sa ocitli v obyčajnom chlieve s domácimi zvieratkami. Inde nebolo miesto. Ani 
v hostincoch a ubytovniach, proste pre našu prvorodičku zostal len chlad, hlad a núdza. 
Spĺňala teda všetky predpoklady chudoby, hmotnej núdze a sociálneho vylúčenia. 
Pokračovanie na: http://www.voltaire.netkosice.sk, téma: Čo keby Panna Mária dala v núdzi 
Ježiška do baby boxu…? 

56. .toto je k nepochopeniu  od .dianas | Január 2, 2011 

to snáď fakt, že sú zabíjaní ľudia, núti niekoho písať nepatričné táraniny… Romanko si 
myslí že je vtipný… 

+++++++++++++++++++++++++++++ 

Pastiersky list pre Nitrianske biskupstvo 
P:3, 01. 01. 2011 08:57, DOM 
 
Slávnosť Panny Márie Bohorodičky – Nový rok 2011 
(Pastiersky list pre Nitrianske biskupstvo na 1. januára 2011) 
 
Drahí bratia a sestry! 
Srdečne Vás pozdravujeme v prvý deň nového roka, keď si Katolícka cirkev na celom svete 
pripomína Slávnosť Bohorodičky Panny Márie. 
Najvýznamnejšia vieroučná pravda o Márii z galilejského Nazareta, že ona je Božou Matkou, 
spočíva na dvoch kresťanských dogmách: Ježiš Kristus je Boží Syn a Mária je jeho skutočnou 
telesnou matkou. Materstvo Panny Márie je veľkou a jedinečnou milosťou, ako o tom píše 
evanjelista sv. Lukáš: „Anjel (Márii) povedal: Neboj sa, Mária, našla si milosť u Boha. 
Počneš a porodíš syna a dáš mu meno Ježiš. On bude veľký a bude sa volať synom 
Najvyššieho“ (Lk 1, 30-32). Mária uverila týmto slovám, a tak sa otvorila jedinečnej Božej 
milosti. V nádeji čakala, ako sa Božia predpoveď uskutoční... A potom neskôr mohol sv. 
Pavol apoštol napísať v liste veriacim Galaťanom: „Keď prišla plnosť času, Boh poslal svojho 
Syna, zrodeného zo ženy...“ (Gal 4, 4). Mária naozaj v Betleheme porodila svojho Syna – 
Ježiša (por. Lk 2,7), a tak sa stala Božou Matkou. 
Keď teraz stojíme na prahu nového roka, zreteľne si uvedomujeme, že aj my máme pred 
sebou nové časové obdobie nášho života, že nás opäť čaká dvanásť mesiacov, teda 
tristošesťdesiatpäť dní. Aké to budú dni a aké mesiace? Ľahké či ťažké? Radostné či bolestné? 
Nevieme. Nikto z nás nevidí dopredu na celý rok. Pravdaže, niečo plánovateľné očakávame, 
no hocičo iné – nepredvídateľné – nás môže prekvapiť. Dnešná slávnosť Bohorodičky nás 
však nabáda, aby sme sa aj my zachovali tak, ako sa správala Mária – žime vo veľkej 
kresťanskej nádeji! 
Svätý Otec Benedikt XVI. nám v encyklike Spe salvi pripomenul, že vykúpenie bolo svetu 
dané tak, že ľuďom bola darovaná nádej – a to odôvodnená nádej (por. Spe salvi 1). 
Vychádzal pritom z inšpirovaných slov sv. Pavla: „Vieme, že celé stvorenie spoločne vzdychá 
a zvíja sa v pôrodných bolestiach až doteraz. A nielen ono, ale aj my sami, čo máme prvotiny 
Ducha, aj my vo svojom vnútri vzdycháme a očakávame adoptívne synovstvo, vykúpenie 
svojho tela. Lebo v nádeji sme spasení. Ale nádej, ktorú možno vidieť, nie je nádej. Lebo kto 
dúfa v niečo, čo vidí? Ale ak dúfame v niečo, čo nevidíme, trpezlivo to očakávame“ (Rim 8, 
22-27). 
Nádej, drahí bratia a sestry, je formou našej viery a lásky. Nádej je vo všeobecnosti 
charakteristická tým, že sa zameriava na budúce možné dobro. Naša kresťanská nádej je 



potom zameraná: na najvyššie Dobro, čiže na Pána Boha a na možnosť blaženého 
spoločenstva s ním. Veriaci človek si pritom počína tak, ako Mária: koná dobro a dôveruje 
v Božie prisľúbenia spojené s pomocou Ducha Svätého (por. Hebr. 10, 23; Tít 3, 6-7; KKC 
1817). Toto by mal byť dnes náš postoj – kresťanská nádej! 
Kresťanská nádej je aktívna, „nezväzuje“ naše ruky či nohy a neizoluje nás od sveta a od 
našich úloh v ňom, či od potrieb každodenného života. Hlboko veriaci kresťan neprestáva byť 
realistom. Ak je kresťanská nádej u človeka na prvom mieste (totiž ak podľa nej kresťansky 
žije!), potom majú aj iné, bežné nádeje, správne miesto v živote jednotlivca i spoločnosti. 
Veď každý potrebuje aj bežné nádeje (rozličné v rôznych obdobiach svojho života) – menšie 
či väčšie -, ktoré ho zo dňa na deň „držia“ na ceste. No bez veľkej nádeje, nádeje v Boha, 
ktorá musí presahovať všetko ostatné, hovorí Svätý Otec, žiadne svetské nádeje človeku 
nestačia (por. Spe salvi 30-31). 
Kresťanská nádej má spoločenský rozmer, lebo nie je individualistická. Božie zjavenie vždy 
považuje našu spásu, čiže definitívne blažené spoločenstvo s Bohom, za spoločnú skutočnosť: 
„No vy ste sa priblížili k vrchu Sion a k mestu živého Boha, k nebeskému Jeruzalemu, 
k myriadám anjelov, k slávnostnému zhromaždeniu a k spoločenstvu prvorodených, ktorí sú 
zapísaní v nebi, k Bohu, sudcovi všetkých, k duchom spravodlivých, ktorí už dosiahli 
dokonalosť, k Ježišovi, prostredníkovi novej zmluvy, a k pokropeniu krvou, ktorá volá 
hlasnejšie ako Ábelova“ (Hebr 12, 22-24). Spása totiž predpokladá „vystúpenie z vlastného 
ja“, lebo len v otvorenosti človeka sa otvára aj pohľad na zdroj radosti, na samotnú lásku - na 
Boha. Byť „pre všetkých“ je, podľa vzoru Pána Ježiša a Márie, súčasťou veľkej nádeje. 
Pritom však platí, že táto kolektívna nádej musí „mať miesto“ aj pre jednotlivca. Lebo nádej, 
ktorá sa netýka osoby (mňa osobne), nie je pravá nádej (por. Spe salvi 30). Zreteľne sa to 
ukázalo pri veľkých „politických nádejach“ i pri novovekých „vedeckých nádejach“ na 
dokonalý svet. Nádej na dokonalý svet sa zdala veľká a realistická. Na určitý čas aj 
zmobilizovala všetky energie človeka – veď veľký cieľ sa zdal hodný veľkého úsilia. Ale 
dejiny nás učia, že to nevydržalo dlho. Možno to bola nádej pre ľudí budúcnosti, ale – keďže 
sa to netýkalo konajúceho jednotlivca, neuspelo to. 
Nádej veriacich môžu ohrozovať aj mylné, kresťanstvu vzdialené náuky, filozofie 
a predpovede. Rôzni vizionári a „znalci starých kalendárov“ mätú ľudí, hrozia im koncom 
sveta a zarábajú na ich zvedavosti a strachu. Avšak, kto – okrem Pána Boha - , pozná koniec 
sveta? Nikto (por. 13, 32). Preto nikto a nič nemôže kompetentne hovoriť, určovať či 
vyhlasovať, kedy bude koniec sveta. 
Pán Ježiš osobitne varuje nás, svojich nasledovníkov, aby sme nenaleteli podvodným 
vizionárom a ich predpovediam o konci sveta, keď hovorí: „Dajte si pozor, aby vás niekto 
nezviedol. Lebo prídu mnohí v mojom mene a budú hovoriť“ „Ja som Mesiáš“. A mnohých 
zvedú. Budete počuť o vojnách a chýry o bojoch. Dajte si pozor, aby ste sa neplašili. To musí 
prísť, ale ešte nebude koniec“ (Mt 24, 4-6). 
Je pravda, že pri tragických a zlých chvíľach sa objavuje vážna otázka, kam svet smeruje 
a kto mu naozaj vládne. Pravé Božie zjavenie nás učí, že iba Kristus Pán je „Pán časov“. 
Panstvo Krista nad časom je štvornásobne odôvodnené.  
Ježiš Kristus,, pravý Boh a pravý človek, je „Pán časov“: - ako Stvoriteľ, - ako Vtelený Syn, - 
ako (permanentný) Vykupiteľ celého stvorenia, - ako Zavŕšiteľ všetkého. Všetok čas – ako 
Božie dielo – slúži za rámec dejinám, v ktorých sa nachádza ľudstvo a v ktorých hrá kľúčovú 
úlohu Pán Ježiš. Iba on je Alfa a Omega, čiže ten, „ktorý je, ktorý bol a ktorý príde“ – 
absolútne Všemohúci (por. Zjv 1, 8). 
Katolícka cirkev na Slovensku v roku 2013 oslávi 1150. výročie príchodu svätých solúnskych 
bratov Cyrila a Metoda na Veľkú Moravu. Tým oslávime predovšetkým Boha – Pána časov, 
ktorý všetko riadi. Na túto oslavu sa budeme pripravovať dva roky. Už v tomto roku začneme 
s myšlienkou, ktorú napísal vládca Rastislav cisárovi Michalovi, keď pozýval svätých 



solúnskych bratov na naše územie: „Náš ľud pohanstvo odvrhol a drží sa kresťanského 
zákona“ (ŽK XIV.). 
Drahí bratia a sestry, vďaka Ježišovi Kristovi, Pánovi časov sa nebojíme budúcnosti, lebo 
máme kresťanskú nádej. Žime v tejto krásnej a povzbudzujúcej nádeji. Panna Mária, Matka 
Božia, to dokázala a je pre nás vzor. Nech nás všetkých vezme aj tento rok do svojho 
láskavého náručia a privedie nás k svojmu božskému Synovi. 
Toto Vám všetkým zo srdca vyprosujeme a želáme v dnešný sviatočný deň. Nech Vás 
i Vašich drahých žehná Všemohúci Boh – Otec i Syn i Duch Svätý. Amen. 
 
Mons. Viliam Judák, nitriansky biskup 
Mons. Marián Chovanec, pomocný biskup a generálny vikár 

+++++++++++++++++++++++++++++ 

Homília Bratislavského arcibiskupa pri novoročnej svätej omši 
P:3, 01. 01. 2011 15:27, DOM 
Drahí bratia a sestry, 
začali sme nový rok 2011. Naša vianočná a novoročná radosť pramení zo skutočnosti, že Boh 
chce byť s nami a je s nami v Ježišovi Kristovi, ktorý sa stal človekom a narodil sa v 
Betleheme. A preto ochotne každému opakujeme podobné želanie, ako sme počuli v 1. čítaní : 
„Nech ťa žehná Pán a nech ťa chráni! [...] nech ti je milostivý! Nech Pán obráti svoju tvár k 
tebe a daruje ti pokoj!“ (Nm 6,24-26). 
Boh sa stal človekom, ako to vyjadruje tradícia cirkvi: Ostáva tým, čím bol, a vzal si to, čím 
nebol, a pritom ani nesplynul, ani sa nerozdvojil. Ježiš má Božieho Otca a pozemskú matku 
Máriu, a preto Ježišovej matke Márii patrí aj titul Bohorodička.  
V evanjeliu sme o Panne Márii počuli, že „zachovávala všetky tieto slová vo svojom srdci a 
premýšľala o nich“ (Lk 2,19). Vieme o nej, že bola ochotná plniť Božiu vôľu, povedala 
Božiemu rozhodnutiu svoje „fiat“ a dnes nám evanjelium pripomína, že Mária pozoruje, 
všíma si, ako sa uskutočňuje Božie rozhodnutie v jej živote, aké sprievodné udalosti vyvoláva, 
ako vplýva na iných ľudí, ako ho vníma jej ženích Jozef, ako reagujú na narodenie jej Syna 
Ježiša pastieri, ako reagujú chudobní či bohatí. Pozoruje tieto skutočnosti, uvažuje na nimi 
a nachádza v nich nové podnety pre svoj osobný život.  
Rozmýšľanie v srdci znamená hodnotenie vo svedomí. Panna Mária vo svojom svedomí 
hodnotí svoju životnú situáciu. 
Aj pre Máriu platí, to čo sa vzťahuje na každého človeka, že každé hodnotenie vo svedomí je 
možné preto, lebo ako hovorí svätý Pavol v Liste Rimanom, že všetci ľudia majú požiadavky 
zákona vpísané vo svojich srdciach, čo im dosvedčuje ich svedomie (porov. Rim 2,14 a nasl.) 
a ako to vyjadruje svätý Augustín: V našich súdoch by nebolo možné povedať, že jedna vec je 
lepšia ako druhá, keby do nás nebolo vtlačené základné poznanie dobra". (porov. Benedikt 
XVI., Chváloreč na svedomie, str. 23). 
Panna Mária je otvorená pre hodnotenie svojho života na základe zákona vpísaného do srdca 
každého človeka a ona si v hĺbke svojho srdca, vo svedomí, uvedomuje bytostnú skúsenosť, 
že nepatrí iba sebe, že jej osobné "ja" je zároveň miestom najhlbšieho presahu jej osoby 
smerom k tomu, od ktorého pochádza a ku ktorému smeruje, v hĺbke svojho svedomia si 
uvedomuje svoj pôvod a svoj cieľ v Bohu. 
My všetci ochotne prijímame poznanie a vedomie, že svedomie je pre každého z nás svätyňa, 
z ktorej vychádza naša dôstojnosť a naša sloboda, zároveň aj trpíme skúsenosťou človeka 
všetkých dôb, keď človek zostane len sám vo svojom svedomí, keď si neuvedomí svoje 
zameranie k Bohu, uzavretý do svojho subjektivizmu. Je zrejmé, že človek musí nasledovať 
hlas svojho svedomia, alebo prinajmenšom nikdy nesmie postupovať proti nemu, ale je 



celkom inou otázkou, či úsudok jeho svedomia je pravdivý. Ak by sme zostali len pri 
dôstojnosti ľudského svedomia a pokladali svedomie za neomylné, tak potom by jestvovala 
len subjektívna pravda jednotlivého človeka. Ale ako uznávajú aj početní psychológovia pocit 
viny, schopnosť uznať si vinu patrí k samotnej podstate psychologickej štruktúry človeka. 
Pocit viny, ktorý rozbíja falošný pokoj svedomia a ktorý možno definovať aj ako protest 
svedomia proti životu, v ktorom som spokojný sám so sebou je pre každého z nás rovnako 
dôležitý ako fyzická bolesť, ktorá nás varuje pri porušení normálnych funkcií organizmu. 
Panna Mária uvažuje vo svojom srdci, stojí pred nami ako človek, ktorý vo svätyni svojho 
svedomia neuzatvára sa do svojho subjektivizmu, je otvorená pre skutočnosti, ktoré ju ako 
človeka presahujú, ba má z nich radosť, vidí v nich výzvu pre svoj život. 
Je isté, že Panna Mária vnímala a rozmýšľala pred Pánom Bohom aj nad tým, že totiž bola 
prinútená vonkajšími okolnosťami, aby porodila svojho a Božieho Syna Ježiša mimo svojho 
domu a v ťažkých podmienkach (porov. Lk 2, 4.7); životné okolnosti priviedli Bohorodičku 
do Betlehema. Evanjelista Lukáš to vysvetľuje: „V tých dňoch vyšiel rozkaz od cisára 
Augusta vykonať súpis ľudu po celom svete. [...] vybral sa aj Jozef z galilejského mesta 
Nazaret do Judey, [...] aby sa dal zapísať s Máriou, svojou manželkou“ (porov. Lk 2,1-6). 
Veľký starokresťanský teológ Origenes chápe spomenuté skutočnosti nasledovne: „do tohto 
sčítania ľudu celého sveta musel byť zahrnutý aj Ježiš Kristus, jeho meno muselo byť 
zapísané vedno s obyvateľmi sveta - aby tento svet mohol posvätiť a tak súpis ľudu premeniť 
na zápis do knihy života“. 
Origines nachádza súvis medzi spisovaním, či sčítavaním ľudu a zapisovaním do knihy života. 
Sčítanie ľudí si vieme predstaviť pomerne ľahko, zápis do knihy života je obrazné vyjadrenie 
duchovnej skutočnosti. Zápisom do knihy života je obdarený človek, ktorý prijal Ježiša Krista 
ako Božieho Syna a snaží sa žiť tu na svete podľa príkladu Ježiša Krista. 
Prvé náznaky o tom, že aj Boh „sčítava“ svoj ľud do knihy života, nachádzame v Starom 
zákone v prvých riadkoch biblickej knihy Numeri. Tam Mojžiš dostáva boží pokyn spísať ľud 
podľa počtu mien, hlavu za hlavou (porov. Nm 1,2n). Pred Pánom Bohom každý jeden človek 
je dôležitý, o každého jedného má Boh záujem, každé meno musí byť zapísané. Tento Boží 
záujem o každú jednu ľudskú bytosť nachádzame prízvukovaný v ďalších biblických knihách: 
„nezabudnem na teba, [...] do dlaní som si Ťa vryl“ - čítame u proroka Izaiáša (Iz 49, 16). 
V Zjavení svätého apoštola Jána zase čítame o „knihe života“ a o tom, že mŕtvi boli súdení 
z toho, „čo bolo zapísané podľa ich skutkov“. (Zjv 20, 12). Boh pozná všetkých ľudí do 
najmenšieho detailu, veď podľa evanjelistu Lukáša „máme aj všetky vlasy na hlave 
spočítané“ (Lk 12, 7). Tento vstup Boha do osobných dejín každého jednotlivca vyjadril 
napokon Ježiš obrazom o dobrom pastierovi, čo svoje ovce volá po mene a oni počúvajú jeho 
hlas (Jn 10, 3). 
Panna Mária Bohorodička nám na začiatku nového roka poskytuje príklad správneho 
životného postoja. Je presvedčená spolu so svojim manželom svätým Jozefom, že Boh sa 
o nich zaujíma, obaja sú si istí Božou starostlivosťou, sú si vedomí, že sú „zapísaní do Božej 
dlane“ (porov. Iz 49,16), a preto prejavujú svoju vernosť Bohu navonok vo svojich životných 
postojoch, vo svojich skutkoch, chcú byť zapísaní v Božej knihe života. 
Pre nás je celkom samozrejmé položiť si na začiatku nového roka otázku: čo nám prinesie 
nasledujúce obdobie? aký bude tento rok pre nás, pre každého z nás jednotlivo? Niečo je 
naplánované, niečo vieme predvídať, ale vieme aj to, že úplná odpoveď na túto otázku nás 
presahuje, značná časť našej budúcnosti zostáva skrytá. 
Medzi naplánovanými dôležitými udalosťami, ktoré sa dotknú nášho života v nasledujúcom 
roku, je aj sčítanie ľudu, ktoré sa uskutoční v máji. Keď dopredu uvažujeme nad touto 
udalosťou, uvedomuje si jej praktický význam pre našu spoločnosť, ale aj mimoriadne 
dôležitú možnosť a nezanedbateľnú povinnosť prejaviť svoju dôstojnosť člena Božej rodiny 
a člena katolíckej Cirkvi.  



Pre duchovný život našej vlasti bude v nasledujúcom období veľmi cenné putovanie relikvie 
svätého Cyrila po farnostiach. Relikvia sv. Cyrila, čiže malá čiastka z jeho telesných 
pozostatkov, ktorá je uchovávaná v Nitre, bude putovať počas dvoch rokoch po farnostiach 
všetkých slovenských diecéz, aby sa týmto osobitným spôsobom pripomenuli život a činnosť 
svätých Cyrila a Metoda na našom území a ich nenahraditeľný duchovný prínos. 
 
Máme pred sebou nový časový úsek roku 2011, vstupujeme do neho vo viere spolu s Pannou 
Máriou Bohorodičkou a svätým Jozefom a spolu s nimi chceme pozorovať životné udalosti 
nášho života a žiť ako tí, ktorí si všímajú Božie pozvanie k dobru a pravde vo svojom 
svedomí, ktorí nikdy nezabúdajú na svoju dôstojnosť Božích synov a dcér. 

+++++++++++++++++++++++++++++ 

Pastiersky list Mons. Baláža na Slávnosť Panny Márie Bohorodičky 
P:3, 01. 01. 2011 00:00, DOM 
 
Pastiersky list banskobystrického diecézneho biskupa Mons. Rudolfa Baláža na Slávnosť 
Panny Márie Bohorodičky – Nový rok 2011: 
 
Drahí bratia a sestry,  
mnohí z vás iste čítali životopis svätého pápeža Pia X., ktorý vyšiel v slovenskom jazyku pod 
názvom Blčiaci oheň. Spomínam si na jednu scénu, ktorá je v ňom zachytená. Malý Jozef 
Sarto – neskorší pápež Pius X. – často chodil so svojou matkou a súrodencami na púť do 
miestnej mariánskej svätyne. Keďže pochádzal zo severu Talianska, nezriedka ich na tejto 
púti zastihla tma, zima alebo snehová víchrica. Vtedy Jozef dostal strach, ale mal naň jedno 
riešenie. Poprosil matku: Mama, vašu ruku! Matka mu pevne stisla ruku a on putoval v istote 
a pokoji, aj keď bola okolo tma či búrka.  
 
Neskôr sa Jozef stal kňazom, farárom, biskupom, kardinálom a blížil sa deň, keď mal byť 
zvolený za pápeža. Počet hlasov v konkláve mu pribúdal a bolo takmer jasné, že na druhý deň 
bude musieť zaujať postoj: Prijímam alebo neprijímam. V noci pred týmto ťažkým dňom zasa 
prosil svoju mamu, ktorá už bola v nebi: Matka, vašu ruku! Zároveň tým mal na mysli už i 
ruku nebeskej Matky Márie – ako o tom hovorí jeho životopis. A Matka mu podala ruku a on 
vykročil do ťažkej, zodpovednej služby pápeža.  
 
Drahí bratia a sestry, stojíme na prahu nového občianskeho roka. Včera sme sa možno viac 
pozerali do minulosti a pýtali sme sa, čo sme prežili, čo zažili. Bolo v minulom roku veľa 
dobrého, radostného a bolo i mnoho ťažkého, bolestného, nečakaného. Dnes sa možno 
pýtame skôr, čo nás čaká. Budúcnosť je pre každého z nás zatiahnutá závesom nepoznaného. 
Nikto z nás nevie povedať, čo bude o hodinu, nie to ešte čo bude o mesiac, o dva, o pol roka. 
Neistota je ťažká. Nemáme ju radi. No, na druhej strane ľudia často povedia: Dobre, že je to 
tak. Veď keby sme už dopredu vedeli, čo nás čaká, báli by sme sa každého dňa. Je tu však 
jedno riešenie, ktoré nám síce neodhalí budúcnosť, nepovie nám, čo nás čaká. Avšak môže 
nám pomôcť kráčať bez strachu. Jednoduchá veta, ktorú používal malý chlapec Jozef, alebo 
neskôr kardinál Sarto: Matka, vašu ruku!  
 
Je krásnym darom Cirkvi, že nám na začiatku kalendárneho roka kladie pred oči našu Matku, 
Pannu Máriu - Bohorodičku, že nás k nej vedie a vyzýva nás, aby sme ju poprosili: Matka, 
tvoju ruku! Máme pred očami tú, ktorá porodila Boha, ktorá sa stala Matkou Božieho Syna, 
ktorá dala svetu spásu, Ježiša Krista, nášho Pána. Všetka jej veľkosť, krása i moc pramení 



práve tu: Prijala dar, povedala Bohu svoje áno a my ju môžeme prosiť o pomoc. A ona – naša 
Matka – nikoho z nás neodmietne. Preto ju prosme veľmi často, denno-denne: Matka, tvoju 
ruku!  
 
Čo sa vtedy stane? Zmiznú búrky, tma, víchrice a zápasy z nášho života? Nie. Toto všetko 
ostane. Orodovanie našej Matky nie je v tom, že by sme boli všetkého ušetrení. Účinok jej 
orodovania je v tom, že nás opustí strach. Všetko ostatné zostane. My však potom spätne 
vidíme, ako nám pomáhala v bojoch a naša viera v Boha môže rásť. Viera nie je nato, aby nás 
chránila od búrok a ťažkostí, ale nato, aby nám cez ne pomáhala prejsť, aby sme to s Božou 
pomocou a s pomocou našej Matky dokázali zvládnuť.  
 
Okrem toho, že sa chceme držať našej Matky za ruku, chceme sa od nej i učiť. Deti sa 
najlepšie učia od mamy. Všimnime si jednu jej nádhernú vlastnosť. Počuli sme o nej v 
dnešnom evanjeliu: Pastieri prišli a ohlasovali, čo im povedal anjel o dieťatku. Panna Mária 
počúvala a všetko nosila vo svojom srdci. Mária, milosti plná, Matka Božieho Syna, 
Bohorodička, najvznešenejšia zo všetkých ľudí, Panna múdra a chápavá, počúva pastierov.  
 
Pastieri boli ľudia druhej, tretej kategórie. Žili za mestom, v neustálom styku so zvieratami. 
Podľa židovského zákona boli vlastne stále obradne nečistí; boli to ľudia, ktorými sa pohŕdalo. 
Ich slovo sa nebralo vážne pred súdom, nemohli byť svedkami, pretože ich nikto vážne nebral. 
Táto totálne nevinná krása, nádhera a múdrosť, sa stretá s podradnými ľuďmi, počúva ich 
slová a uvažuje nad nimi vo svojom srdci. Koľko lásky a úcty musela nosiť Bohorodička vo 
svojom srdci, keď sa takto dokázala skloniť k posledným ľuďom svojej doby, dokonca sa 
nimi nechala poučiť... Čo k tomu dodať? Snáď iba to, že si máme stále uvedomovať, že 
pravdu nám vždy môže povedať hocikto a nikým nikdy nemáme pohŕdať. Naopak, od 
každého sa vždy môžeme niečo nové a pekné naučiť.  
 
Drahí bratia a sestry, začíname nový rok, ktorý leží pred nami ako neistá budúcnosť, ako 
obava, tma alebo šero, možno ako búrka, víchrica, jednoducho neistota. Cirkev nám stavia 
pred oči našu nebeskú Matku – Bohorodičku a učí nás dôverovať jej a s dôverou vyslovovať 
často krátku, ale nádhernú prosbu: Matka, tvoju ruku! Zároveň nás Cirkev vedie k tomu, aby 
sme sa od našej Matky i učili. Vždy na nej môžeme nájsť novú krásu, novú hĺbku, ktorá nás 
bude viesť k správnej mariánskej úcte. V dnešnom evanjeliu sme videli nádhernú pokoru jej 
srdca, ktoré dokázalo s úctou počúvať i ľudí, ktorými všetci pohŕdali, a učiť sa od nich.  
 
Prajem nám všetkým, drahí bratia a sestry našej diecézy, aby sme mali dôveru k našej Matke, 
aby sme premáhali strach tým, že ju budeme stále držať za ruku, že sa ňou necháme viesť, že 
sa od nej budeme učiť stále novým čnostiam.  
 
Prajem vám to spolu s mojimi spolupracovníkmi a posielam všetkým svoje požehnanie 
slovami Knihy Numeri: „Nech ťa žehná Pán a nech ťa chráni! Nech ti Pán ukáže jasnú tvár a 
nech ti je milostivý! Nech Pán obráti svoju tvár k tebe a daruje ti pokoj!“  
 
Mons. Rudolf Baláž 
diecézny banskobystrický biskup 
 
K pozdravu sa pripája aj generálny vikár diecézy Mons. Marián Bublinec. 
Slávnosť Panny Márie Bohorodičky, 1. január 2011 
 
 



 
Homilia Msg. Roberta Bezaka  Novoročná omša v Katedrále sv. Jána Krstiteľa v Trnave 
http://www.ta3.com/sk/reportaze/168408_novorocna-omsa 
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Ako vedenie SPP už v roku 1994 hrubo porušovalo základné ľudské práva a náboženskú 
slobodu a ako sa dá proti tomu bojovať.    Vydané dňa 04. 01. 2011 (11 prečítaní) 
Zverejnením tohto listu z nedávnej minulosti reagujem na viaceré otázky našich čitateľov, 
ktorí sa pýtajú, akým spôsobom by sa mohli postaviť proti "novodobému otrokárstvu" - podľa 
ktorého ich zamestnávatelia nútia pracovať za nízku mzdu v rozpore s § 93 Zákonníka práce 
aj v nedeľu a štátne sviatky.  

Tu je jeden konkrétny príklad ako vedenie SPP už v roku 1994 hrubo porušovalo základné 
ľudské práva a náboženskú slobodu svojich zamestnancov a ako sa dá proti tomu bojovať. 
List bol v januári 1994 uverejnený aj vo vtedajšom Slovenskom denníku.  

Otvorený list vedeniu Slovenský Plynárenský Priemysel Bratislava, Mlynské Nivy.  

Bratislava 8. 1. 1994  

Týmto listom vyjadrujem protest proti nariadeniu podniku S.P.P. presunúť štátom 
(parlamentom) schválený deň pracovného pokoja, (čiže štátny sviatok) Zjavenie Pána zo 
štvrtka 6. 1. 1994 na piatok 7. 1. 1994.  

Toto rozhodnutie nám bolo tlmočené z úst majstra v stredu 5. 1. 1994 asi okolo 14, 00 hod, 
čiže hodinu a pól pred ukončením riadnej pracovnej smeny. Parlament tento deň schválil ako 
deň pracovného pokoja.  

Preto každý z nás má právo urobiť si na tento deň svoj program. Nakoľko vedenie podniku 
S.P.P. tento deň presunulo, neumožnilo plne využiť toto právo a narušili tým osobné zákonom 
stanovené voľno bez vedomia pracovníkov a konzultácie s nimi.  

Zjavenie Pána je významný cirkevný sviatok a štát tým, že tento deň uznal ako deň 
pracovného pokoja, umožnil veriacim uctiť si tento sviatok pracovným pokojom a účasťou na 
bohoslužbách.  

S.P.P. či už vedome, alebo nevedome obmedzilo náboženskú slobodu pracovníkov hlásiacich 
sa k Cirkvi a vyjadrilo svoju ľahostajnosť nielen k zákonom štátu, ktoré môže meniť len 
parlament, ale aj ku kresťanským sviatkom.  

Nakoľko nebolo umožnené pracovníkom vyjadriť sa k tomuto nariadeniu a vzhľadom na to, 
že sa nejedná o nepretržitú prevádzku, vyslovujem svoj osobný názor, že ide o porušovanie 
ľudských práv a náboženskej slobody. Po vyslovení mojich názorov na túto tému a nesúhlasu 
s týmto rozhodnutím vedenia S.P.P. mi bolo mojimi nadriadenými vo štvrtok 6. 1. 1994 
umožnené ostať doma a v piatok 7. 1. 1994 ísť do práce, teda tak, ako to schválila vláda a 
parlament.  

To všetko však, čo sa tu okolo tohto problému udialo a nahovorilo, vyvolalo vo mne pocit 
ohrozenia.  



Na základe tohoto a na základe mojich životných skúseností s podobnými praktikami 
minulého režimu, spojených so sankcionovaním ľudí hlásiacich sa ku svojim právam, žiadam 
vedenie S.P.P. o rozviazanie pracovného pomeru pre hore uvedené dôvody.  

Tento list zasielam na zverejnenie viacerým masmédiam.  

Anton Čulen  

+++++++++++++++++++++++++++++ 

Podporme prenasledovaných kresťanov! 

Sústavné utláčanie kresťanov, predovšetkým v moslimských štátoch, je stará známa vec. 
Rovnako ako ľahostajnosť väčšiny tradične kresťanských krajín v Európe voči osudu 
týchto ľudí. No teroristickým útokom v Egypte, pri ktorom zahynulo 23 ľudí, sa čosi 
zlomilo. 

Čas urobiť násiliu prietrž 
 
Aj tí americkí, či západoeurópski intelektuáli, ktorí kresťanstvo veľmi nemusia, si začínajú 
klásť otázku, čo sa deje. V krajinách, kde kresťania tvoria len malé menšiny, čelia zákazom 
bohoslužieb, neprajnosti justičného systému i smrteľným útokom. Na denominácii nezáleží. 
Pre Krista trpia katolíci, protestanti i ortodoxní. Podľa organizácie Aid to the Church je 
problémových až päťdesiat štátov sveta. My Slováci by sme mali byť empatickí voči 
prenasledovaniu kresťanov na iných kontinentoch. Sami sme zažili obdobie náboženskej 
perzekúcie za čias totality.  
 
Prečo mnohí vidia v kresťanoch také ohrozenie? Ježiš nemá žiadne vojenské pluky. Jeho moc 
pôsobí cez bezmocných. Jeho posolstvo môže zmeniť hriešneho človeka znútra. A práve tým 
kresťanstvo ohrozuje každý režim, ktorý od svojich poddaných vyžaduje bezpodmienečnú 
a bezkonkurenčnú oddanosť. Kto je verný Kristovi, nemôže už byť bezvýhradne oddaný 
vodcovi, či totalitnému štátu. Otázka je, čo môžu slovenskí kresťania a všetci ostatní ľudia 
dobrej vôle, ktorým na srdci leží sloboda vierovyznania, urobiť pre trpiace obete náboženskej 
neslobody v iných častiach sveta.  
 
Tých možností je niekoľko: 
 
1.) Modlitba – S požehnaním Boha nie je nič nemožné, kým bez neho môžu stroskotať aj tie 
najpremyslenejšie plány. Modliť sa za prenasledovaných kresťanov vo svete nevyžaduje 
skoro žiadnu námahu, no v konečnom dôsledku to môže byť to najlepšie, čo dokážeme 
pre našich bratov vo viere urobiť.  
 
2.) Apel na našich politikov – Ak budú vidieť, že kresťania v Európe a Severnej Amerike sa 
zaujímajú o osud kresťanov trebárs v moslimskom svete, zasiahnu. Možností politického 
tlaku je niekoľko.  



 
3.) Žiadna rozvojová pomoc bez zlepšenia slobôd – Z Európy i Ameriky smerujú každý rok 
obrovské sumy rozvojovej pomoci do krajín tretieho sveta. Peniazom domorodí vládcovia 
rozumejú. Treba im dať na známosť, že žiadne od nás nedostanú, pokiaľ budú tolerovať útlak 
kresťanov.  
 
4.) Zvážiť možnosť vojenskej ochrany – Žiaľ, napríklad invázia do Iraku situáciu tamojších 
kresťanov nezlepšila, ale zhoršila. Afganistan je na tom podobne, aj keď sa tam nachádzajú 
spojenecké jednotky. Každopádne, vo vybraných prípadoch by západné štáty mohli a mali 
využívať aspoň hrozbu použitia vojenskej sily, aby zastavili tie najhoršie prejavy 
prenasledovania.           
 
5.) Materiálna pomoc – Podporovať finančne a inak neziskové organizácie, ktoré sa angažujú 
v pomoci prenasledovaným kresťanom po celom svete. 
 
6.) Selektívna imigrácia – Európske krajiny čelia demografickému úpadku. Keď už sa 
nedostatok pracovných síl nedá riešiť inak, než imigráciou, čo tak umožniť prednostný prístup 
prenasledovaným kresťanom z moslimských krajín? Tieto skupiny sú nám civilizačne bližšie 
a v ére terorizmu nepredstavujú bezpečnostnú hrozbu. 
 
7.) Uvedomiť si, kto vlastne sme – Hoci Európa sa vyznačuje náboženskou vlažnosťou, 
väčšina jej obyvateľstva je aspoň nominálne stále kresťanská. Mnohí z nás sú formálne 
pokrstení, chodili v škole na náboženstvo, ale o viere svojich predkov nič nevedia. Krvavé 
prenasledovanie kresťanov v toľkých častiach sveta môže byť príležitosťou, aby sme sa 
zamysleli nad vlastnou identitou: Čo to pre mňa znamená, že ma rodičia dali pokrstiť? Čo 
vyplýva z toho, že si hovoríme kresťania? Sú to len zvyky a starobylé kostolné stavby alebo 
niečo viac? Prečo hentých, čo si hovoria rovnako, brutálne masakrujú? Čo je na tej našej viere 
také mimoriadne, že sú za ňu ľudia pripravení položiť život a neodvolajú ju, ani keď ich 
mučia? Kto je Ježiš?  
 
Pochod na podporu prenasledovaných kresťanov 
 
Keďže priania sú nič bez činov, v piatok, 7. januára 2011 bol na 17. hodinu v Bratislave 
zvolaný pochod na podporu prenasledovaných a zabíjaných kresťanov. Začne 
na Hviezdoslavovom námestí, teda na mieste, kde sa v roku 1988 uskutočnila Sviečková 
manifestácia. Je to príležitosť ukázať, že utrpenie ľudí, ktorí trpia pre svoju vieru, nám nie je 
ľahostajné.         Zdroj: Aktuality.sk, Lukáš Krivošík 

+++++++++++++++++++++++++++++ 

http://www.ta3.com/sk/relacie/12_portret/10718_portret-jana-formanka 
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Vianocny hymnus Habera 



http://www.youtube.com/watch?v=6tw7LofN1qc&feature=related 

+++++++++++++++++++++++++++++ 

http://www.luno.hu/content/view/10911/1/ 

O maďarské občianstvo na Slovensku nie je veľký záujem    

Na Slovensku nie je veľký záujem o maďarské občianstvo - zistila tlačová agentúra MTI na 
veľvyslanectve MR v Bratislave a na maďarskom konzuláte v Košiciach. 
Maďari žijúci v zahraničí môžu maďarské občianstvo požadovať od 1. januára 2011 podľa 
zjednodušených pravidiel. „Záujem je iba mierny. Termíny na podanie žiadostí sme dávnejšie 
zosúladili. Konzulát je pripravený na prijatie žiadostí a dokážeme vybaviť aj požiadavky tých, 
ktorí to ešte neavizovali,” povedal pre MTI maďarský konzul v Bratislave Géza Farkas. O 
podobnej situácii týkajúcej sa záujmu žiadateľov a pripravenosti konzulátu v Košiciach 
informoval aj maďarský generálny konzul v Košiciach János Szerencsés. Agentúra MTI 
dodáva, že na Slovensku žije vyše 500.000 príslušníkov maďarskej menšiny. Z nich si 
preukaz zahraničného Maďara vybavilo dávnejšie takmer 120.000. Maďarské médiá si 
všímajú, že o maďarské občianstvo mieni požiadať predseda SMK József Berényi. Žiadosti 
prijíma 2200 matrík v Maďarsku a vyše 90 maďarských zastupiteľských úradov v zahraničí. 
Maďari žijúci na Slovensku a na Ukrajine riskujú žiadosťou maďarského občianstva stratu 
pôvodného občianstva, konštatuje MTI. Prvú žiadosť o zjednodušené udelenie maďarského 
občianstva 3. januára v Budapešti za veľkého záujmu médií predložil bývalý pedagóg 
sedmohradskej Univerzity Babes-Bolyai v Kluži Péter Hantz. Maďarský štátny tajomník 
ministerstva verejnej správy Bence Rétvári pri tejto príležitosti podľa maďarského 
spravodajského servera fn.hu zdôraznil, že po 90 rokoch sa opäť môže začať proces spájania 
maďarského národa. „Je to satisfakcia pre tých, ktorí by aj inštitucionálne radi patrili k 
spoločenstvu maďarského národa,” poznamenal Rétvári. Maďarský parlament prijal 26. mája 
zákon, ktorým zjednodušil proces udeľovania občianstva odstránením administratívnych 
prekážok. Stalo sa tak napriek ostrým protestom Slovenskej republiky. Maďarská vláda 
vyčlenila na výdavky súvisiace s poskytovaním dvojakého občianstva 830 miliónov forintov 
(2,9 milióna eur). V prvom roku rátajú, že o dvojaké občianstvo požiada 250.000-400.000 
zahraničných Maďarov, v záujme rýchleho vybavovania žiadostí prijali 170 zamestnancov do 
rôznych príslušných inštitúcií, vrátane zahraničných zastupiteľstiev Maďarska. Najviac 
záujemcov o maďarské občianstvo evidujú v Rumunsku. 

Zahraniční Maďari 
Rumunsko:     1 440 000 

 Slovensko: 520 000 
 Srbsko:  290 000 
Ukrajina: 160 000 
Rakúsko:  40 000 
Chorvátsko: 16 500 
Slovinsko:  10 000 

+++++++++++++++++++++++++++++ 

Mikuláš Dzurinda: SR sa nemusí obávať krokov, 
ktoré pre ňu nie sú žiadnou hrozbou 

Slovensko sa nemusí obávať krokov, ktoré preň neznamenajú žiadnu hrozbu. V reakcii na 
úvahy o poskytnutí volebného práva zahraničným Maďarom to v rozhovore pre TASR 
uviedol minister zahraničných vecí SR Mikuláš Dzurinda. „Skôr alebo neskôr sa presadí 



všetko pozitívne a odumrie to, čo pozitívne nie je. Netreba sa báť drevených šabličiek. Tie sa 
veľmi rýchlo polámu,” pokračoval. Nevidí žiadny racionálny základ v tom, aby občania 
jednej krajiny volili ústavné orgány iného štátu. Domnieva sa, že ak sa niekto začne pohrávať 
s takýmito nezmyselnosťami, tak sa to skôr alebo neskôr obráti proti nemu. „Ja sa týchto vecí 
nebojím, už sme všeličo preskákali, aby nás drevené šabličky vyrušovali. Keď ukážeme 
vnútornú silu a zostaneme normálni, tak tí, ktorí by chceli takéto smiešnosti presadzovať, 
vyznejú sami trápne,” dodal s tým, že SR má svoje priority, pričom sa nenechá vyrušovať 
agendou inej krajiny. Na margo maďarského zákona o dvojakom občianstve Dzurinda 
podotkol, že Slovensko by nemalo nikdy rešpektovať druhé občianstvo v prípade, ak bolo 
udelené v rozpore s dobrými susedskými vzťahmi. „Neuznáme žiadne konzekvencie 
akéhokoľvek zahraničného zákona, ktoré môžu byť exteritoriálne a ktoré pochádzajú zo 
zákona, ktorý bol schválený zjavne v rozpore so zásadami medzinárodného práva,” 
podčiarkol. Slovenský parlament prerokuje novelu zákona o štátnom občianstve, ktorá má 
zabrániť tomu, aby ľudia prišli o slovenské občianstvo v prípade, ak požiadajú o občianstvo 
inej krajiny vo februári. Zmäkčí tým súčasne existujúci legislatívny predpis, ktorý v reakcii na 
maďarský zákon o dvojakom občianstve prijal predchádzajúci kabinet Roberta Fica. Podľa 
informácií ministerstva vnútra obvodné úrady v sídle kraja na základe novely zákona o 
štátnom občianstve účinnej od 17. júla 2010 za prvé dni tohto roka zatiaľ nedostali žiadne 
oznámenie o strate slovenského občianstva na základe požiadania iného. Doterajšie postoje 
maďarských predstaviteľov na rozšírenie volebného práva na zahraničných Maďarov sa 
rozchádzajú. Objavili sa úvahy o tom, že podmienkou pre možnosť voliť už nebude bydlisko, 
ale iba maďarské občianstvo. Predpokladá sa, že táto otázka by sa mala vyriešiť v apríli pri 
prijatí novej ústavy MR. 

+++++++++++++++++++++++++++++ 

Predseda SMK József Berényi požiada o maďarské občianstvo 
Predseda SMK József Berényi si požiada začiatkom januára o maďarské občianstvo. „Myslím 
si, že ako predseda jedinej maďarskej strany na Slovensku, to je moja psia povinnosť, aby 
som to urobil,“ povedal v rozhovore pre agentúru SITA. Priznal však, že má určité obavy. 
„Programové vyhlásenie vlády obsahuje zmeny slovenského protizákona, ale tie zmeny sme 
očakávali do konca decembra. Žiaľ sa to tak nestalo. Viem, že niektorí Maďari chcú popri 
slovenskom občianstve získať aj maďarské občianstvo. Keď sa prihlásia začiatkom januára a 
slovenský parlament neprijme zmeny v existujúcom zákone, tak môžu stratiť slovenské 
občianstvo a to nie je našim cieľom,“ vyhlásil šéf SMK. Berényi tvrdí, že on musí ísť do tohto 
rizika, ako predseda maďarskej strany nemám inú možnosť. Maďarské občianstvo má pre 
neho len symbolický význam. „Mám dvojakú identitu, tak mohol by som to mať aj potvrdené 
papierovo. So Slovenskom a slovenským občianstvom ma spája politika, kultúra, územie, 
legislatíva a mohol by som pokračovať. S Maďarskou republikou ma spája spoločná kultúra, 
spoločná história a materinský jazyk,“ uviedol. Podľa Berényiho je žiaľ v tejto republike ešte 
stále dosť ľudí aj politikov, ktorí vnímajú maďarskú menšinu ako určitý zdroj nebezpečenstva 
a ohrozenia SR. A to je veľká chyba. „Keď my presadzujeme národnostné práva, väčšie 
možnosti v školstve a kultúre, to nie je protislovenský akt alebo protislovenský čin. Treba 
prekonať túto myšlienku, že maďarská menšina predstavuje ohrozenie pre Slovákov a pre 
slovenský štát. Nie je to tak. SR, Maďarská republika sú spolu členmi EÚ, Severoatlantickej 
aliancie,“ vyhlásil. Podľa neho je úplný nezmysel, čo pripravuje jedna vládna strana kvôli 
dvojakému občianstvu, keď vymenováva niektoré okruhy, v ktorých nemôžu pracovať ľudia, 
ktorí majú aj občianstvo inej republiky a zároveň sme súčasťou jednej vojenskej aliancie. „To 
je neúprimná politika, potom ako môžme byť súčasťou jednej vojenskej aliancie,“ opýtal sa. 
http://www.youtube.com/watch?v=ouSNrP-AREA 



kolektivna vina,spoluvina...kolekzivne sialenstvo....cim sa previnili cesi a slovaci,ze museli 
trpiet????  
mali sa po vojne rozdavat cukriky?????  
nadseni madaroni na uliciach a potom zrazu nikto nie je vinny..no ale kto potom 
vrazdil,vyhanal z domovov,madarizoval atd..zrazu nikto???  
Problem je ze moji stari rodicia to zazili a rozpravali..su to nechutne zazitky s madarmi...a 
zrazu nikto nie je vinny...ani ti co vrahov vitali a podporovali.  
Pozrite len ten pocet kvetov na ceste „ADMIRALA“ Hortyho.... 

+++++++++++++++++++++++++++++ 

(TASR / SITA) 
Sloboda tlače 

Népszabadság varuje aj po slovensky: „Koniec slobody tlače v Maďarsku“ 
Dva popredné maďarské ľavicové denníky v pondelok ostro protestovali proti najnovšiemu 
mediálnemu zákonu, ktorý začal platiť 1. januára. Noviny Népszabadság zverejnili na svojej 
titulnej strane v maďarčine ako aj v ostatných 22 jazykoch Európskej únie vrátane slovenčiny 
text: „Koniec slobody tlače v Maďarsku”. Podľa denníka nová mediálna norma „slúži 
autoritárskym snahám koaličnej vlády Fideszu a Kresťansko-demokratickej ľudovej strany”. 
Kontroverzný zákon im podľa Népszabadságu „vytvára príležitosť na trestanie, zakazovanie a 
prípadne aj zničenie tých, ktorí majú iný názor”. 

 
Denník Népszava reagoval podobne, keď na svojej titulnej strane zverejnil stanovisko: 
„Sloboda tlače je základné právo v členskom štáte EÚ. Musíme ochraňovať demokratické 
práva v Maďarsku. Požadujeme slobodu tlače.” Noviny zároveň vyjadrili nádej, že „Európa si 
uvedomí nedemokratické kroky a uskutoční dôkladné a diplomatické opatrenia napriek tomu, 
že väčšine Maďarov tento stav zjavne neprekáža”. 



V Maďarsku začal v sobotu platiť kontroverzný mediálny zákon, ktorý dáva vláde väčšiu 
kontrolu nad médiami a v krajine i u medzinárodného spoločenstva vyvoláva obavy z 
ohrozenia slobody tlače. Na základe zákona vznikne napríklad nový Národný mediálny a 
komunikačný úrad obsadený prevažne členmi vládnucej strany Fidesz premiéra Viktora 
Orbána. Maďarský prezident Pál Schmitt, ktorý je blízkym spojencom premiéra Viktora 
Orbána, zákon podpísal napriek početným výhradám a výzvam z radov opozície, aby ho 
najprv nechal preskúmať ústavným súdom. Prezident tak navyše urobil iba dva dni pred 
začiatkom maďarského predsedníctva v Európskej únii. Kritika na adresu zákona pritom 
odznela aj z úst viacerých významných európskych politikov. 
Legislatíva z dielne vládnej strany Fidesz zriaďuje nový kontrolný úrad, ktorý bude dohliadať 
na všetky tlačové, elektronické a internetové médiá. Porušovateľom zákona bude hroziť 
pokuta do výšky 200 miliónov forintov (727 000 eur), čo môže byť pre niektoré médiá 
likvidačné. Týmto spôsobom sa má trestať „nevyvážené spravodajstvo”, čo však v zákone nie 
je presne definované. Verejnoprávne médiá budú musieť dbať na „rozvíjanie národnej 
identity” a „posilňovať národnú súdržnosť”. Všetky médiá vrátane internetových tiež budú 
povinné „informovať o miestnych, celoštátnych a európskych záležitostiach a záležitostiach 
dôležitých pre občanov Maďarska”. 

(SITA) 
 
Znevazovanie slovenskej hymny v Madarsku. You Tube Znevazovana Slovenská 
hymna/Szlovák himnusz Maďarskej ľudovej piesni/Magyar népdal a dalsie ATAKY 
EXTREMISTOV 

Slovakians are one of the biggest robbers in the world. They stol a Hungaria Kingdoom's flag 
and make a slovakian flag. They stol a etnic Magyar song then make a anthem of slovakia. 
The biggest slovakia's king name was BURGER KING :D 

Slováci sú jedným z najväčších lupičov vo svete. Oni ukradli Uhorsku kralovsku vlajku 
a urobili z nej slovenskú vlajku. Oni ukradli etnickú Madarsku piesen a urobili z nej hymnu  
Slovenska. Najväčšie Slovenske kráľovské meno bolo Burger King (občianský kral?): D 

 
Thanks God !!! Some one like you know the original song and the history behind it ! This 
song is a very old Hungarian folk song. Originally from Transylvania (Erdely) but the song 
are a lot older than that !! Juhasz legeny szegeny juhasz legeny.Ez az Eredeti cime . 
Vďaka Bohu! Že niekto ako vy pozná pôvodnú pieseň a jej históriu! Táto pieseň je veľmi 
stará maďarská ľudová pieseň. Pôvodne pochádza z Transylvánie (Erdély), ale pieseň je oveľa 
staršia, než je! Juhász legen szegeny Juhász legeny.Ez az Ered Cime. 
 
Az eredeti dal es az eredeti szoveg az egy honfoglalas elotti Magyar nepdal.A cime; Juhasz 
legeny szegeny juhasz legeny . Egyik leg osibb nepdalkincsunk !Eredeti formajaban 
megmaradt a mai napig a felvidek es karpatalja egyes reszein.Az itteni Magyar valtozat egy 
feldolgozas ,,a szlovak valtozat pedig rablas ,,semmi mas. 
Pôvodný text originálu piesne je z doby zaujatia vlasti. A; Mladý, chudobný pastier je  jedna z 
najstarších ľudových piesní! V pôvodnej podobe zostala do dnešných dní  v pahorkatinách a 
niektore časti v  Zakarpatskej maďarskej verzii miestneho spracovania, slovenská verzia bola 
lúpež, a nič iného. 
 
A koho piesne zbieral Bela Bartok? Chocil po Madarsku, alebo Slovensku? Ved to aj napisal. 
(A co Dvorak?) Madarska etnicka piesen?! Aka bola etnicita Madarov, ked tu boli Turci 300 



rokov, v Budapesti bol zriadeny turecky pasalik! Ake mali nabozenstvo, ake mali piesne, ake 
mali tance, ake mali ludove odevy? No turecke! Ukazte mi jedneho etnickeho Madara a mate 
tyzdenny pobyt na Slovnesku zadarmo!  Jednoducho etnicky Madar neexistuje!  Pozrite sa do 
zrkadla apouvazujte koho vidite! Mongola? Tatara? Nie cloveka ktory sa podoba na Slovaka, 
Rumuna – Europana!!! Najprv by ste si mali urobit poriadok vo vlastnych hlavach a potom 
hovorit o kradeziach. V Madarsku by ste mali urobit v kazdom okresnom meste  sochu 
Bernolaka, lebo on vo svojom slovare umelo vytvoril 1500 novych madarskych slov, lebo 
nemali adekvatne slova. Ked ma clovej 1500 slov v jazyku uz sa bezne dohovori. Pozrite si 
hystoriu madarskeho jazyka. Do 19. storocia to bol velmi chudobny jazyk, ledva sa nim ludia 
dohovorili. 
Mam pred sebou CD Budapest gipsy symphony orchestra, s identifikacnym cislom 
5998654111126 www.pusztafogado.hu  a co sa tu docitame? Hned prva skladba The 
Hungarian Conquest je prekladana ako Magyarok bejovetele. Siedma skladba od Brahmsa 
Hungarian Dance no 6 je prekladana Mygyar tancok no 6 (spravne Uhorske tance), alebo 
dvanasta skladba od Liszta Hungarian Rapsody no 2 je prekladana Magyar rapszodia no 2 
(spravne Uhorska rapsodia). Tak kto je zlodejom? Ako je mozne ze Uhorsky sa preklada ako 
Madarsky? Ved  v Uhorsku zilo 13 narodov! A co sa tyka slovenskej vlajky, je uplne 
normalna podobna Ruskej, Slovinskej podla Kollara alebo Srbskej, prehodene farby – 
Chorvatskej. Vznikala podla vzoru Francuzskej, lebo v Europe bezala revolucia, snad netreba 
pokracovat!  

+++++++++++++++++++++++++++++ 

Slováci v Maďarsku 

z Wikipédie, slobodnej encyklopédie 
Prejsť na: navigácia, hľadanie  

Slováci sú v Maďarsku tretia najväčšia národnostná menšina. 
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[upraviť] Dejiny 

Slováci žili v dnešnom najmä severnom Maďarsku v mnohých obciach prinajmenšom do 
neskorého stredoveku ako pozostatok slovanského osídlenia spred príchodu Maďarov (pozri 
napríklad [1]). Vývoj v nasledujúcom období zostáva zatiaľ, najmä na slovenskej strane, 



neprebádaný. Najviac Slovákov sa dostalo sa na územie dnešného Maďarska v rámci 
osídľovania Dolnej zeme po porážke Turkov, presnejšie od konca 17. do 19. storočia. 

Okrem klasických slovenských ostrovov stojí za zmienku, že terajšia Budapeštianska župa 
mala v roku 1790 52% obyvateľov Slovákov[2], v Pešti ešte v roku 1829 žilo toľko Slovákov, 
koľko Maďarov a v roku 1900 žilo v Budapešti okolo 100 000 Slovákov (Budapešť tým bola 
mestom s najväčším počtom Slovákov v Európe). Na území medzi Budapešťou a dnešnými 
slovenskými hranicami žili ešte v roku 1880/1890 asi v polovici obcí Slováci, vo viacerých 
oblastiach tvorili vyše 50% alebo 100% [3, vzadu]. V Nyíregyháze (založená v roku 1749 ako 
slovenská osada) v 80. rokoch 19. storočia žilo ešte 8600 Slovákov popri vyše 13 000 
Maďaroch. Aj Segedín mal začiatkom 19. storočia ešte početné slovenské obyvateľstvo[3]. 

V roku 1920 žili podľa oficiálneho maďarského sčítania ešte Slováci ako menšina v 
Maďarsku v 78 obciach, pričom väčšinu mali v 41 obciach (50-75 % 21 obcí, 75-100% 20 
obcí). Vyše 500 Slovákov vtedy žilo v župách Stoličnobelehradskej, Komárňanskej, 
Vesprémskej, Ostrihomskej, Hontianskej, Novohradskej, Čongrádskej, Hevešskej, Jasovsko-
Veľkokumánskej, v Pešťpilišskej, v Budapešti, v Abovsko-Turnianskej, Boršodskej, 
Zemplínskej, Békešskej, Aradskej, Čanádskej. V roku 1920 bolo 59 464 z oficiálne vedených 
Slovákov rímskokatolíckych, 75 229 evanjelikov, 7723 bolo kalvínov, 734 boli Židia, zvyšok 
(cca. 850) ostatné vierovyznania. [4] Výmena obyvateľstva medzi Česko-Slovenskom a 
Maďarskom koncom 40-tych rokov 20. storočia znížila ich počet asi o 70 000. 

Dnes ešte bývajú Slováci v Békéšskej, Boršodsko-abovskej, Komárniaskej, Novohradskej a 
Peštianskej župe a v hlavnom meste Budapešti. Ich strediskom je Békešská Čaba. Majú slabé 
národné povedomie a málo kontaktov na Slovensko. Od 90. rokov 20. storočia majú 
celoštátnu slovenskú samosprávu a samosprávu na regionálnej úrovni. Týždenník Ľudové 
noviny má aj internetové vydanie. V krajine sú dve národnostné slovenské gymnáziá - v 
Budapešti a v Békéšskej Čabe. 

[upraviť] Celkový počet Slovákov na území dnešného Maďarska od roku 1880 

 
Obyvateľstvo Uhorska podľa sčítania obyvateľstva v roku 1880, Slováci sú na treťom 
obrázku zhora vľavo 

Počet Slovákov v Maďarsku podľa oficiálnej uhorskej/maďarskej štatistiky: 

• 1880:  
o v celom Uhorsku: 1 855 000 Slovákov + 219 404 „Maďarov“ ovládajúcich 

slovenský jazyk (spolu 2 074 404 osôb)  
o v celom Uhorsku okrem dnešného Slovenska: 365 293 Slovákov + ? 

"Maďarov" ovládajúcich slovenský jazyk 
• 1900**: len v Stoličnobelehradskej, Pešťpilišskej, Boršodskej, Békešskej, 

Ostrihomskej, Čanádskej a Budapeštianskej župe: 161 636* Slovákov  
• 1910**:  

o v celom Uhorsku: 1 946 000* Slovákov + 547 802 „Maďarov“ ovládajúcich 
slovenský jazyk (spolu 2 493 802 osôb)  

o v celom Uhorsku okrem dnešného Slovenska: 261 319* Slovákov + ? 
"Maďarov" ovládajúcich slovenský jazyk  



o len v Stoličnobelehradskej, Pešťpilišskej, Boršodskej, Békešskej, Ostrihomskej, 
Čanádskej a Budapeštianskej župe: 145 007* Slovákov + 158 747 
„Maďarov“ ovládajúcich slovenský jazyk (spolu 303 754 osôb) 

• 1920: 141 882* Slovákov + 257 294 „Maďarov“ ovládajúcich slovenský jazyk (spolu 
399 176 osôb)  

• 1930: 104 819 Slovákov  
• 1941: 75 920 Slovákov (materinský jazyk; v hraniciach dnešného Maďarska)  
• 1945-1949: Maďarsko opustilo 71 969 Slovákov, z toho 7783 ilegálne, 4230 pred 

výmenou obyvateľstva, zvyšok v rámci výmeny obyvateľstva [5]  
• 1949***: 25 988 Slovákov (materinský jazyk)  
• 1990: 10 459 Slovákov; 12 745 osôb so slovenským materinským jazykom; 68 852 

osôb ovládajúcich slovenský jazyk  
• 2001: 17 693 Slovákov; 11 816 osôb so slovenským materinským jazykom; 18 056 

osôb ovládajúcich slovenský jazyk 

Údaje do roku 1920 sú z [6] [4] [7], neskoršie údaje sú všeobecne dostupné vo viacerých 
zdrojoch. 

Podľa súdobých česko-slovenských zdrojov žilo v čase rozpadu Uhorska na území dnešného 
Maďarska 630 000 [8], 350 000 – 450 000 [9], 450 000 / 500 000 – 550 000 [10] Slovákov. V 
prospech čísla medzi 400 000 – 500 000 v roku 1918 hovoria aj vyššie uvedené súčty 
Slovákov a Maďarov hovoriacich po slovensky (toto číslo v posledných uhorských sčítaniach 
neustále rástlo, hoci výučba slovenčiny klesala - nakoniec prakticky nebola - a Maďari nemali 
dôvod učiť sa vtedy zaznávaný jazyk) podľa maďarských sčítaní, ako aj skutočnosť, že ešte v 
roku 1946 česko-slovenská komisia pripravujúca výmenu obyvateľstva priamo v Maďarsku 
(aj to nie celom) napočítala 473 556 Slovákov hlásiacich sa na výmenu. K roku 1990 a 2001 
sa uvádza, že skutočný počet Slovákov v Maďarsku je 70 000 [9] resp. 110 000 [11]. 

Zhrňujúc možno povedať, že podľa štatistík počet Slovákov v Maďarsku klesol v závislosti 
od zdroja z 400 000 – 500 000/ vyše 300 000/ 145 000 začiatkom 20. storočia na dnešných 
oficiálnych 18 000 osôb, čo je pokles počtu národnosti o 95,5 % / 94,2 % / 87,5 % za iba 80 
rokov [bez odpočítania výmeny obyv. vo výške ca. 70 000 osôb]. Počet Slovákov je dnes 
paradoxne vyšší vo vzdialenom Srbsku či Rumunsku, hoci v týchto krajinách bolo v čase 
rozpadu Uhorska Slovákov podstatne menej ako v Maďarsku. 

Poznámky: 

(*) Tu sa oficiálne udával „materinský jazyk“, ale tento materinský jazyk bol v 
úradných inštrukciách pre sčítacích komisárov definovaný de-facto ako najčastejšie 
používaný jazyk, jazyk, ktorým osoba hovorila „najochotnejšie“. (Nepodarilo sa zistiť, 
či to platí aj pre sčítanie 1930 a neskôr)  
(**) Údaje sčítania z roku 1910 (podobne z roku 1900) sú skreslené v neprospech 
Nemaďarov najmä v dôsledku zvláštne definovanej otázky, ktorú implementovali 
maďarskí sčítací komisári (pozri *), ďalej skreslenie dokazuje nesúlad čísiel s 
vývojom pôrodnosti a úmrtnosti jednotlivých národností [12] a demograficky nemožné 
prírastky maďarského obyvateľstva v jednotlivých obciach oproti predošlým sčítaniam 
(tzv. štatistická maďarizácia) [6].  
(***) Ak toto číslo porovnáme s údajom z roku 1941 a číslami výmeny obyvateľstva 
vyjde nám aj na úrovni oficiálnej štatistiky „deficit“ vo výške 22 037 Slovákov. 



[upraviť] Slávni Slováci z územia dnešného Maďarska - pred rokom 1918 

• Ondrej Beňo  
• Samuel Tešedík  
• Ján Valašťan Dolinský  
• Matej Markovič  
• Samuel Mojžišovič  
• Ľudovít Augustín Haan  
• Sándor Petıfi (Malý Kereš, básnik) (mal len slovenský pôvod)  

[upraviť] Slávni Slováci z územia dnešného Maďarska - po roku 1918 

• Gregor Papuček  
• Juraj Antal Dolnozemský  
• Ondrej Francisci  
• Pavel Ondrus  
• Pál Závada 

[upraviť] Slávni športovci 

• Ladislav Kubala  
• Szilárd Németh  
• Otto Szabó 

[upraviť] Kultúra 

• Celoštátna slovenská samospráva Budapešť  
• Ľudové noviny, týždenník v slovenskom jazyku Ľudové noviny Portál Slovákov v 

Maďarsku  
• Výskumný ústav Slovákov v Maďarsku  
• Dom slovenskej kultúry v Békéšskej Čabe 

[upraviť] Školstvo 

• Slovenské základné školy  
o Sarvaš domovská stránka  
o Slovenský Komlóš  
o Nové Mesto pod Šiatrom Všeobecná škola s vyučovacím jazykom slovenským 

Nové Mesto pod Šiatrom  
• Slovenské gymnázium, všeobecná škola a kolégium, Békéšská Čaba domovská 

stránka  
• Slovenská všeobecná škola, gymnázium a kolégium, Budapešť 

[upraviť] Referencie 

1. ↑ Stanislav J.. Slovenský juh v stredoveku I, II..  
2. ↑ Marko A., Martinický P.. Slovensko-maďarské vzťahy – história a súčasnosť vo 

faktoch..  
3. ↑ Beksics G.. Maďarizácia a pomaďarčovanie s osobitným zreteľom na naše mestá..  
4. ↑ a b (1932). "Slováci v Maďarsku". Slovenský náučný slovník III..  



5. ↑ Bobák J.. Maďarská otázka v Česko-Slovensku 1944-1948.  
6. ↑ a b Mesároš J.. Zložité hľadanie pravdy o slovenských dejinách.  
7. ↑ Krejčí O.. Geopolitics of the Central European Region. The view from Prague and 

Bratislava..  
8. ↑ Conférence de la paix 1919-1920. Recueil des actes de la conférence. Partie IV.  
9. ↑ a b “Slovaks abroad” in: Slovakia and the Slovaks, A concise encyclopaedia..  
10. ↑ Marko A., Martinický P.. Slovensko-maďarské vzťahy – história a súčasnosť vo 

faktoch..  
11. ↑ Baláž C. (2004). "Slovenská republika a zahraniční Slováci". Desaťročie Slovenskej 

republiky.  
12. ↑ Deák, L.. Viedenská arbitráž 2. november 1938 Dokumenty I..  

[upraviť] Externé odkazy 

• Mapa Slovákov v Uhorsku podľa oficiálneho sčítania z roku 1891 (zdroj:Pallas Nagy 
Lexikon)  

• slovaci.hu  
• Slovák v exile  
• Bytostné otázky Slovákov v Maďarsku - Asimilácia  
• Pavol Szobi: Slováci na Dolnej zemi 

+++++++++++++++++++++++++++++ 

Literárny večierok s Pálom Závadom v Sarvaši: Ludové novniny c. 52 

V rámci programu Otvorené dvere umenia bol v posledných októbrových dňoch hosťom 
Múzea Samuela Tešedíka v Sarvaši významný spisovateľ so slovenskými koreňmi, laureát 
Kossuthovej ceny Pál Závada. Mladí organizátori stretnutia chceli priblížiť autora a jeho dielo 
obyvateľom mesta. 

Moderátorkou podujatia bola vedúca Katedry slovenskej literatúry a jazyka Pedagogickej 
fakulty Gyulu Juhásza Segedínskej univerzity Katarína Maružová Šebová, ktorá na úvod 
predstavila prítomným Pála Závadu, rodáka zo Slovenského Komlóša. 

Mottom stretnutia bolo: „Počuť, doplniť a povedať ďalej“. Táto ústredná myšlienka stála v 
popredí celého rozhovoru. Otázky moderátorky sa často vzťahovali na Závadovu 
spisovateľskú stratégiu. Dozvedeli sme sa, že postupom času sa transformovala. Mnohí 
spomedzi jeho bývalých informátorov, na ktorých spomína s veľkou úctou a láskou, už 
opustili rady živých. V jeho románoch sa preto čoraz zriedkavejšie vyskytujú pôvodné zdroje, 
ale vždy sa nájde zárodok skutočna, z ktorého sa zrodí motív románu. Pál Závada nazval 
svoju tvorivú činnosť „spisovateľskou bosoráckou kuchyňou”. 

- Prečo máte rád fotografie? - spýtala sa moderátorka. 

- Je to akási zvedavosť. Vždy sa snažím pozrieť do minulosti. Fotografie mi veľmi veľa 
prezrádzajú, sú organickou súčasťou sociografie. Môj záujem o fotografie neprestal ani vtedy, 
keď som prešiel do sveta fikcie a začal som písať krásnu literatúru. Ba čo viac! Veľmi ma 
vzrušuje otázka, či sa dá adaptovať fotografia? Či sa dá hrať s fotografiou a fiktívnym textom 
tak, že môj príbeh umiestnim do minulosti a zasadím doňho archívny záber, o ktorom tvrdím, 
že zobrazuje moju hlavnú postavu. Myslím si, že takto by sa zrodila napínavá interferencia, 



porucha, veď ako môže zobrazovať jedna konkrétna fotografia jedného teraz vymysleného 
hrdinu! Oddávna sa pripravujem na spracovanie tejto predstavy, ale zatiaľ som sa dostal len 
tam, že hrdinovia mojich románov iba rozprávajú o konkrétnych fotografiách. Naozaj chcem 
pokročiť ďalej. Mojím cieľom je uložiť skutočnú fotografiu do fiktívneho textu, aby nebola len 
jednoduchou ilustráciou (napr. Lis na kulakov), ale aby dokázala objasniť niečo také, čo bez 
toho nedokáže.“ 

Najnovší román Pála Závadu Naše cudzie telo (Idegen testünk) z roku 2008 kladie príbeh do 
iného prostredia a iné sú aj postavy. Na otázku K. Maružovej Šebovej, či odklonenie sa od 
témy slovenské/slovanské znamená, že sa autorova zážitková báza vyčerpala, alebo iba trochu 
oddychuje a necháva dozrieť svoju tvorivú činnosť, autor odpovedal: 

- Neprišlo mi na um, že by som sa chcel odvrátiť od slovenstva. Vlastnú tradíciu cítim k sebe 
najbližšie. Tradíciu sa snažím svojskými prostriedkami zasadiť do diel a takto ju pestovať a 
rozvíjať. Pritom všetci vieme, že aj Slováci v južnej časti Dolnej zeme sa asimilujú a aj ja som 
sa vzdialil od slovenského jazyka. 

V roku 1986 vyšiel Závadov Lis na kulakov (Kulákprés). Od tej doby uplynulo veľa času a z 
autora sa stal mimoriadne mnohostranný spisovateľ. Jeho tohtoročná najnovšia publikácia je 
tiež zvláštna, je to kniha 33 slovenských ľudových rozprávok. Ku koncu stretnutia spisovateľ 
hovoril o svojej dramatickej činnosti, ktorá sa začala roku 2003. Hra Maďarský sviatok mala 
premiéru v týchto dňoch a vznikla na základe najnovšieho Závadovho románu. 

Som si istá, že nikto z prítomných neoľutoval svoju účasť na stretnutí so spisovateľom. Veď 
Pál Závada nám umožnil nahliadnuť do svojej „spisovateľskej bosoráckej kuchyne“. 

Gabriela Mótyánová 

+++++++++++++++++++++++++++++ 

Preposielam, lebo to je vrchol špinavosti! Zdraví Barbara  
  
 ______________________ Pôvodná správa: ________________________  
 > Od: "Veselá Vl"  
 > Komu: Zdeňka Pernikářová ,Ivanka Soukupová ,Míla Vosecká ,Barbara Semonská  
 > Dátum: 25.12.2010 15:55  
 > Predmet: Fwd: Komedie o prasečí chřipce bude mít další dějství?  
 >  
 Ráda bych se s Vámi podělila o své zkušenosti z pro-očkovacího školení...  
  
 Před pár dny jsem byla na třídenním školení na jedné katedře  
 epidemiologie, jejíž zaměstananci mají dost velký vliv na názor na  
 vznik různých předpisů a pravidel ohledně očkování. Jsou to kolegové  
 Dr. Prymuly. A tam nám říkali, že virus prasečí chřipky bude letos  
 hlavním virem sezónní chřipky. A že udělali změnu ve způsobu aplikace  
 očkování proti chřipce. Změnili subkutánní aplikaci v intradermální.  
  
 Jinými slovy já to chápu tak, že někdo vzal ty miliony vakcín, co  
 zbyly z loňského roku. V nich bylo půl mililitru nějaké látky.  
 To  přebalili do stříkaček, které mají objem JEN!!! 0,1 mililitru a JEN!!!  



 délku jehly 1,5 milimetru. A zlevnili na asi 150 Kč za jednu dávku z  
 původních asi 800,- Kč za prasečí. Tím odpadnou ti odmítači, co se bojí  
 jehel, protože taková pidi-jehlička nikoho nevyleká. Pro děti je to  
 vysoce "komfortní způsob aplikace" - jak nás učili.  
  
 Tohle zatím vše je v pohodě, to vnímám jen jako marketingový tah a  
 skvělé využití jinak neprodejných "zbytků".  
  
 Ale co ti epidemiologové plánují, je že dají doporučení k očkování  
 všech dětí v předškolním věku a všech těhotných(!).  
  
 V praxi to bude asi vypadat tak, že se spustí megakampaň, co bude  
 masírovat lidi a zase budit v nich strach z chřipky. Něco jako ten  
 ohluchnutý chlapec v reklamě pneumokoka. Překvapilo mě, že ti  
 epidemiologové a hygienici jsou opravdu paranoidní, že mají OPRAVDOVÝ  
 STRACH z těch nemocí, který si podloží různými statistickými koláči a  
 daty, že to vypadá hrozně vědecky a pravdivě.  
  
 Za ty 3 dny semináře jsem litovala, že jsem si s sebou nevzala  
 několik platiček Lexaurinu a nesypala jim ho do kávy. Nechci  
 podceňovat vědu a nijak se nechci vysmívat vědcům. Jejich práce,  
 výzkum a řada studií je jistě přínosem. Ale chci upozornit na silné až  
 skoro hysterické nadhodnocování situace v nejodbornějších či  
 nejpovolanějších kruzích.  
 Jinak tyto nové vakcíny už před týdnem přijely do Česka, takže  
 kampaň se musí spustit co by dup...  
  
 Přeji hezký den                Maruš 

+++++++++++++++++++++++++++++ 

http://editavysna.blog.sme.sk/c/252408/ked-hra-Slovak-60.html 

keď hrá Slovák 6:0 

Pred pár minútami sa dohralo. -Lukáš Lacko dostal do druhého kola na turnaji v Katare 
najlepšie postaveného hráča sveta súčasnosti- Rafaela Nadala..Alebo možno tiež nie je úplne 
nevhodné povedať, že Nadal dostal na druhé kolo Lukáša Lacka. Lebo Španiel sa trápil=)... 
Zázrak sa nekonal. Ale Lacko zahral veľmi pekne..Keby mi to nesekalo, tak možno ešte 
krajšie... Výborný výkon! 

 Veľmi ma vždy zaujíma, čo hovoria svetoví komentátori, novinári a podobne..Nie sú to často 
kompetentné osoby, keď tak človek počúva ich názory (aj zo slovenského prostredia vieme). 
Tak pravdaže nezabudli aj v tomto zápase párkrát spomenúť, že „toto nie je Nadal" a „Nadal 
nie je vo svojej koži". Lebo Slovák, len taký nejaký, nemôže predsa vyhrať. Faktom zostáva, 
že najvyššie nasadený hráč zranený nie je a naposledy dostal 0:6 v roku 2009 vo finále 
v Rotterdame proti Murrayovi, keď sa zranil. A teraz. Proti Lukášovi Lackovi! Stav 6:7, 6:0 a 
v poslednom sete 3:6 z pohľadu Slováka je famózny. Počet es- vyrovnané, počet víťazných 
úderov a nevynútených chýb tiež. 

 



Na Lukáša padlo pár veľmi pekných poznámok. Napríklad má Outstanding (vynikajúce) 
údery! Veľmi pozitívny výkrik bol aj po ukončení druhého setu, že organizátori tu majú 
možno najväčší príbeh turnaja.. To nie je len tak, dať 6:0 dobrému hráčovi. A už vôbec nie 
jednému z najlepších hráčov. 

Najkrajšia veta (od komentátora Eurosportu2) na záver prenosu bola: „Som si istý, že Lukáš 
Lacko ( len nečítajte Leko!=))) tento rok potrápi ešte veľa Top hráčov." Do toho, Lukáš!  
Edita Vyšná, 

+++++++++++++++++++++++++++++ 

Čítajte viac: http://editavysna.blog.sme.sk/c/252408/ked-hra-Slovak-
60.html#ixzz19bYXZu20 

+++++++++++++++++++++++++++++ 

Prehľad významných kultúrnych výročí v roku 2011 matica.sk 

1. 1. 1993 - Vznik Slovenskej republiky  

18. výročie    

3. 1. 1931 - Juraj CHOVAN - pedagóg, redaktor, odborný pracovník MS, literárny historik, 
publicista  (* Hubová - žije)  

80. výročie narodenia 

6. 1. 1681 - Ján Baltazár MAGIN – kňaz, básnik, spisovateľ, historik, známy svojou 
obranou slovenského národa (* Vrbové, † 27.3.1735 Dubnica nad Váhom)  

330. výročie narodenia 

6. 1. 1936 – Eduard ŠÁNDORFI – novinár, redaktor, národný buditeľ (* 5.4.1869 Bošáca,  

† Vrbovce)   

75. výročie smrti 
9. 1. 1806 - Ján Anton RÉVAI - cirkevný hodnostár, staviteľ kostolov, župan (* 8.8.1748 
Častkovce,† Sp. Štiavnik)  

205. výročie smrti 
9. 1. 1806 – Samuel BABILON – ev. kňaz, pedagóg, náboženský spisovateľ, spoluzakladateľ  

Spoločnosti česko-slovanskej (* BB - Radvaň, † 23.1.1866 Silbaš - Juhoslávia)  

205. výročie narodenia / 145. výročie smrti  
11. 1. 1806 – Štefan LUMNICER (Lumnitzer) – lekár, botanik (* 4.4.1749 Banská 
Štiavnica,  
† Bratislava)  



205. výročie smrti 

12. 1. 1856 - Ľudovít ŠTÚR - politik, vodca národného a soc. hnutia v rokoch 1848-49, 
iniciátor uzákonenia spisovnej slovenčiny, básnik, jazykovedec, filozof, pedagóg   

(* 29.10.1815 Uhrovec, † Modra) 

155. výročie smrti  

12. 1. 1861 - Gustáv  REUSS  -  lekár,  botanik,  historik, etnograf, topograf  a zberateľ 
ľudových  piesní - (* 4.1.1818 Revúca, † Revúca)  

150. výročie smrti 

13. 1. 1881 – Imrich LAUČEK – kňaz, prekladateľ, spisovateľ, zberateľ ľudovej slovesnosti,  

zakladateľ MS, podporovateľ gymnázia v Revúcej, ochotníckeho divadla 
(*23.10.1804  Horné Zelenice, † Rim. Píla)  

130. výročie smrti  

18. 1. 1841 – Jozef DEKRET – MATEJOVIE – lesný hospodár, priekopník lesného 
hospodárstva  (* 12.7.1774 Čierny Balog – Dobroč, † Banská Bystrica)  

170. výročie smrti 

22. 1. 1966 - Ferdinand  HOFFMANN - divadelný  režisér, dramaturg, redaktor 
a prekladateľ  
(* 14.2.1908 Žilina † Buenos Aires - Argentína)  

45. výročie smrti 
23. 1. 1866 - Samuel BABILON – ev. kňaz, pedagóg, náboženský spisovateľ, 
spoluzakladateľ Spoločnosti česko-slovanskej (* 9.1.1806 BB - Radvaň, † Silbaš - Juhoslávia)  

145. výročie smrti / 205. výročie narodenia  
23. 1. 1876 - Jonáš ZÁBORSKÝ - ev. a neskôr kat. kňaz, významný slovenský spisovateľ  
a dramatik, redaktor (* 3.2.1812 Záborie okr. MT, † Župčany)  

135. výročie smrti 
23. 1. 1906 - Elena HOLÉCZYOVÁ - dramatička, scenáristka, výtvarná expertka, čipkárka, 
textilná výtvarníčka (* Moravské Lieskové, † 5.12.1983 Praha - ČR)  

105. výročie narodenia 

24. 1. 1801 – Michal GODRA – básnik, jazykovedec, učiteľ, publicista, národný a kultúrny 
dejateľ Dolnozemských Slovákov (* Pukanec – Bohunice, † 1.3.1874 Báčsky Petrovec – 
SaČH)  

210. výročie narodenia 



27. 1. 1911 - Anton Karol BIELEK - slovenský realistický  spisovateľ, novinár, osvetový 
pracovník (* 10.9.1857 Bytčica, † Viedeň)  

100. výročie smrti 
29. 1. 1926 – Miloslav FRANCISCI – hudobný skladateľ, libretista, zberateľ ľud. piesní, 
zubný lekár, prenasledovaný pre národné presvedčenie (* 30.4.1854 Debrecín – MR,  
† Cleveland – USA)  

85. výročie smrti  
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2. 2. 1881 – Miloslav SCHMIDT –bankový úradník, kultúrny a národnobuditeľský 
pracovník, redaktor, správca a vydavateľ KÚS v Martine, organizátor zakladateľ a veliteľ 
Zemskej hasičskej jednoty na Slovensku (* Mošovce, † 8.5.1934 Martin)  

130. výr. narodenia 

2. 2. 1961 – Jozef  KOLARČÍK – FINTICKÝ – zberateľ folklorista (slovenské, ukrajinské, 
rómske ľudové piesne, tance, rozprávky, porekadlá), dramatik, učiteľ (* 8.1.1899 Malý Šariš,  

† Fintice)  

50. výročie smrti 

6.  2. 1936 – Vladimír ROY – ev. kňaz, básnik, spisovateľ, prekladateľ, redaktor (*17.4.1885  

Adamovské Kochanovce, † Nový Smokovec)  

75. výročie smrti 

8. 2. 1911 – Peter MAKOVICKÝ – podnikateľ, obchodník, národný pracovník, zakladajúci 
člen MS (* 31.1.1824 Liptovský Mikuláš, † Ružomberok)  

100. výročie smrti 

9. 2. 1796 - Samuel JURKOVIČ - učiteľ, zakladateľ spolkov, organizátor družstevníctva, 
osvetový a ľudovýchovný pracovník (* Brezová p. Bradlom, † 13.7.1873 Brezová p. 
Bradlom)  

215. výročie narodenia 
10. 2. 1861 - Jozef GAŠPARÍK - Leštinský - básnik, prozaik, vydavateľ, osvetový a 
ľudovýchovný pracovník (* Leštiny, † 4.6.1931 Martin)  



150. výr. narodenia / 80. výr. smrti 

12. 2. 1866 - Ladislav NÁDAŠI - JÉGÉ - lekár, prozaik, dramatik, redaktor, publicista, 
literárny kritik (* Dolný Kubín, † 2.7.1940 Dolný Kubín)  

145. výročie narodenia 

12. 2. 1896 - Štefan Viktor MARSINA - františkán, cirkevný historik, hudobník, publicista  
(* 23.12.1847 Žilina, † Nižná Šebastová)  

115. výročie smrti 
13. 2. 1881 - Štefan HOMOLA - nár. buditeľ, publicista (* 21.1.1820 Revúca, † Rybník)  

130. výr. smrti 

14. 2. 1826 - Karol HOLUBY - účastník Slovenského povstania v r. 1848, splnomocnenec 
SNR, odsúdený a popravený (* Háj, † 26.10.1848 Šulekovo)  

185. výročie narodenia 
14. 2. 1861 – Jonatán Dobroslav ČIPKA – spisovateľ, folklorista, upravovateľ ľudových 
piesní, básnik, spoluzakladateľ Tatrína (* 14.6.1819 Tisovec, † Drienčany)  

150. výročie smrti 

15. 2. 1806 - Samuel AMBROZI - ev. kňaz, publicista, redaktor (*22.3.1748 Lipt. Sielnica, † 
Banská Štiavnica)  

205. výročie smrti 
15. 2. 1861 - Samuel ŠTÚR - ev. kňaz, učiteľ, prekladateľ, ľudovýchovný pracovník a 
publicista   (* 15.10.1818 Uhrovec, † Zemianske Podhradie)  

150. výročie smrti  

23. 2. 1896 – Jozef CÍGER – HRONSKÝ – učiteľ, spisovateľ, správca MS, zakladateľ 
Zahraničnej MS, výtvarník, organizátor kultúrneho života (* Zvolen, † 13.7.1960 Luján - 
Argentína)  

115. výročie narodenia 

25. 2. 1831 - Pavol ŠRAMKO - ev. kňaz, jazykovedec, vzdelanec a  básnik (* 13.2.1743 
Revúca † Klenovec)  

180. výročie smrti 

  

MAREC 2011 

  



1. 3. 1941 – Pavol UŠÁK – OLIVA – kat. kňaz, básnik (* 14.11.1914 Kátlovce, † Poprad – 
Kvetnica)  

70. výročie smrti 

2. 3. 1951 - Ľudmila PODJAVORINSKÁ - RIZNEROVÁ - kriticko-realistická 
spisovateľka a publicistka, poetka, autorka literatúry pre mládež (* 26.4.1872 Bzince p. 
Javorinou, † Nové Mesto n. Váhom)  

60. výročie smrti 
3. 3. 1881 – Mikuláš Štefan FERIENČÍK – básnik, spisovateľ, novinár, vydavateľ, dramatik, 
prekladateľ, štátny úradník, (*1.8.1825 Zvolen, † Martin)  

130. výročie smrti 

6. 3. 1896 - Elo ŠÁNDOR - prozaik, publicista, bankový úradník (* Vrbové, † 9.1.1952 
Bratislava)  

115. výročie narodenia 

6. 3. 1911 - Ján BODENEK - spisovateľ, redaktor, vydavateľ, pracovník MS, prekladateľ  
(* Vrútky, † 20.11.1985 Banská Bystrica)  

100. výročie narodenia 

7. 3. 1811 - Juraj FÁNDLY -  kat. kňaz, ľudovýchovný pracovník, spisovateľ, tajomník 
Slovenského učeného tovarišstva (* 21.10.1750 Častá, † Doľany)  

200. výročie smrti 

7. 3. 1976 - Jozef NIŽŇÁNSKY - spisovateľ, básnik, novinár, redaktor, vydavateľ a 
národovec   
(* 30.8.1903  Brestovany, † Bratislava)  

35. výročie smrti 
9. 3. 1891 -August Horislav KRČMÉRY - spisovateľ, hudobný skladateľ, folklorista, 
zberateľ   ľudových piesní (* 1.11.1822 Horná Mičiná, † Badín) 

120. výročie smrti 
10. 3. 1796 – Matej HREBENDA – prostonárodný básnik, národný buditeľ, zberateľ 
a rozširovateľ českej a slovenskej literatúry (* Píla, † 16.3.1880 Hačava)  

215. výročie narodenia  

12. 3. 1846 – Rehor URAM – PODTATRANSKÝ – pedagóg, spisovateľ, ľudovýchovný 
činiteľ, prekladateľ, redaktor, autor učebníc (* Liptovský Mikuláš, † 8.9.1924 Košice)  

165. výročie narodenia 

12. 3. 1921 - Dušan MAKOVICKÝ - lekár, autor literatúry faktu, prekladateľ, tolstojovec  



 (* 10.12.1866 Ružomberok, † Ružomberok)  

 90. výr. smrti / 145. výr. narodenia  

12. 3. 1931 – Jozef BAHÉRI – hudobný skladateľ, pedagóg, publicista (* 8.12.1844 Muráň, 

† Pohorelá)  

80. výročie smrti  

13. 3. 1916 – Ján BAHÝĽ – dôstojník, vojenský stavebný technik, vynálezca (vrtuľník), 
autor  mnohých patentov (* 25.5.1856 Zvolenská Slatina, † Bratislava)  

95. výročie smrti/155. výr. narodenia 

13. 3. 1921 – Dominik SKUTECKÝ – maliar portrétista a krajinkár, organizátor výstav  

 (* 14.2.1849 Gajary, † Banská Bystrica)  

90. výročie smrti 

16. 3. 1866 – Izabela TEXTORISOVÁ – botanička, zberateľka, poštová úradníčka, 
činovníčka  ženského hnutia (* Ratková, † 12.9.1949 Krupina)  

145. výročie narodenia 

16. 3. 1916 - Štefan NAHÁLKA - kat. kňaz, pápežský prelát, spisovateľ, redaktor, editor, 
pedagóg,  spoluzakladateľ a vedúci Ústavu sv. C+M v Ríme (* Liptovská Teplička,  
† 6.3.1975 Rím) 

95. výročie narodenia 

25. 3. 1836 - Jozef Ľudovít HOLUBY - ev. kňaz, cirkevný historik, etnograf, botanik  

 (* Lubina, † 15.6.1923 Pezinok)  

175. výročie narodenia 

29. 3. 1926 – Albert ŠKARVAN – lekár, spisovateľ, tolstojovec, pacifista, prekladateľ, 
esperantista  (* 31.1.1869 Tvrdošín, † Liptovský Hrádok)  

85. výročie smrti 

31. 3. 1981 - Stanislav  LANDA - chemik a vysokoškolský profesor (* 30.8.1898 Vrútky,  

† Praha - ČR)  

30. výročie smrti 

  



  

APRÍL 2011 

  

6. 4. 1931 - Milan JURČO - literárny historik, teoretik a kritik, vysokoškolský pedagóg, 
básnik, redaktor (* Východná - žije)  

80. výročie narodenia 

7. 4. 1736 - Samuel TIMON - polyhistor, profesor, zakladateľ kritickej historiografie (* 
20.7.1675 Trenč. Turná, † Košice)  

275. výročie smrti 

7. 4. 1986  - Rudolf DILONG - františkán, básnik, prekladateľ, organizátor kultúrneho a 
duchovného života krajanov v Amerike  (*1. 8.1905 Trstená, † Pittsburgh - USA)  

25. výročie smrti 

12. 4. 1726 - Adam SIMONIDES – ev. kňaz, spisovateľ, prekladateľ, autor nábož. piesní, 
filozof  (* 26.12.1695 Liptovský Trnovec, † Zittau - SRN)  

285. výročie smrti 

12. 4. 1851 - Alexander LOMBARDINI - právnik a vlastivedný pracovník, písal dejiny 
hradov, portréty osobností (* Žilina, † 26.4.1897 Žilina)  

160. výročie narodenia  
13. 4. 1906 - Daniel BACHÁT, pseud. Miloslav DUMNÝ - biskup, básnik, prekladateľ  

 (* 18.6.1840 Ratková, † Budapešť)  

105. výročie smrti 

14. 4. 1926 – František Richard OSVALD - cirkevný hodnostár, literárny historik, redaktor,  

vydavateľ, autor nábož. učebníc a príručiek (* 3.10.1845 Hodruša – Hámre, † Trnava)  

85. výročie smrti  

16. 4. 1896 – Viktor TILGNER – sochár, výtvarný pedagóg (* 25.10.1844 Bratislava, † 
Viedeň – Rak.)  

115. výročie smrti 

25. 4. 1906  – Ladislav PAULÍNY – ev. kňaz, spolupracovník Ľ. Štúra, účastník revol. 
povstania 1848-49, básnik, spisovateľ, publicista, cirkevný historik (* 1.7.1815 Bošáca, 
†  Senica)  



105. výr. smrti  

28. 4. 1881 - Ján BOTTO - štúrovský básnik, zememerač, patrón a zakladateľ gymnázia 
v Revúcej  (*27.1.1829 Hrachovo – Vyšný  Skálnik, † Banská Bystrica)  

130. výročie smrti 

  

  

  

MÁJ 2011 

  

6. 5. 1966 - Jozef HLAVATÝ - katolícky kňaz, hudobný pedagóg, kritik, eseista, redaktor, 
organizátor skautingu (*1.4.1898  Šaľa, † Šaľa)  

45. výročie smrti 
16. 5. 1951 - Dobroslav CHROBÁK - prozaik, literárny kritik, publicista, vydavateľ, 
vysokoškolský pedagóg, riaditeľ Čs. rozhlasu na Slovensku (* 16.2.1907 Hybe, † Bratislava)  

60. výročie smrti 

17. 5. 1881 – Jur HRONEC – matematik, zakladateľ viacerých vysokých škôl, akademik,  

vysokoškolský pedagóg, predseda MS (* Gočovo, † 1.12.1959 Bratislava)  

130. výročie narodenia 

23. 5. 1876 - Janko KRÁĽ - romantický básnik, revolucionár, tvorca balád, legendárny 
"hlásnik národa" (*24.4.1822 Lipt. Mikuláš, † Zlaté Moravce)  

135. výročie smrti 

24. 5. 1881 - Mikuláš SCHNEIDER - TRNAVSKÝ - hudobný skladateľ, zbormajster 
a dirigent,  pedagóg, regenschori, vydavateľ Jednotného katolíckeho spevníka - 1937  
(* Trnava, † 28.5.1958 Bratislava)  

130. výročie narodenia 

25. 5. 1856 – Ján BAHÝĽ – dôstojník, vojenský stavebný technik, vynálezca (vrtuľník), 
autor mnohých patentov (* Zvolenská Slatina, † 13.3.1916 Bratislava)  

155. výr. narodenia/95. výročie smrti 

25. 5. 1936 - Ján Levoslav BELLA - hudobný skladateľ (* 4.9.1843 Lipt. Mikuláš,  
† Bratislava) 



75. výročie smrti 

29. 5. 1881 - Miloš RUPPELDT - hudobník, zbormajster, pedagóg, prekladateľ, publicista,  

zostavovateľ zbierok zborových skladieb (* Lipt. Mikuláš, † 18.11.1943 Bratislava) 

130. výročie narodenia 

  

JÚN 2011 

  

1. 6. 1886 - Fedor Fridrich RUPPELDT - ev. kňaz a biskup, prekladateľ, literárny 
a hudobný historik, básnik (* Liptovský Mikuláš, † 25.8.1979 Žilina)  

125. výročie narodenia 

2. 6. 1871 - Gustáv  LOJKO (Hostivít  Tisovský) - pedagóg, filológ, spisovateľ, básnik (* 
4.12.1843 Tisovec, † Tisovec)  

140. výročie smrti 
3. 6. 1826 - Viliam PAULINY - TÓTH - pedagóg, redaktor, vydavateľ, básnik, spisovateľ 
a dramatik, štátny úradník, politik, spoluorganizátor Memorandového zhromaždenia 1861, 
zakladateľ, člen výboru a podpredseda MS (* Senica, † 6.5.1877 Martin)  

185. výročie narodenia 

4. 6. 1931 - Jozef GAŠPARÍK - Leštinský - básnik, prozaik, vydavateľ, osvetový a 
ľudovýchovný pracovník (* 10.2.1861 Leštiny, † Martin)  

80. výr. smrti / 150. výr. narodenia 

6. - 7. 6. 1861 - Memorandum národa slovenského  

150. výročie konania v Martine 
14. 6. 2001 - Tibor ANDRAŠOVAN – hudobný skladateľ, dirigent, priaznivec MS 
(*3.4.1917 Slovenská Ľupča, † Bratislava)  

10. výročie smrti 

16. 6. 2001 - Vincent ŠIKULA - prozaik, básnik, tvorca pre deti a mládež, pedagóg, 
dramaturg, redaktor (*19.10.1936 Dubová pri Pezinku, † Modra)  

10. výr. smrti / 75. výr. narodenia  

21. 6. 1621 - Ján JESSENIUS - Jesenský - lekár, univerzitný profesor, rektor (* 27.12.1566 
Wroclaw -  PL, † Praha - bol popravený)  



390. výročie smrti / 445. výročie narodenia 

26. 6. 1861– Pavol Jozef ŠAFÁRIK – slavista, historik, etnograf, básnik, univerzitný 
profesor, vedúca osobnosť slovenskej a českej vedy v období národného obrodenia  

 (* 13.5.1795 Kobeliarovo, † Praha)  

150. výročie smrti 

28. 6. 1846 - Matúš DULA - advokát, finančný a bankový úradník, účastník zakladajúceho 
VZ MS, politik, predseda SNS, spoluautor Deklarácie slovenského národa - 1918, predseda 
MS  

 (* Blatnica, † 13.6.1926 Ružomberok)  

165. výr. narodenia / 85. výr. smrti  

28. 6. 1971 - Martin BENKA - maliar, grafik, ilustrátor (* 21.9.1888 Kostolište, † Malacky)  

40. výročie smrti 

JÚL 2011 

  

4. 7. 1976 – Štefan RYSUĽA – učiteľ, spisovateľ, zberateľ ľudových piesní, povestí 
a rozprávok  (* 13.8.1900 Važec, † Važec)  

35. výročie smrti 

5. 7. 1746 – Juraj AMBROZI – ev. kňaz, učiteľ, autor nábož. spisov (* 18.4.1694 Dolný 
Kubín, † Štítnik)  

265. výročie smrti 

12. 7. 1876 - Ivan KRASKO - básnik, prekladateľ, chemik, poslanec NZ  (* Lukovištia,  
† 3.3.1958 Bratislava)  

135. výročie narodenia 

14. 7. 1836 - Henrich Ľudovít NÁHLIK - františkánsky kazateľ, metodik pedagogiky, 
zakladateľ náboženských spolkov (* Pov. Bystrica, † 10.2.1897 Hankovce)  

175. výročie narodenia  

15. 7. 1871 - Ján CHALUPKA - ev. kňaz, spisovateľ, dramatik, aktivista MS  (* 28.10.1791 
Horná Mičiná, † Brezno)  

140. výročie smrti / 220. výročie narodenia 



15. 7. 1981 - Jozef  ŠTOLC - jazykovedec,  univerzitný  profesor (* 24.3.1908 Hranovnica,  

† Bratislava)  

30. výročie smrti 

21. 7. 1691 – Ján Matej MARTH – kňaz, náboženský spisovateľ, rektor lýcea, zakladateľ 
lyceálnej knižnice v Bratislave  (* Bratislava, † 8.8.1734 Bratislava)  

320. výročie narodenia 

22. 7. 1956 - Ľudovít ŠENŠEL - ev. kňaz, jazykovedec, cirkevný hodnostár, pedagóg a 
publicista  (*13.4.1888 Očová, † Lipt. Hrádok)  

55. výročie smrti 
23. 7. 1921 - Rudo MORIC - učiteľ, spisovateľ pre deti a mládež, publicista (* Sučany,  

† 26.11.1985 Bratislava)  

90. výročie narodenia 

26. 7. 1921 – nadobudla platnosť mierová zmluva s Maďarskom (podpísaná 4.6.1920 
v zámku Grand Trianon pri Paríži)  

90. výročie 

26. 7. 2006 – Vojtech ZAMAROVSKÝ – prekladateľ, spisovateľ literatúry faktu, venoval sa  

starovekým kultúram (* 5.10.1919 Trenčín, † 26.7.2006 Praha - ČR)  

5. výr. smrti 

29. 7. 1911 – Ján CIKKER – hudobný skladateľ, teoretik, vysokoškolský profesor (* Banská 
Bystrica,† 6.8.1993 Bratislava)  

100. výročie narodenia 

29. 7. 1971 – Vladimír ROLKO - ev. kňaz, publicista, básnik (* 12.10.1899 Martin, † 
Jamník)  

40. výročie smrti 

31. 7. 1966 - Andrej BAGAR - herec, režisér, protagonista SND, prekladateľ,  profesor 
VŠMU   
(* 29.10.1900 Trenčianske  Teplice , † Bratislava)  

45. výročie smrti 

  



AUGUST 2011 

  

  

14. 8. 1866 - Karol KUZMÁNY - ev. kňaz, superintendent, univerzitný pedagóg, prekladateľ, 
náboženský spisovateľ, jedna z ústredných osobností cirkevného, národného a literárneho 
života Slovenska, autor básne Sláva šľachetným (Kto za pravdu horí),  zakladateľ a prvý 
podpredseda MS (* 16.11. 1806 Brezno, † Turčianske Teplice)  

145. výročie smrti / 205. výročie narodenia 

17. 8. 1916 - Svetozár HURBAN VAJANSKÝ- ev. kňaz, významný slovenský básnik a 
spisovateľ, redaktor Národných novín, politik,  organizátor kultúrneho, literárneho 
a  politického života na Slovensku (* 16.1.1847 Hlboké, † Martin)  

95. výročie smrti 
19. 8. 1956 – Ján Martin NOVACKÝ – botanik, vysokoškolský pedagóg, zakladateľ 
ochranárskeho hnutia na Slovensku, autor učebníc (* 11.11.1899 Tvrdošín, † Sliač)  

55. výročie smrti 

20. 8. 1931 - Štefan HANAKOVIČ - bibliograf, publicista, redaktor, vedecký tajomník a 
správca MS  (* Košolná - žije)  

80. výročie narodenia 

24. 8. 1856 – Samuel CAMBEL (Czambel) – jazykovedec, prekladateľ, zberateľ 
slovenských rozprávok (* Slovenská Ľupča, † 18.12.1909 Csillaghegy – MR)  

155. výročie narodenia 

  

  

SEPTEMBER 2011 

  

4. 9. 1976 – Ladislav (Laco) NOVOMESKÝ – pedagóg, redaktor, politik, básnik, publicista, 
predseda MS, prozaik  (* 27.12.1904 Budapešť – MR, † Bratislava)  

35. výročie smrti 

12. 9. 1961 - Elena HROBOŇOVÁ - spisovateľka, ľudovýchovná a osvetová pracovníčka 

 (*17.4. 1903 Istebné, † Dolný Kubín)  



50.výročie smrti 
13. 9. 1831 – Alexander RUDNAY – kňaz, cirkevný hodnostár, kardinál, náboženský 
spisovateľ,  

podporovateľ cirkevného školstva, tlače a vydávania literatúry a učebníc (* 4.10.1760 
Považany -  

Svätý Kríž nad Váhom, † Ostrihom – MR)  

180. výročie smrti 

13. 9. 1836 - Jozef KOMPÁNEK - kat. kňaz, básnik, publicista, historik, životopisec 
bernolákovcov,  (* Hradište, † 2.2.1917 Ostratice)  

175. výročie narodenia 
13. 9. 1986 – Oľga BORODÁČOVÁ – ORSZÁGHOVÁ – herečka, zakladateľská osobnosť 
slov.  

profesionálneho divadla, vysokoškolská pedagogička (* 16.12.1899 Martin – Záturčie, † 
Bratislava) 25. výročie smrti 

14. 9. 1886 - Štefan JANŠÁK - historik, archeológ, stavebný inžinier (* Osuské, † 8.4.1972 
Bratislava) 
125. výročie narodenia 
15. 9. 1921 - Ivan BUKOVČAN - divadelný a filmový dramatik, scenárista, redaktor (* 
Banská  

Bystrica, † 25.5.1975 Bratislava)  

90. výročie narodenia 

17. 9. 1861 - Terézia BRUNŠVIKOVÁ - bojovníčka za práva žien a ochranu detí v Uhorsku, 
sociálna pracovníčka, zakladateľka materských škôl, detských opatrovní a dobročinných 
spolkov 

 (* 27.7.1775 Bratislava, † Budapešť)  

150. výročie smrti 

18. 9. 1876 – Samuel MEDVECKÝ – ev. kňaz, národný pracovník a slovenský národovec  

 (* 28.1.1794 Hybe, † Zvolenská Slatina)  

135. výročie smrti 

22. 9. 1811  – Michal Miloslav HODŽA - ev. kňaz, národný dejateľ, básnik, jazykovedec, 
publicista, politik (* Rakša, † 26.3.1870 Český Těšín)  

200. výročie narodenia 



23. 9. 1801 - Juraj PRAY - jezuita, historik, knihovník, vysokoškolský pedagóg (*11.6. 1723 
Nové  

Zámky, † Budapešť - MR)  

210. výročie smrti 

24. 9. 1936 - Viliam Ján GRUSKA - projektant, scénograf, vysokoškolský pedagóg, 
tanečník,  

oživovateľ a zakladateľ folklórnych súborov a tradícií, dramaturg, autor, scenárista  

a režisér folklórnych programov a prezentácií ľudovej kultúry, predseda MS  (* Ružomberok, 
žije) 75. výročie narodenia 

26. 9. 1996 – Ján ŠTEVČEK – literárny vedec, kritik, esejista, scenárista, básnik, 
vysokoškolský  

pedagóg, editor, prekladateľ (* 13.9.1929 Mýto p. Ďumbierom, † Bratislava)  

15. výročie smrti 

29. 9. 1926 - Július BOTTO - teológ, pedagóg, správca gymnázia, advokát, kultúrny historik,  

spolutvorca národnej koncepcie dejín Slovenska a Slovákov (* 24.7.1848 Rozložná, † 
Revúca)  

85. výročie smrti 

  

OKTÓBER 2011 

  

8. 10. 1816 - Gustáv Adolf SZEBERÍNYI - biskup, cirkevný hodnostár, verejný činiteľ, 
náboženský spisovateľ (* Kochanovce, † 19.8.1890 Békescsaba – MR)  

195. výročie narodenia 

12. 10. 1841 - Andrej ČERNIANSKY - redaktor, publicista (* Rajec, † 1.2.1923 Martin) 

170. výročie narodenia 
12. 10. 1986 - Mikuláš HUBA – slovenský herec, pedagóg na VŠMU (* 19.10.1919 Sp. 
Nová Ves,  

† Bratislava)  

25. výročie smrti 



15. 10. 1781 - 230. výročie vydania Tolerančného patentu cisára Jozefa II. 

18. 10. 1806 - Karol BRAXATORIS - kňaz, básnik, náboženský pevec  (* Krupina, † 
12.5.1869 Hontianske Tesáre)  

205. výročie narodenia 

19. 10. 1901 - Ľudo ONDREJOV - básnik, prozaik, autor pre deti a mládež, prekladateľ, 
pracovník  

MS (* Slanje - Juhoslávia, † 18.3.1962 Bratislava)  

110. výročie narodenia   

19. 10. 1936 - Vincent ŠIKULA - prozaik, básnik, tvorca pre deti a mládež, pedagóg, 
dramaturg,  

redaktor (* Dubová pri Pezinku, † 16.6.2001 Modra)  

75. výr. narodenia / 10. výr. smrti 

20. 10. 1906 - Štefan HOZA -  autor literatúry pre deti a mládež, odborný spisovateľ, 
libretista, sólista a dramaturg opery SND, vysokoškolský pedagóg, prekladateľ libriet (* 
Smižany, † 6.4.1982 Bratislava)  

105. výročie narodenia 

21. 10. 1896 - Karol BÓRIK - kapitán dobrovoľníkov v slov. povstaní 1848-1849, politik, 
národovec, spoluzakladateľ MS  (* 19.4.1820 Senica, † Beckov)  

115. výročie smrti 

24. 10. 1796 – Štefan MOYSES – biskup, vedúci memorandovej deputácie k cisárovi, prvý 
predseda Matice slovenskej, šíriteľ cyrilo-metodskej tradície na Slovensku, zástanca 
spolupráce  

katolíkov a evanjelikov (* Veselé, † 5.7.1869 Svätý Kríž n. Hronom = ZH)  

215. výročie narodenia 

25. 10. 1996 - Vladimír MINÁČ - prozaik, esejista, literárny kritik, redaktor, scenárista, 
politik  

predseda MS (* 10.8.1922 Klenovec, † Bratislava)  

15. výročie smrti 

28. 10. 1896 - Anna HORÁKOVÁ - GAŠPARÍKOVÁ -  kultúrna a literárna historička. 
folkloristka, tajomníčka Živeny, správkyňa osobného archívu T. G. Masaryka, pedagogička  
(* Martin, † 23.2.1987 Martin)  



115 výročie narodenia 
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4. 11. 1821 – Martin HATTALA – jazykovedec, pedagóg, kňaz - (* Trstená, † 11.12.1903 
Praha - ČR)  

190. výročie narodenia  

8. 11. 1921 – Pavol ORSZÁGH HVIEZDOSLAV – básnik, prekladateľ, politik, predseda 
MS  

 (* 2.2.1849 Vyšný Kubín, † Dolný Kubín)  

90 výročie smrti 

11. 11. 1946 - Vladimír  MELIČKO - hudobný  skladateľ, zbormajster, folklorista, redaktor  

 (* 18.1.1893 Martin, † Bratislava)  

65. výročie smrti  

16. 11. 1806 - Karol KUZMÁNY - ev. kňaz, superintendent, univerzitný pedagóg, 
prekladateľ,  

náboženský spisovateľ, jedna z ústredných osobností cirkevného, národného a literárneho 
života Slovenska, autor básne Sláva šľachetným (Kto za pravdu horí),  zakladateľ a prvý 
podpredseda MS (* Brezno, † 14.8.1866 Turčianske Teplice)  

205. výročie narodenia / 145. výročie smrti 

16. 11. 1871 - Matúš PAJDUŠÁK - kat. kňaz, jazykovedec, historik, publicista a matičiar  
(*† 4.7.1950 Smižany)  

140. výročie narodenia 

16. 11. 1911 - Ján MOCKO -  ev. kňaz, cirkevný a literárny historik a publicista (* 
26.1.1843 Senica, † Senica)  

100. výročie smrti 
19. 11. 1841 - Andrej KMEŤ - katolícky kňaz, botanik,  archeológ, etnograf, organizátor 
vedeckého  života (* Bzenica † 16.2.1908 Martin)  

170. výročie narodenia 



21. 11. 1986 – Ctibor FILČÍK – herec, pedagóg VŠMU (* 15.8.1920 Dolné Plachtince, † 
Bratislava)  

25. výročie smrti 

23. 11. 1971 – Stanislav MEČIAR – literárny vedec, publicista, kultúrny pracovník, 
organizátor exilového života, referent a tajomník MS, redaktor časopisov Slovensko, 
Slovenské pohľady (* 21.3.1910  

Prievidza, † Buenos Aires – Argentína)  

40. výr. smrti 

24. 11. 1906 - Ján BOHÚŇ - prozaik, básnik, spisovaterľ pre deti, redaktor, DAV-ista, 
účastník SNP  (* Ružomberok, † 12.11.2000 Praha - ČR)  

105. výročie narodenia 

27. 11. 1951 - Božena SLANČÍKOVÁ - TIMRAVA - prozaička, autorka divadelných hier  

 (* 2.10.1867 Polichno, † Lučenec)  

60. výročie smrti 
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1. 12. 1836 - Jozef Ignác BAJZA -  kat. kňaz, básnik, spisovateľ, autor prvého slovenského 
románu   
(* 5.3.1755 Predmier, † Bratislava)  

175. výročie smrti  

3. 12. 1906 - Ambro  PIETOR - novinár, redaktor, národný dejateľ, publicista  (* 15.10.1843 
Bobrovec, † Martin)  

105. výročie smrti 
4. 12. 1956 – Edmund GWERK - maliar (* 15.2.1895 Banská Štiavnica, † Bratislava)  

50. výr. smrti 

10. 12. 1866 - Dušan MAKOVICKÝ - lekár, autor literatúry faktu, prekladateľ, tolstojovec  

 (* Ružomberok, † 12.3.1921 Ružomberok)  

145. výr. narodenia / 90. výr. smrti 



18. 12. 1906 – Ferdinand ĎURČANSKÝ - právnik, politik, minister, publicista, pedagóg   

 (* Rajec, † 15.3.1974 Mníchov)  

105. výročie narodenia 

21. 12. 1821 – Ján Nepomuk ROSINSKÝ – rim-kat. cirkevný hodnostár, stúpenec 
bernolákovčiny  (* 29.5.1749 Bánovce n. Bebravou, † Nitra)  

190. výročie smrti  

24. 12. 1856 - Ján VANOVIČ - advokát, politik, publicista, predseda MS (* Dražkovce, † 
4.9.1942   Martin)  

155. výročie narodenia 

25. 12. 1856 – Jur JANOŠKA -ev. kňaz, biskup, pedagóg, literárny kritik, redaktor, kultúrny  

a verejný pracovník, signatár Martinskej deklarácie, predseda MS (* Dolný Kubín, † 
27.1.1930 Lipt. Mikuláš)  

155. výr. narodenia 

25. 12. 1986 - Emil MAKOVICKÝ - maliar a ilustrátor, výtvarník v MS (* 12.2.1908 
Hrabušice,  
† Banská Bystrica)  

25. výročie smrti 
27. 12. 1921 - Ivan  Branislav  ZOCH - polyhistor,  prekladateľ, pedagóg, publicista a 
ľudovýchovný pracovník (* 24.6.1843 Jasenová, † Modra)  

90. výročie smrti 

27. 12. 1936 - Kristína ROYOVÁ - náboženská spisovateľka a redaktorka, zberateľka 
ľudových a autorka duchovných piesní, zakladateľka charitatívneho spolku Modrý kríž , ev. 
diakonie   
(*18. 8.1860 Stará Turá, † Stará Turá)  

75. výročie smrti 

+++++++++++++++++++++++++++++ 

Nejdříve vymačkejte citrón a pak jej přidejte do vody a k tomu med. Je to výborné pro 
zdraví a jako prevence rakoviny. Rada pro ty, kteří mají cysty a nádory. 

 
Velké využití citronu  proti rakovině a infekcím 

 Citron je blahodárným bojovníkem  proti rakovině 
Citron je lepší než chemoterapie !!! 

� Toto je poslední novinka v medicíně, efektivní v boji proti rakovině. 



Čtěte pozorně tuto zprávu z medicíny, která byla právě publikována. 
Je to zázračný a blahodárný produkt přírody k likvidaci kancerogenních buněk. 
 

� Je 10 000krát účinnější než samotná chemoterapie. 
 

� Proč nejsme o tomto fenoménu už dávno informováni?  
 

� Protože existují laboratoře, které vyrábějí syntetické léky a které těmto firmám 
dodávají tučné zisky.  

 
� Můžete nyní pomoci nejen sobě ale i svým blízkým a přátelům touto informací, a 

totiž - citron je výborný prostředek pro prevenci nemocí. 
 

� Jeho chuť je příjemná a neprodukuje hrozivé vedlejší účinky  jako chemoterapie. 
Jestli máte možnost, pěstujte citrusovité plody na své zahradě. 

 
� Kolik lidí umírá jenom proto, že toto tajemství je uchováno jenom proto, aby 

korporace vydělávali na lidském neštěstí....? 
 

� Existuje mnoho variet citronů a limetek, můžete si vybrat. 
 

� Můžete jíst dužinu, vymačkat si šťávu, sorbety, přidat do pečiva.  
 

� Citron má mnoho atributů, nejzajímavější je však účinek působící na cysty a 
nádory. 

 
� Tato plodina zabraňuje vzniku rakoviny. 

 
� Někteří tvrdí, že má velké užití proti všem typům rakoviny. 

 
� Pokládá se také za antimikrobiální, antibakteriální, anti myotický 

protiparazitární prostředek, reguluje vysoký krevní tlak, má andidepresivní 
účinky, ovlivňuje příznivě neklidné nervy. 

 
� Pramen těchto informací je fascinující: pochází z největších medicínských 

laboratoří na celém světě, kde bylo učiněno mnoho dokazujících pokusů už od 
roku 1970. Tyto pokusy, dnes již podložené, dokazují: 

 
� likvidaci kancerogenních buněk u dvanácti typů rakoviny - hlavně rakoviny 

tlustého střeva, prsu, prostaty, plic a slinivky břišní. 
� složky citronu vykazují 100 lepší účinnost než jaký má lék Adriamycin, což je 

chemoterapeutický prostředek používaný běžně ve světě ke snižování růstu  
rakovinných buněk. 

 
� .A ještě něco překvapivého: rakovinné buňky mizí, ale zdravé zůstávají.  

 
                                                                   ☺ 
 

�  Institut de Sciences de la Santé, L.L.C. 819 N. Causez Street, Baltimore, MD 1201 
ENVOYER LE A TOUT LE MONDE... ! ! ! ! ! 



   
 
 
P.S. : pokud budete užívat citrusové plody nebo šťávy, poté si vypláchněte ústa čistou vodou. 
Kyselina citronová  má ráda zubní sklovinu. 

+++++++++++++++++++++++++++++ 

 


